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Če smo dali skozi poplave,
bomo tudi volitve
Ker je Mihael Prevc izvoljen za po-
slanca v državnem zboru, bodo v Že-
leznikih nadomestne volitve župana.
Do izvolitve novega župana bo žu-
pansko funkcijo opravljal podžupan
Janez Ferlan.
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AKTUALNO VREME

jutri: pretežno oblačno
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Ponosni so 
na obnovljeno šolo
"Našo šolo radi imamo in ponosni
smo nanjo," je ob odprtju obnovljene
podružnične šole v Podblici zapelo
enajst učenk in učencev, ki jo obisku-
jejo v tem šolskem letu.
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Drugič bo mamica
Biatlonka Tadeja Brankovič Likozar v
letošnji zimi ne bo tekmovala. Priča-
kuje drugega otroka in najverjetneje
to pomeni konec kariere vrhunske
športnice. "Postati si želim poslovna
ženska," je odgovorila na vprašanje,
kje se vidi v prihodnosti.
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Danes, jutri in v četrtek bo
pretežno oblačno, jutri in 
v četrtek bo občasno rahlo 
deževalo. 

64 let Prvi predhodnik tednik Gorenjec leta 1900
Gorenjski časnik od leta 1947
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Boštjan Bogataj

Brdo pri Kranju - Kdaj, če
sploh, se bo gradnja druge
cevi začela, podpisnika pis-
ma o nameri, slovenski pro-
metni minister Patrick Vla-
čič in koroški deželni glavar
Gerhard Dörfler nista znala
odgovoriti, poznata pa skraj-
ni rok, kdaj mora biti nov
predor odprt: april 2019. Pis-
mo o nameri je zgolj politič-
no sporočilo dveh partnerjev
o razlogih za podano rešitev,
slovensko in koroško mne-
nje pa naj bi prepričalo tako
avstrijsko zvezno vlado kot
Bruselj.

"Po številnih skupnih pro-
jektih na kulturnem, gospo-
darskem, šolskem in drugih
področjih, tudi rešitvi krajev-
nih napisov, je prišla na vrsto
tudi infrastruktura, ki je zelo
pomembna za obe državi.
Pogovarjati smo se začeli ob
poletnih zastojih v Karavan-
kah," pravi Dörfler, Vlačič pa
dodaja: "Ugotovili smo, da
imamo enak pogled na reše-
vanje varnostnih, vzdrževal-
nih in prometnih težav pre-
dora. Projekt bo finančno
zelo zahteven, a gre za boljšo
rešitev kot gradnja ubežnega
rova." Že ob nedolžni nesre-
či bi lahko prišlo do popolne-

ga kolapsa na tem, danes še
edinem ozkem grlu desete-
ga prometnega koridorja. 

Minister Vlačič na vpraša-
nje, ali ne bi bilo bolje s pis-
mom počakati na novo vla-
do, odgovarja, da je nastalo
na podlagi njegovega dogo-
vora s koroškim deželnim
glavarjem, o njegovi teži pri
naslednjih vladah pa: "Na
slovenski strani smo si eno-
tni, da želimo imeti popolno
avtocestno infrastrukturo,
če bo imela druga politika
drugačno idejo o reševanju
te težave, pa ima za to legi-
timno pravico."

Druga cev predora vsaj čez osem let
Patrick Vlačič in Gerhard Dörfler sta podpisala pismo o nameri za gradnjo
druge cevi karavanškega predora.
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Na letalo tudi s pijačo
Evropska letališča naj bi aprila 2013
popolnoma odpravila prepoved vno-
sa tekočin na letalo, zato na brni-
škem letališču že preizkušajo poseb-
no opremo za pregledovanje teko-
čin. Te lahko potniki do 5. januarja
znova nesejo s seboj na letalo.
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Gerhard Dörfler in Patrick Vlačič sta prepričana, da morata Slovenija in Avstrija čim hitreje
zgraditi drugo cev predora Karavanke. / Foto: Gorazd Kavčič 

Boštjan Bogataj

Kranj - Vodstvo Primorja je
pred dnevi predlog sanacijske-
ga programa Skupine Primor-
je poslalo bankam upnicam.
"Postopek obravnave naj bi
zaključili do 30. decembra, ob
tem so banke upnice izposta-

vile pričakovanje, da bodo sa-
nacijo s konkretnimi prispev-
ki podprli tudi nebančni upni-
ki," pojasnjuje Ivana Bratož iz
Primorja. Sanacijski program
vključuje konverzijo terjatev,
reprogram posojil in morato-
rij na plačilo glavnic in obresti.

Primorje se 
odpoveduje Gradbincu
V Primorju so pripravili sanacijski program, 
hčerinsko družbo Gradbinec GIP iz Kranja pa
prodajajo. Če prodaja ne uspe, bodo predlagali
prisilno poravnavo ali stečaj.

www.lidl.si                 MEGA  
      OTVORITEV!!!

LIDL  Lesce!!!
Hraška cesta 22

��������	�
���������
��
��
��������

���
	�
���	�
����

Do 23. decembra zbiramo originalno 
pakirano in konzervirano hrano 
v Kranjski hiši in na FOV Kranj. 
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www.tourism-kranj.si
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Danica Zavrl Žlebir

Železniki - Nekateri župani
so prek skupnosti občin si-
cer sprožili postopek na
ustavnem sodišču o presoji
ustavnosti letos sprejete no-
vele zakona o poslancih, ki
določa, da poslanska in žu-
panska funkcija nista združ-
ljivi. Peščica županov se še
ne želi posloviti od svojih ob-
čin. Mihael Prevc iz Železni-
kov pa se županovanju odpo-
veduje. "Tisti, ki so glasovali
zame na državnozborskih
volitvah, verjamejo, da lahko
s poslanskega mesta za Sel-
ško in Poljansko dolino ter
za podeželje sploh naredim
več, kot bi z županskega," je
dejal Prevc ob izvolitvi v dr-
žavni zbor. 

Županom bo prenehal
mandat z dnem potrditve
poslanskih mandatov, pravi-
loma na konstitutivni seji dr-
žavnega zbora, ki bo najpo-
zneje 24. decembra. Takrat
bodo stekli tudi postopki za
nadomestne županske volit-
ve, ki jih razpiše občinska vo-
lilna komisija. Ta mora raz-
pis objaviti v 15 dneh po po-
trditvi poslanskega mandata
županu. V primeru predčas-
nega prenehanja mandata
župana opravlja njegovo
funkcijo do nastopa manda-

ta novoizvoljenega župana
podžupan. V Železnikih je to
Janez Ferlan, ki prav tako kot
Mihael Prevc, pripada stran-
ki SLS. Vprašali smo ga,
kako bo v naslednjih tednih
do nadomestnih volitev vodil
občino. "Kot svetnik, ki že
peti mandat sedim v občin-
skem svetu, razmere v občini
dobro poznam, poleg tega bo
sodelovala dobra občinska

uprava, prepričan pa sem, da
bo tudi Mihael Prevc priprav-
ljen dati kak nasvet, če se bo
kaj zataknilo," je dejal Janez
Ferlan. "Ne bo težav: če smo
dali skozi poplave, bomo
tudi nadomestne volitve. Bo
pa treba krepko delati, saj
bodo imeli prihodnji dnevi
premalo ur." Ferlan je tudi
predsednik občinskega od-
bora SLS. Bo tudi kandidat

za župana? "Ne bom, saj na-
meravam ostati zvest firmi
Niko Železniki. Če bi želel,
bi že v preteklosti lahko kan-
didiral za župana, a sem se
temu zavestno odpovedal.
Bo pa imela naša stranka se-
daj svojega kandidata za žu-
pana, o čemer se bomo od-
ločili v teh dneh. Bojim pa
se, da se bo ponovila umaza-
na predvolilna kampanja iz
preteklega leta," je še dejal
Ferlan.

Nazadnje so poleg Prevca
na županskih volitvah kandi-
dirali še: Igor Nastran iz
stranke Premik, Tomaž
Demšar iz SDS, Jože Prezl iz
SD in strankarsko neodvisni
Franc Žaberl. Iz stranke SD
tokrat ne bodo imeli kandi-
data za župana, nam odgo-
varja Mirjam Jan Blažič iz
območne organizacije te
stranke na Škofjeloškem. To-
maž Demšar iz SDS nam je
povedal, da kandidat ostaja
tudi na predčasnih volitvah.
Peter Mesec iz stranke Pre-
mik, kjer naj bi bila v igri za
župana on in Igor Nastran,
pa pravi, da formalnih pogo-
vorov o tem še niso imeli, da
čakajo na konstituiranje dr-
žavnega zbora in razplet
ustavne pritožbe, tako da
bodo odločitev verjetno spre-
jeli po novem letu. 

Če smo dali skozi poplave,
bomo tudi volitve
Ker je bil Mihael Prevc izvoljen za poslanca v državnem zboru, bodo v Železnikih nadomestne volitve
župana.
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izžrebanemu naročniku časopisa

Knjigo prejme MARICA KLANJŠEK iz Preddvora.

KOTIČEK ZA NAROČNIKE

Nagrajenci
Tokrat objavljamo nagrajence, naslednjo nagradno igro bo-
ste našli v petkovi številki Gorenjskega glasa.
Novoletni videomeh so si ogledali: Marinka Pečar, Škofja
Loka; Vida Bobnar, Cerklje; Marinka Čufar, Jesenice; Darja
Šarabon, Tržič; Anton Kosec, Cerklje; Vincenc Langerholc,
Škofja Loka; Magda Osterman, Cerklje; Vinko Osterman,
Kranj; Ivan Martinjak, Cerklje in Martina Kristan, Medvode.
Nagrado iz nagradne križanke z geslom Letos praznujemo
tisočletnico Blejskega gradu prejmejo: Ivan Rogelj, Kranj;
Tone Hrovatin, Kranj; Irena Babnik, Ljubljana; Marjan Šav-
nik, Bled; Miro Roblek, Preddvor; Monika Šarabon, Kranj;
Salih Omanovič, Hrušica; Magdalena Košir, Begunje; Janez
Šolar, Železniki, in Janez Kopač, Gorenja vas. 
Po domače na kranjskem radiu v živo si bodo ogledali: Dar-
ko Jarc, Naklo; Srečko Rozman, Kranj; Brigita Jurjevec, Žab-
nica; Joža Živalič, Mavčiče in Franc Valter, Preddvor.
Na koncert Eroike gredo: Roman Robnik, Visoko; Andrej Na-
stran, Šenčur; Jurij Dolenc, Selca, Valentina Bizjak, Kranj in
Nada Gošnjak, Gorenja vas.
Na koncertu Jana Plestenjaka pa bodo uživali: Edo Grašič,
Cerklje; Maja Bernik, Selca, Marija Vodišek Žontar, Kranj in
Pavel Oblak, Škofja Loka. 
Vsem nagrajencem iskreno čestitamo!

Ker je bil sedanji župan Mihael Prevc izvoljen za poslanca
državnega zbora, bodo v občini Železniki potrebne
nadomestne volitve župana.

Soglasje za gradnjo druge
predorske cevi morata sedaj
dati še Dunaj, pravi Dörfler:
"Financiranje ne bo le v do-
meni Slovenije in Avstrije,
prepričati moramo tudi Ev-
ropsko unijo, saj gre za po-
memben čezmejni projekt." 

Investicija naj bi bila
vredna tristo milijonov ev-

rov, gradnja ubežnega rova
trikrat manj, vendar podpis-
nika menita, da je bolje vlo-
žiti več za boljšo rešitev, kot
sto milijonov evrov vreči v
slab projekt. In kdo naj bi
gradil predor, ko v Sloveniji
skoraj ni več večjega grad-
benega podjetja? Minister
Patrick Vlačič se je ob tem
zgolj nasmehnil: "O tem bo
odločil javni razpis."

Druga cev predora 
vsaj čez osem let
�1. stran

Suzana P. Kovačič

Ljubljana - Zakon o uveljav-
ljanju pravic iz javnih sred-
stev, ki se začne uporabljati
prvega januarja 2012, vpliva
na prejemanje državne šti-
pendije, ne spreminja pa
Zoisovih štipendij. "Dijaki,
prejemniki državne štipen-
dije, ki še niso dopolnili 18
let, po prvem januarju ne
bodo več upravičeni do dr-
žavne štipendije oziroma
jim bo ta pravica do dopol-
nitve starosti 18 let mirovala.
Staršem svetujemo, naj že ta
mesec razmislijo o oddaji
nove vloge za otroški doda-
tek, saj bo ta zaradi tega, ker
dijak ne bo več prejemal dr-
žavne štipendije, višji," je
pojasnila Aleksandra Klinar
Blaznik z ministrstva za
delo, družino in socialne za-

deve. Tistim študentom in
dijakom, ki so starejši od 18
let in jim je pravica do držav-
ne štipendije za šolsko leto
2011/2012 že priznana, pa
ni treba storiti ničesar. Šti-
pendijo bodo prejemali celo

šolsko leto oziroma dokler
jim je pravica priznana z od-
ločbo. Lahko pa decembra
oddajo novo vlogo in v tem
primeru bo center za social-
no delo o državni štipendiji
in hkrati tudi o drugih pravi-
cah odločal na novo, skladno
z novo zakonodajo.

Ukinitvi štipendij za
mladoletne dijake pa ostro
nasprotujejo v Dijaški orga-
nizaciji Slovenije (DOS).
"Menimo, da je državna šti-
pendija prejemek dijakov, s
katerim lahko sami razpo-

lagajo in se naučijo delati z
denarjem. Ima izobraževal-
no komponento in je tudi
stimulacija za izobraževa-
nje. Otroški dodatek pa je
namenjen staršem kot fi-
nančna pomoč pri danes
velikih stroških življenjskih
potrebščin. Dijak danes

prejema 137 evrov povpre-
čno visoko državno štipen-
dijo in 114 evrov otroškega
dodatka. To skupaj znaša
251 evrov. Po novi ureditvi
bo družina za dijaka prejela
168 evrov otroškega dodat-
ka, vendar na ministrstvu
pozabijo poudariti, da s
tem odvzemajo državno šti-
pendijo," je dejal predsed-
nik DOS Mitja Lešnik in še
poudaril: "Četudi se sred-
stva, privarčevana pri šti-
pendijah, preoblikujejo v
denarne socialne pomoči,
vemo, da denarna socialna
pomoč ni več pomoč, am-
pak socialni kredit, ki ga bo
treba nekoč vrniti." Zakon
je sprejet in bo stopil v ve-
ljavo, Dijaška organizacija
Slovenije pa že zbira podpi-
se pod peticijo za ohranitev
državnih štipendij.

Otroški dodatek namesto štipendije
Nova socialna zakonodaja, ki se bo začela uporabljati s 1. januarjem, ureja tudi pravico do državne
štipendije.

Socialni demokrati Gorenjske se volivkam in volivcem, 
ki so nas in naš program na zadnjih volitvah podprli, 
najiskreneje zahvaljujemo. 

Gorenjski Socialni demokrati
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Voklo

Bencinska servisa bodo prenovili

Družba Petrol namerava prenoviti bencinska servisa na
obeh počivališčih Voklo na gorenjski avtocesti, zato je obči-
na Šenčur že začela postopek sprejemanja občinskega po-
drobnega prostorskega načrta za prostorske ureditve skup-
nega pomena. Z njim bodo nadomestili državni prostorski
načrt, ki je sicer potreben za te vrste objektov, je pojasnil To-
maž Kmet iz domžalskega Locusa, ki pripravlja dokumenta-
cijo. Kot smo izvedeli, bodo obstoječa bencinska servisa po-
rušili in na njunih mestih zgradili nova, v času gradnje pa
promet na avtocesti ne bo oviran. Kdaj bodo naložbo izpe-
ljali, v Petrolu zaradi dolgotrajnih postopkov sprejemanja
prostorskih dokumentov še ne znajo napovedati. S. Š.

Tisti učenci in dijaki, ki ste v šolskem letu že upravi-
čeni do subvencij za malico, kosilo in prevoz, vam te
pravice pripadajo celo šolsko leto oziroma toliko časa,
kot je določeno v odločbi, in vam jih zaradi nove zako-
nodaje ni treba na novo uveljavljati.
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Tržič - Program za slavnost-
no akademijo je pripravilo
domače Kulturno društvo
Zali rovt, scenarij sta napi-
sala Mojca Čadež in Stane
Grum. "Osnovna ideja je
bila primerjati rast drevesa z
nastankom in rastjo našega
mesta. Prav tako kot drevo
je tudi naše mesto preživelo
veliko težkih in trdih preiz-
kušenj. Na koncu se je raz-
raslo v čudovito drevo z
močnimi koreninami," je
povedala Mojca Čadež. Na
slavnostni akademiji so po-
delili občinska priznanja za
leto 2011, naslov častne ob-
čanke je prejela Marija Aha-
čič Pollak zaradi izjemnih
zaslug pri promociji sloven-
stva, Slovenije in Tržiča v
svetu. "Hvaležna sem vam,
da ste me kljub dolgi odso-
tnosti vzeli za svojo in da ste
mi dovolili, da sem ostala
Tržičanka," je ob imenova-
nju povedala Marija Ahačič
Pollak, ki je razpeta med Ka-
nado in Slovenijo, in dodala,
da je zelo ponosna na svoje
rodno mesto. Diplome obči-
ne Tržič so prejeli vodja
gradbenega odbora za grad-
njo koče na Zelenici Jožef
Štucin za požrtvovalno in
prostovoljno delo v dobrobit
planinstva, predsednik
Prostovoljnega gasilskega

društva Leše Cvetko Krč za
požrtvovalno in predano
delo na področju gasilstva,
ekipa Red Shovel team za
prostovoljno delo na podro-
čju inovativnega razvoja
športne infrastrukture v ob-
čini in podjetje Cablex kot
dober zaposlovalec. Plaketi
občine Tržič sta prejela gle-
dališka skupina Smeh pri
Mladinskem gledališču Tr-
žič za dolgoletne ustvarjalne
dosežke in Prostovoljno ga-
silsko društvo Lom pod
Storžičem za devetdeset let
aktivnega delovanja. 

Župan občine Tržič Borut
Sajovic je čestital občinskim
nagrajencem, v nagovoru pa
izpostavil, da je letošnje leto
izrazito delovno, zaznamo-
vano z veliki gradbenimi
projekti: "V občinski upravi
nam je najljubši zaključek
Kohezije, 25 milijonov evrov
vreden projekt obnove vodo-
vodnega omrežja v večjem
delu občine, dograditve ka-
nalizacije in pridobitve so-
dobne centralne čistilne na-
prave." Župan je navedel še
nekaj projektov in poudaril:
"Vsi gradbeni dosežki pa ne

štejejo veliko, če niso name-
njeni ljudem, če jih ljudje
ne vzamejo za svoje. Veseli
smo prizidka k vrtcu v Kri-
žah, številnih društvenih in
družabnih prireditev. V na-
šem okolju deluje, ne boste
verjeli, več kot sto društev z
različnimi dejavnostmi. Le-
tos smo imeli nekaj izjem-
nih obletnic, od 120-letnice
šole v Podljubelju do dveh
gasilskih jubilejev. Ena od
nalog naslednjih let mora
biti uspešno gospodarstvo,
pa tudi obnova tržiškega ba-
zena."

Marija ponosna na Tržič
V soboto je bila v polni dvorani tržiškega Kulturnega centra slavnostna akademija ob prazniku občine
Tržič. Podelili so letošnja občinska priznanja, naslov častne občanke je prejela Marija Ahačič Pollak.

ODGOVORNA UREDNICA 
Marija Volčjak

NAMESTNIKA ODGOVORNE UREDNICE
Cveto Zaplotnik, Danica Zavrl Žlebir

UREDNIŠTVO
NOVINARJI - UREDNIKI: 

Marjana Ahačič, Maja Bertoncelj, Boštjan Bogataj, Alenka Brun, Ana Hartman,
Igor Kavčič, Suzana P. Kovačič, Jasna Paladin, Urša Peternel, Mateja Rant, 

Vilma Stanovnik, Simon Šubic, Ana Volčjak, Cveto Zaplotnik, Danica Zavrl Žlebir;
stalni sodelavci: 

Matjaž Gregorič,  Jože Košnjek, Milena Miklavčič, Miha Naglič 

OBLIKOVNA ZASNOVA
Jernej Stritar, IlovarStritar d.o.o.

TEHNIČNI UREDNIK
Grega Flajnik

FOTOGRAFIJA 
Tina Dokl, Gorazd Kavčič

LEKTORICA 
Marjeta Vozlič 

VODJA OGLASNEGA TRŽENJA
Mateja Žvižaj

GORENJSKI GLAS (ISSN 0352-6666) je registrirana blagovna in storitvena znamka pod 
št. 9771961 pri Uradu RS za intelektualno lastnino. Ustanovitelj in izdajatelj: Gorenjski glas,
d.o.o., Kranj / Direktorica: Marija Volčjak / Naslov: Bleiweisova cesta 4, 4000 Kranj / 
Tel.: 04/201 42 00, fax: 04/201 42 13, e-pošta: info@g-glas.si; mali oglasi in osmrtnice: 
tel.: 04/201 42 47 / Delovni čas: ponedeljek, torek, četrtek in petek od 7. do 15. ure, sreda od
7. do 16. ure, sobote, nedelje in prazniki zaprto. / Gorenjski glas je poltednik, izhaja ob torkih
in petkih, v nakladi 19.000 izvodov / Redne priloge: Moja Gorenjska, Letopis Gorenjska 
(enkrat letno), TV okno in osemnajst lokalnih prilog / Tisk: Delo, d. d., Tiskarsko središče /
Naročnina: tel.: 04/201 42 41 / Cena izvoda: 1,50 EUR, letna naročnina 2011: 156,00 EUR; 
redni plačniki (fizične osebe) imajo 10 % popusta, polletni 20% popusta, letni 25 % popusta;
v cene je vračunan DDV po stopnji 8,5 %; naročnina se upošteva od tekoče številke časopisa do
pisnega preklica, ki velja od začetka naslednjega obračunskega obdobja / Oglasne storitve: po
ceniku; oglasno trženje: tel.: 04/ 201 42 48.

Častna občanka Marija Ahačič Pollak v družbi dobitnikov diplom in plaket občine Tržič ter
Vokalno instrumentalne skupine Zali rovt / Foto: Matej Slabe

Urša Peternel

Jesenice - Mednarodna orga-
nizacija za zaščito okolja in
narave Alpe Adria Green ne
bo stranka v postopku pode-
litve okoljevarstvenega dovo-
ljenja družbi Harsco Mine-
rali. Sklep o tem ji je Agenci-
ja Republike Slovenije za
okolje izdala prejšnji teden z
obrazložitvijo, da se je druš-
tvo Alpe Adria Green v za-
htevi za priznanje statusa
stranke v postopku skliceva-
lo zgolj na splošna dejstva in
lastne ugotovitve, ni pa pred-
ložilo dokazov niti izkazalo
pravnega interesa. Kot je za-
trdil predsednik Alpe Adria
Green Vojko Bernard, se
bodo na sklep agencije prito-
žili. Kot je znano, Harsco
Minerali na Jesenicah želi
postaviti obrat za predelavo
žlindre, pri čemer pa okolje-
varstvenike in tudi okoliške
prebivalce skrbi, da bo pre-
delovalna naprava v zrak
spuščala prašne delce, kar bi
lahko vplivalo na zdravje
okoliškega prebivalstva in

povzročilo večje onesnaže-
nje okolice. Na agenciji za
okolje so v zvezi s tem pojas-
nili, da v postopku izdaje
okoljevarstvenega dovoljenja
mora javni interes, kamor
sodi tudi zdravje prebival-
cev, varovati že sam upravni
organ. To pomeni, da pred
podelitvijo okoljevarstvene-
ga dovoljenja mora agencija
za okolje preveriti, ali bo
Harsco Minerali žlindro pre-
deloval v skladu s predpisi.
Zahtevo za pridobitev statu-
sa stranske udeleženke v po-
stopku je letos poleti vložila
tudi Občina Jesenice, ki pa
odgovora agencije še ni pre-
jela. Je pa Občina Jesenice
pred dnevi na inšpekcijo vlo-
žila prijavo zaradi suma, da
Harsco Minerali že predelu-
je žlindro brez ustreznih do-
voljenj, kar naj bi dokazova-
le tudi fotografije. Na In-
špektoratu Republike Slove-
nije za okolje so nam pove-
dali, da inšpekcijskega pre-
gleda še niso opravili, pred-
vidoma naj bi ga opravili v
začetku leta 2012.

Alpe Adria Green ne bo 
stranka v postopku

Marjana Ahačič

Radovljica - Osrednjo sloves-
nost je letos na dan, ko se v
Radovljici spominjajo rojstva
rojaka Antona Tomaža Lin-
harta, sooblikovali prav člani
nagrajene Zveze kulturnih
društev občin Bled, Bohinj,
Gorje in Radovljica, ki v tem
letu praznuje petdesetletnico
obstoja, zato se je na odru
Linhartove dvorane v soboto
zvečer zvrstilo kar blizu tri-
sto nastopajočih. Na sloves-
nosti, ki so se je tradicional-
no udeležili tudi predstavni-
ki z Radovljico pobratenih
občin Svilajnac in Ivančice,
je radovljiški župan Ciril
Globočnik podelil letošnja
občinska priznanja. Najvišje-
ga, veliko plaketo občine, je
tokrat po sklepu občinskega
sveta dobil dr. Marjan Pogač-
nik, in sicer za uspešno vo-
denje podjetja Iskra Meha-
nizmi Holding, d. d. Lipnica. 

Druga priznanja so šla v
roke zaslužnim posamezni-
kom in organizacijam, ki de-
lujejo na področju kulture in
družbenih dejavnosti. Plake-
te Antona Tomaža Linharta
so tako dobili ljubiteljska sli-
karja Ljubo Kozic, Miroslav
Pengal ter Zveza kulturnih
društev občin Bled, Bohinj,

Gorje in Radovljica ob petde-
setletnici delovanja. Pečata
občine sta s sklepom župana
prejeli: glasbenica Natalija
Šimunović Cilenšek in mag.
Nika Leben, ki je v zadnjem
desetletju vodila obnovo ra-
dovljiške graščine. Medalje
občine pa je župan Ciril Glo-
bočnik izročil glasbeniku

Ivanu Prešernu - Žanu, Žup-
nijski Karitas in direktorici
Ljudske univerze Radovljica
Mateji Rozman Amon za
uspešno vodenje programa
PUM - projektno učenje
mladih. Posebno nagrado so
si zaslužili tudi trije izjemno
uspešni študenti: Tjaša Pet-
rovič, Žiga Bric in Aleš Srna.

Velika plaketa Marjanu Pogačniku
V Radovljici so v soboto s številnimi prireditvami proslavljali občinski praznik, posvečen spominu na
rojstvo Antona Tomaža Linharta.

Na slovesnosti ob občinskem prazniku je župan Radovljice Ciril Globočnik zaslužnim 
posameznikom in organizacijam podelil občinska priznanja. / Foto: Gorazd Kavčič

Lesce

Donacija ob drugi obletnici trgovine

Konec tedna je podjetje Spar Slovenija s slovesnostjo zazna-
movalo drugo obletnico odprtja supermarketa Spar Lesce. Ob
tej priložnosti so v trgovini, za katero v podjetju pravijo, da so
jo domačini lepo sprejeli, pripravili pester družabni in zabav-
ni program. Ob obletnici se je družba Spar odločila tudi za
donacijo lokalni skupnosti. Namenili so jo leškemu vrtcu in
tamkajšnjim malčkom že sredi prejšnjega tedna podarili več-
namensko igralo ter paket risalnih pripomočkov. M. A.
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Nižja subvencija
za socialno pomoč 
Občinski svet Občine Gorje je sprejel soglasje k
spremembi višine subvencionirane cene storitev
pomoči na domu. 

Matjaž Gregorič

Naklo - Občinski svetniki
Občine Naklo so se na četr-
tkovi seji med drugim se-
znanili s poročilom nadzor-
nega odbora glede pravilni-
kov za dodelitev občinskih
sredstev izvajalcem kultur-
nih in športnih dejavnosti, z
nekaj dopolnili pa so sprejeli
tudi osnutek občinskega
proračuna za prihodnje leto.

Kot je pojasnil predsednik
nadzornega odbora Rok Roz-
man, je v obeh pravilnikih kar
nekaj nepravilnosti in neskla-
dij z zakonom, posledično pa
so bila delno nepravilno dode-

ljena tudi sredstva posamez-
nim društvom oziroma posa-
meznikom, ki so pripravljali
kulturne in športne priredit-
ve. Za področje kulture so
sprejeli pozitivno mnenje s
pridržkom, za področje špor-
ta pa negativno mnenje; ne-
pravilnosti mora občina od-
praviti do konca junija.

Pri razpravi o osnutku
proračuna je župan Marko
Mravlja privolil v ohranitev
višine sredstev za kulturo in
šport na lanski ravni, čeprav
je sprva predlagal 30-odstot-
no znižanje, ni pa ugodil
predlogu Zdravka Cankarja
(DeSUS), da bi deset tisoč

evrov namenili opremljanju
gasilskih društev, saj Gasil-
ska zveza Naklo še ni predlo-
žila ustreznega programa.

Največ prahu pa je dvigni-
la ugotovitev občinske svet-
nice Nikoline Rozman (De-
SUS), da med investicijski-
mi sredstvi v proračunu za
prihodnje leto ni predvidena
gradnja novega vrtca. To je
vznemirilo zlasti nekdanjega
župana in zdajšnjega občin-
skega svetnika Janeza Štular-
ja (SLS), ki je občinski oblasti
očital, da se bo gradnje nove-
ga vrtca lotila šele ob koncu
mandata, da se bo lahko trka-
la po prsih. Ob tem je izrazil

tudi nestrinjanje z zavrnitvi-
jo projekta, ki je bil priprav-
ljen že v njegovem mandatu,
in opozoril, da bo imela obči-
na več kot dvesto tisočakov
dodatnih stroškov za prido-
bitev nove projektne doku-
mentacije. Štular je bil tudi
edini, ki ni podprl zadolževa-
nja občine v višini 345.922
evrov, ki jih bo občina name-
nila za pokrivanje proračun-
ske luknje. V osnutku prora-
čuna je predvideno, da se bo
v občinsko blagajno prihod-
nje leto nateklo 5,41 milijo-
na, izdatki bodo 6,38 milijo-
na, proračunski primanjkljaj
pa dobrih 963 tisoč evrov. 

Proračun skozi prvo sito
Občina Naklo bo prihodnje leto porabila več, kot bodo znašali prihodki občinske blagajne.

Vilma Stanovnik

Podblica - "V zadnjih sed-
mih letih, odkar poučujem
na šoli, so se razmere tako
za učence kot učitelje res
zelo izboljšale. Prva leta je
bilo zjutraj v šoli komaj de-
vet stopinj, vsi smo se sti-
skali ob peč. Nato smo do-
bili novo centralno kurjavo,
sedaj imamo še nova vrata
in okna in tudi povedati ne
morem, kako se imamo se-
daj lepo. Zato se želim za-
hvaliti vsem, ki ste se trudi-
li tudi za to, da bodo pri-
hodnji rodovi morda le
ostajali v naših krajih, ne
pa hodili drugam. Hkrati si
želim, da bi v prihodnjih le-
tih v šolo vpisovali čim več
otrok," je minuli četrtek ob
odprtju prenovljenih pros-
torov in razsvetljave do
podružnične šole v Podbli-
ci, kar je občino stalo blizu
46 tisoč evrov, povedala
tamkajšnja učiteljica Anica
Kordež, ki skupaj z Eriko
Dobovšek letos v prvem
razredu poučuje Nino,
Manco in Laro, v četrtem

pa Jerco, Katjo, Žana, Mak-
sa, Moniko, Ines, Nejca in
Primoža. 

Številne goste in domači-
ne so ob prisrčni slovesno-
sti, za katero je poskrbelo
vseh enajst učencev, po-
zdravili tudi ravnatelj OŠ
Stražišče Pavel Srečnik,
predsednik KS Podblica

Igor Pogačnik in kranjski
župan Mohor Bogataj. "Na
občini se trudimo, da obnav-
ljamo šole ne le v mestu,
ampak tudi na podeželju.
Zadovoljni otroci so dokaz,
da je vredno vsakega truda,
vsakega evra, da jim omo-
gočimo, da so lahko vsaj
prva leta v šoli čim bliže

doma," je poudaril župan
Bogataj in dodal, da bo ob-
čina še naprej izboljševala
razmere za šolarje ter za ta
četrtek povabil na sloves-
nost v novo telovadnico in
prenovljeno šolo v Besnico,
prihodnji četrtek, 22. de-
cembra, pa še v prenovlje-
no šolo na Trsteniku. 

Ponosni so na obnovljeno šolo
"Našo šolo radi imamo in ponosni smo nanjo," je ob odprtju obnovljene podružnične šole v Podblici
zapelo enajst učenk in učencev, ki jo obiskujejo v tem šolskem letu.

Enajst učencev podružnične šole Podblica je za četrtkovo slovesnost v obnovljeni šoli za
številne goste pripravilo prisrčen program. / Foto: Gorazd Kavčič

Ob prejemu priznanja: Jani Podrepšek in Barbara Türk 

Katja Štruc

Zgornje Gorje - Občina Gor-
je je z namenom znižanja
stroškov predlagala znižanje
subvencije za pomoč na
domu. Po prvotnem predlo-
gu, ki bi odstotek občinske
subvencije na ceno storitev
socialne oskrbe na domu
drastično znižal iz sedem-
deset na kar petdeset odstot-
kov, so se občinski svetniki
zedinili, da je to preveč, in
da bo občinski proračun z
novim letom pokril šestde-
set odstotkov stroškov za to-
vrstno pomoč, kar je deset
odstotkov manj kot do zdaj.
Cene storitev za uro social-
ne oskrbe na domu bodo za
uporabnika po novem letu
znašale 5,83 evra (trenutna
cena je 4,37 evra) ob delav-
nikih, 8,16 evra (trenutno
6,11) ob nedeljah in 8,75
(namesto 6,55) evra na uro
na dan državnih praznikov.
Če bi bil predlog o petdeset-
odstotni subvenciji sprejet,
pa bi morali uporabniki za
uro socialne oskrbe na
domu ob delavnikih plačati
kar 7,29 evra na uro, 10,20
evra ob nedeljah in 10,93
evra na državne praznike.

V razpravi, ki je pripeljala
do tega, da je znižanje sub-
vencije za dvajset odstotkov
preveliko, je občinski svet-
nik Boris Kunstelj dejal, da
je za tiste, ki že tako nimajo
denarja, takšno povišanje
prehudo, in predlagal, da se
subvencija zniža na šestde-

set odstotkov. Svetnica Da-
nica Mandeljc je pojasnila,
da ima samo še Ljubljana
ceno za uro takšne pomoči
tri evre in da bodo tudi tam
zmanjšali subvencije. Sicer
pa je v Sloveniji povprečna
cena pomoči na domu za
uporabnika okrog devet ev-
rov. "Dejstvo pa je, da neka-
teri že zdaj pri tej ceni ni-
majo denarja za pomoč in
se zanašajo na prostovolj-
ce," je še dodala Mandeljče-
va. Svetnik Ivan Hočevar je
v zvezi z občinsko subvenci-
jo za socialno oskrbo na
domu predlagal, da se ugo-
tovi, ali se lahko njena viši-
na določi, glede na višino
premoženja posameznika.
"Nekateri pomoč na domu
izkoriščajo, pa je ne potre-
bujejo. Medtem ko si je ne-
kateri, ki jo res potrebujejo,
ne morejo privoščiti. Če
ima nekdo pokojnino 350
evrov in mu tudi otroci ne
morejo pomagati, je sedem
evrov zanj zelo veliko. Sam
bi to kategorijo vzel kot soci-
alno kategorijo." Dodal je
še, da je opazil, da se je več-
ji del občanov odločal za po-
moč zaradi osamljenosti in
so nekoga najeli zato, da so
se lahko s kom pogovarjali.
Župan Peter Torkar se je
strinjal s Hočevarjevim
predlogom in tako bodo na
občini preverili, kakšne so
možnosti rešitve problema-
tike subvencije za socialno
pomoč, glede na premože-
nje posameznika. 

Velesovo

Državno priznanje za Janija Podrepška

V ponedeljek, 5. decembra, so v Mariboru podelili državna
priznanja Republike Slovenije za prostovoljstvo leta 2011.
Podeljenih je bilo šest priznanj in ena nagrada, pomembno
listino pa je iz rok soproge predsednika republike Barbare
Türk prejel tudi predsednik Združenja slovenskih poklicnih
gasilcev Jani Podrepšek iz Velesovega. Podrepšek, ki je pri-
znanje prejel za izjemne dosežke na področju prostovoljst-
va ter za njegovo promocijo in razvoj, je bil v lanskem letu
pobudnik velike dobrodelne akcije Avtomatski defibrilatorji
rešujejo življenja. Pod njegovim vodstvom so poklicni gasil-
ci kljub težkim gospodarskim razmeram zbrali denar za
nakup šestnajstih avtomatskih defibrilatorjev, ki so bili po-
darjeni gasilcem po vsej Sloveniji. J. P. 

V Društvu za zaščito živali Kranj se zares trudijo za dobrobit živali.
Če imate dobro srce in radi pomagate, kupite stenski koledar s
kužki ali mucki, ki vas bodo razveseljevali vse leto. Fotografije za
koledar so prispevali simpatizerji in posvojitelji živali. Koledarji so
veliki in pregledni, imajo tudi prostor za zapiske. Celoten
izkupiček bo namenjen oskrbi brezdomnih in zavrženih
živali, cena koledarja je 10 EUR.

Koledar lahko kupite na Gorenjskem glasu, 
Bleiweisova cesta 4, Kranj, 
ga naročite po tel.: 04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.

www.gorenjskiglas.si

STENSKI KOLEDAR

10 €
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Igor Kavčič

Novi paket Žirovskega ob-
časnika je v Krajevni knjižni-
ci Žiri, oddelku Knjižnice
Ivana Tavčarja, Škofja Loka,
predstavil publicist in hkrati
tudi dolgoletni urednik edi-
cije Miha Naglič. Zbornik o
Žireh in Žirovcih namreč iz-
haja že enaintrideset let. Le-
tošnjo izdajo tvorita dve knji-
gi, saj je siceršnjemu izvodu
občasnika dodana še sociolo-
ška razprava Z inovativnim
nadgrajevanjem tradicije vsto-
pajo v svet avtorja žirovskega
rojaka, akademika dr. Zdrav-
ka Mlinarja. Naglič je najprej
predstavil 41. številko občas-
nika. Uvodniku Aleša Do-
lenca, direktorja M Sora, 
d. d. sledi obsežni intervju z
domoznancem Alfonzom
Zajcem, prvim predsedni-
kom Muzejskega društva

Žiri, Viktor Žakelj pa objav-
lja esej ob 70-letnici poljan-
ske vstaje. Zanimiv je članek
o "žirovskih Ukrajincih",
emigrantih iz carske Rusije,
ki so se zatekli v Kraljevino
SHS in jih je kralj Aleksan-
der poslal službovat na rapal-
sko mejo, dr. Alojz Demšar
in dr. Petra Leben Seljak pi-
šeta o starejši zgodovini
Mrzlega Vrha, več avtorjev je
v občasnik zapisalo svoje
zgodbe in pesmi. Ajda Erz-
nožnik objavlja žirovskega
Lintverna v stripu, Helena
Zorjan pa predstavlja naše
ptice na slikah. 

V ospredje izstopata tudi
intervjuja z dvema zanimivi-
ma Žirovkama. Dr. Maja Bo-
gataj Jančič je študirala na
Harvardu. Zanimivo, da sta
med petnajstimi, mogoče
dvajsetimi Slovenci, ki so
študirali na tej univerzi, kar

dva Žirovca, poleg omenjene
še mag. Goran Klemenčič.
Mileno Miklavčič, tudi stal-
no sodelavko in avtorico v
Žirovskem občasniku, pa je
tokrat k pogovoru povabil
kar urednik Naglič. Marsikaj

zanimivega še prinaša to-
kratni občasnik, tehten raz-
iskovalni dodatek pa je vse-
kakor razprava dr. Zdravka
Mlinarja, ki jo je avtor sam
predstavil v nadaljevanju za-
nimivega četrtkovega večera. 

Izšel letošnji Žirovski občasnik 
V Krajevni knjižnici Žiri je bila pretekli četrtek predstavitev 41. številke Žirovskega občasnika, 
ki v kompletu obsega dva zvezka.

6. SILVESTROVANJE ZA OTROKE NA BLEDU, 
31. decembra 2011 ob 15. uri
Program:
● Fifi in cvetličniki   ● plesno glasbena zabava z Alenko
Kolman  ● mlade pevke Glasbene šole Osminka na čelu
s Floro Emo Lotrič (top finalistko šova Misija Evrovizija)  
● dedek Mraz  ● zajček Sporty  ● medved Čalapinko  
● pujsek Papi  ● Pika Nogavička  ● pismonoša Aljoša  
● Blejski grof  ● animatorka Alja Kump - brezplačna
poslikava obraza. ● Program bo vodila Aida Kralj,
voditeljica otroških oddaj na TV PINK.SI.
Drugo: 
● razdelili bomo tristo originalnih blejskih kremnih rezin, 
● baloni za vse otroke
● simbolično odštevanje zadnjih sekund starega leta 

s podžupanom Tonijem Mežanom in županom 
Janezom Fajfarjem 

● otroški šampanjec za vse obiskovalce silvestrovanja.

6. SILVESTROVANJE ZA OTROKE NA BLEDU, 
31. decembra 2011 ob 15. uri

Več na 
www.silvestrovanje-bled.si

ali na 041/710 970

Lokacija: TPC - Trgovski center Bled, 
spodnja ploščad

Organizator: Občina Bled; 
soorganizator: Športna agencija

Sporty 
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Letošnji sveženj Žirovskega občasnika je predstavil publicist
in urednik Miha Naglič. / Foto: Polona Mlakar Baldasin

Danica Zavrl Žlebir

Stara Loka - Ob 75. obletnici
ustanovitve Centra slepih,
slabovidnih in starejših v
Škofji Loki se je zvrstilo več
prazničnih dogodkov. Naj-
pomembnejše je bilo slav-
nostno odprtje obnovljenega
petega nadstropja doma, ne-
kaj dni zatem pa so podelili
jubilejna priznanja stanoval-
cem za daljše bivanje v domu.
Priznanja za dolgoletno biva-
nje je prejelo dvaindvajset sta-
novalk in stanovalcev. Za pet-
inpetdeset let bivanja je pri-
znanje prejela slepa stanoval-
ka Ivica Tolar, ki je živela še v
starološkem gradu, kjer je bil
pred dograditvijo centra dom
za slepe in slabovidne starejše
ljudi. Še daljši staž bivanja v
domu pa je oseminpetdeset
let, s katerim se lahko pohva-
li še ena slepa stanovalka.
Slavnostni dogodek so zazna-
movali z glasbo tamburašev
iz Reteč, z obiskom jih je raz-
veselila pesnica Neža Maurer,
ki je prebrala nekaj svojih
pesmi. Stanovalce pa je razve-

selila tudi donacija skupine
Elektra Gorenjske, ki so jim
ob praznovanju podarili so-
bno kolo. 

"Kolo je namenjeno upora-
bi starejših, slepih, slabovid-
nih in invalidnih oseb. Stano-
valci ga lahko uporabljajo kot
sedeče kolo na priloženem
sedežu, v primeru uporabe
invalidskega vozička pa ga
oseba lahko uporablja nepo-
sredno z invalidskega vozič-
ka. Mogoča je samostojna
uporaba, odvisno od potreb
in zdravstvenega stanja posa-
meznika. Ob uporabi lahko
spremljamo srčni utrip, hi-
trost, porabo kalorij, čas in
prevoženo razdaljo. Pri stano-
valcih, ki hodijo, pa ohranja
gibljivost spodnjih okončin in
daje možnost razgibavanja
zgornjih. S tako vadbo ohra-
njajo mišično moč ali jo celo
nadgrajujejo. Pripomoček je
še bolj pomemben v zim-
skem času, ko je manj mož-
nosti za sprehode v naravi ali
razgibavanje v športnem
parku centra," pravi direkto-
rica doma Silva Košnjek.

Podarili so sobno kolo

Gorajte 

V Gorajtah bo spet pravljična dežela

V Pravljični deželi Gorajte bodo od petka naprej spet pote-
kale praznične decembrske prireditve. V lanskem veselem
decembru je okoli tisoč otrok iz vse Slovenije obiskalo tam-
kajšnjo deželo, postavljeno v naravno okolje, v gozdiček na
hektarju površine. Tudi letos bo polurni program zapolnilo
šestnajst živih pravljičnih junakov, oblečenih v lične kostu-
me. Dedek Mraz po sprevodu po deželi pravljic otroke še
obdari in jih povabi na brezplačno čajanko s piškoti. Otroke
bodo zabavali znani animatorji iz vse Slovenije. Prireditve
bodo vsak dan od 16. do 29. decembra ob 13., 15. in 17. uri.
"Prvi štirje dnevi so rezervirani za brezplačno obdaritev
otrok brez staršev, otrok in odraslih oseb s posebnimi po-
trebami, od 20. do 29. decembra pa za brezplačen obisk in
brezplačno čajanko s piškoti za vse otroke bližnje in daljne
okolice, za katere starši prinesejo darila s seboj," pravi orga-
nizatorka Danica Kordež. "Pravljična dežela Gorajte je ena
najlepših dobrodelnih prireditev s kulturnim programom za
otroke v veselem decembru. Izpeljana je s pomočjo dona-
torskih sredstev somišljenikov in s prostovoljci pri delu, vse
nas pa vodi želja, otrokom ponuditi lep spomin na otroštvo,
ki ga denar ne more kupiti. V izpeljavi projekta sodeluje ve-
liko somišljenikov iz vse Slovenije in potrudili se bomo, da
bo Pravljična dežela Gorajte vsako leto osrečevala srca
otrok." D. Ž.

Predbožična Prlekija
Vabimo vas še na zadnji izlet v letošnjem letu. V petek, 23. decembra, se bomo na
pot podali ob 7. uri z avtobusne postaje Radovljica, ob 7.20 z avtobusne postaje
pred Creino, ob 7.30 z avtobusne postaje na Primskovem pred Mercator centrom.
Vožnjo, ki bo trajala približno dve uri, bomo prekinili s postankom za malico, ko pa
bomo prispeli v SV del Slovenije, v osrčje vinorodnih Slovenskih goric, si bomo naj-
prej ogledali oljarno s tradicijo. V oljarni si bomo ogledali proces toplega stiskanja
bučnega olja z degustacijo, možen bo tudi nakup olja, bučnih semen, čokolade in
vina. Po ogledu se bomo odpeljali do Male Nedelje, kjer nas bo v Biotermah čakalo
kosilo. Po kosilu pa se bomo kopali v bazenih z zdravilno termalno vodo, ki ima od
27 do 38 stopinj Celzija. Prijetno utrujeni od plavanja in razmigavanja v bazenih se
bomo proti domu odpravili okoli 19. ure. Prihod v Kranj načrtujemo okoli 21. ure, v
Radovljico pol ure kasneje.

Cena izleta je 35 EUR.
Cena vključuje: avtobusni prevoz, malico, kosilo, kopanje, 
nezgodno zavarovanje.
Organizator izleta je TA Odisej.

Za rezervacijo sedeža na avtobusu čim prej pokličite na tel.: 04/201 42 41, 
se pri nas oglasite osebno ali pišite na: narocnine@g-glas.si.

PETEK, 23. DECEMBRA 2011
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Glavna oblika poplačila za-
varovanih upnikov, dobavite-
ljev in podizvajalcev bo tako
konverzija terjatev, nezavaro-
vani upniki pa naj bi bili v šti-
rih letih poplačani 55-odstotno
ali bolje. Ali bo sanacijski pro-
gram uspel ali ne, je danes
težko ugibati, zato pa z novim
letom v Primorju načrtujejo
pospešeno končanje odprtih
projektov in tržnih gradenj ter
odprodajo naložb, stanovanj
in zemljišč na zalogi. Po načr-
tih predsednice uprave Marja-
ne Novak čaka kranjski Grad-
binec Gip prodaja ali pre-
strukturiranje v skladu z in-
solvenčno zakonodajo. 

Na dodatno vprašanje, kaj
bo z zaposlenimi, ali obstaja
zanimanje za nakup Grad-
binca in ali neprodaja avto-
matično pomeni oklic prisil-

ne poravnave ali stečaja, v
Primorju odgovarjajo, da na-
črt sanacije še ni sprejet, zato
podrobnosti v zvezi z odvis-
nimi družbami še niso zna-
ne. "Vsekakor bo usoda posa-
meznih hčerinskih družb,

tudi družbe Gradbinec GIP,
sledila skupnemu cilju: ohra-
niti čim več poslov in refe-
renc Skupine Primorje ter
čim večje število zaposlenih."

Ključni cilj sanacijskega
programa je preživetje Pri-

morja z osnovno dejavnost-
jo. V Gradbincu so delavci
del plač za oktober sicer pre-
jeli, preostali del naj bi izpla-
čali v skladu z likvidnostni-
mi možnostmi. "Zelo slabo
komuniciramo tako z direk-
torjem Darkom Vidakovi-
ćem kot tudi s predsednico
uprave v Primorju Marjano
Novak. Kot ste ugotovili tudi
sami, je možnih več scenari-
jev, kateri se bo uresničil, ne
vemo. Morda bomo več izve-
deli jutri v Ajdovščini," nam
je včeraj povedal hišni sindi-
kalni zaupnik Milan Borko-
vić. V Gradbincu Gipu je da-
nes čez sto zaposlenih, po
sindikalistovih besedah ima-
jo dela dovolj: "Za Gorenj-
sko smo strateško pomemb-
no podjetje, specializirano
za visoke gradnje, in me-
nim, da bi nas moralo Pri-
morje obdržati."

Primorje se odpoveduje Gradbincu

Cveto Zaplotnik 

Kranj - Čeprav se zdi, da je fi-
skalni pakt, ki so ga evropski
voditelji v prizadevanjih za
ohranitev evra sklenili prejš-
nji teden, visoka politika, ki
nas, Gorenjcev, ne zadeva, je
resnica vendarle drugačna:
evro zadeva vseh sedemnajst
držav, tudi Slovenijo, ki se-
stavljajo evrsko območje in
kjer je evro plačilno sred-
stvo. Bruseljski dogovor o
oblikovanju fiskalne unije za

zaostritev proračunske disci-
pline za zdaj zavezuje le čla-
nice evrske skupine, vendar
so možnost pridružitve na-
povedale tudi druge članice
Evropske unije z izjemo Ve-
like Britanije. "Postalo je jas-
no, da ni Evropske unije
brez evra, da evra ni brez fi-
skalne unije in da ni prihod-
nosti Slovenije, kakršno si
želimo, brez našega članstva
v tej fiskalni uniji," je po
koncu vrha Evropske unije
dejal Borut Pahor, predsed-
nik vlade, ki opravlja tekoče
posle, in poudaril, da je obli-
kovanje nacionalnega so-
glasja o članstvu Slovenije v
fiskalni uniji enako po-
membno, kot je bilo v času
osamosvojitve. Pahor je za ta
teden že napovedal sestanek
s predsedniki strank, ki so se
na nedavnih volitvah uvrsti-
le v državni zbor, da bi se do-
govorili o oblikovanju nacio-

nalnega soglasja pa tudi o
sprejetju intervencijskega
zakona o zamrznitvi plač v
javnem sektorju, pokojnin
in socialnih transferjev in
zakona o javnih financah, v
katerega naj bi vključili tudi
"zlato pravilo" fiskalnega
pakta. To pravilo določa, da
morajo biti javnofinančni
proračuni članic uravnoteže-
ni ali v presežku in da javni
dolg ne sme preseči šestde-
set odstotkov bruto domače-
ga proizvoda (BDP). Merilo
za uravnoteženi proračun je
strukturni primanjkljaj, ki
na letni ravni ne sme prese-
či pol BDP. V primeru, da
preseže to mejo, mora drža-
va predložiti program ukre-
pov in reform. Če primanj-
kljaj preseže tri odstotke
BDP, bo Evropska komisija
avtomatično ukrepala, razen
v primeru, če bi temu na-
sprotovala večina članic evr-
skega območja.

Fiskalna unija je nov, do-
daten ukrep za ohranitev
evra, več je bilo sprejetih že
ob pomoči Irski, Grčiji in
Portugalski. Tako že deluje
začasni sklad za zaščito evra
(EFSF), ki ima trenutno 780
milijard evrov kapitala in
440 milijard evrov posojilne
možnosti, dosežen pa je že
tudi dogovor o vzpostavitvi
stalnega kriznega mehaniz-
ma (ESM), ki ima sedemsto
milijard evrov kreditnega
potenciala, in o dokapitaliza-
ciji sistemskih bank, s čimer
naj bi delež najkakovostnej-
šega kapitala dvignili na de-
vet odstotkov. Po oceni Ev-
ropske agencije za bančni
nadzor bo za dokapitalizaci-
jo potrebnih skoraj 114 mili-
jard evrov.

Fiskalna unija 
za ohranitev evra
Voditelji članic Evropske unije so sklenili fiskalni
pakt, s katerim so se zavezali k večji proračunski
disciplini.

Usoda Gradbinca Gipa, hčerinskega podjetja Skupine 
Primorje, bo znana do konca meseca. Slika je nastala v 
precej boljših časih, ko težav s posli in likvidnostjo še ni bilo.

"Zlato pravilo" fiskalnega
pakta določa, da morajo
biti javnofinančni prora-
čuni članic uravnoteženi
ali v presežku.

Boštjan Bogataj

Ljubljana - Bruto domači
proizvod v Sloveniji se je v
tretjem četrtletju zmanjšal,
poslabšale so se tudi razme-
re na trgu dela. Evrsko ob-
močje je v tretjem četrtletju
sicer zabeležilo skromno
rast, kazalniki razpoloženja
pa nakazujejo, da naj bi v 
zadnjem četrtletju leta prišlo
do upočasnitve gospodarske
aktivnosti. To so ključne
ugotovitve novembrskega
Ekonomskega ogledala, ki ga
je izdal Urad RS za makro-
ekonomske analize in razvoj. 

Evropska komisija in
OECD sta novembra, pred-
vsem zaradi negotovosti gle-
de reševanja dolžniške krize,

znižali napoved gospodarske
rasti za prihodnje leto. "Ob
zaostrenih razmerah na tr-
gih državnih obveznic in na
medbančnih trgih pa te na-
povedi še naprej spremljajo

tveganja, da bo rast še nižja
od pričakovanj," so poudarili
na Umarju, ki ga vodi Bošt-
jan Vasle. 

V Sloveniji se je po zastoju
gospodarske rasti v prvem
polletju bruto domači proiz-
vod v tretjem četrtletju
zmanjšal, v prvih treh četrt-
letjih skupaj pa je bil medlet-
no večji za 0,8 odstotka, kar
je pod pričakovanji jesenske
napovedi Umar. Upočasnila
se je medletna rast izvoza
(5,6 odstotka), ki je sicer še
naprej poganjal gospodarsko
aktivnost. Domača potrošnja
je bila drugo četrtletje zapo-
red manjša kot v istem četr-
tletju lani. Ključni razlog za
to je nadaljnje zmanjševanje
bruto investicij v osnovna

sredstva, ki so bile medletno
manjše za 13 odstotkov.

"Zaostrene razmere na
trgu dela, poslabšanje zaupa-
nja potrošnikov in nadaljeva-
nje splošne negotovosti so po
naši oceni glavni razlogi, da
se potrošnja gospodinjstev že
celo leto zadržuje približno
na lanski ravni," so zapisali
na uradu. V zadnjih dveh če-
trtletjih je pod lansko ravnjo
tudi potrošnja države, ki je
bila v tretjem četrtletju med-
letno manjša za 0,5 odstotka. 

V tretjem četrtletju so se
razmere na trgu dela poslab-
šale. Število delovno aktivnih
brez samozaposlenih kme-
tov se je v tretjem četrtletju
zmanjšalo za 0,4 odstotka,
število registriranih brezpo-
selnih oseb pa povečalo za
0,5 odstotka. "Medletna rast
bruto plače v devetih mese-
cih letos (2,3 odstotka) še na-
prej izhaja iz rasti plač v za-
sebnem sektorju," so še po-
jasnili na Umarju.

Rast še nižja od pričakovanj
Obeti za gospodarsko rast v evrskem območju so se občutno poslabšali.

Boštjan Vasle / Foto: Tina Dokl
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Cveto Zaplotnik 

Srednja vas pri Goričah -
"Krava je v visoki brejosti
imela velik trebuh, zato smo
domnevali, da bo tudi tokrat
kot že enkrat prej telila dvoj-
čke," je v petek pripovedoval
gospodar Marjan Ribnikar,
ki se je tokrat očitno zmotil.
Ko je v četrtek zjutraj Rima
petič telila, nog, ki bi rade po-
kukale na svetlo, kar ni in ni
hitelo biti konec: ne dvojčki,
tokrat so bili celo trojčki - dva
bikca in ena telička. Pri Štru-
klu so trojčke "povili" prvič,
redki so tudi na Gorenjskem
ali v širšem slovenskem me-
rilu. "Če jih krava že povrže,
se zgodi, da vsi niso živi ali se
zaplete pri telitvi. Primerilo
se je že, da so tretjega telička
pozabili v kravi ali da so vle-
kli za nogi dveh različnih te-
let ...," je dejal Marjan in do-
dal, da se je pri njih vse sreč-
no končalo: telički - eden teh-
ta okrog trideset kilogramov
in dva okrog petindvajset, so
zdravi, razposajeni, dobro
vlečejo za seske vedra z mle-
kom, in tudi s kravo je vse v
najlepšem redu. Ko smo ga
vprašali, ali je zaradi trojčkov
deležna kakšne posebne po-

zornosti pri krmljenju, pravi,
da krava po telitvi tako kot
človek po operaciji potrebuje
lahko hrano - to je čim več
sena in čim manj krmil ali
druge "težke" krme.

In kaj čaka Štruklove troj-
čke? Ker je krava Rima bikov-

ska mater z odličnimi last-
nostmi, ki so pomembne tudi
za selekcijo, bosta oba bikca
še tri ali štiri mesece ostala v
reji na kmetiji, nato pa ju bo
selekcijska služba vključila v
enega od osemenjevalnih
centrov. "Teličke, ki se rodijo
kot dvojčice ali trojčice, so
običajno neplodne, zato
bomo zdaj najprej s testira-
njem preverili, ali sploh ima
plodnostne organe. Če se bo
izkazalo, da jih ima, jo bomo

obdržali, sicer bo končala v
klavnici," je pojasnil Marjan
in poudaril, da je pri takšni
kravi, kot je Rima, tudi dobra
ekonomika. Rima je namreč
v petih telitvah imela skupno
osem telet, je odlična mleka-
rica, saj v standardni laktaciji
da od 8500 do devet tisoč li-
trov mleka, bikci, ki so po-
tomci bikovskih mater, pa so
ob oddaji za selekcijske na-
mene vredni od petsto do
osemsto evrov.

Trojčki v Štruklovem hlevu
Na Štruklovi kmetiji v Srednji vasi pri Goričah je bil v četrtek zjutraj vesel dogodek: črno-bela krava
Rima je telila trojčke, kar je redkost tudi na Gorenjskem.

KRATKE NOVICE

Škofja Loka

Na ogled komedije Bejži zlodej, baba gre

Društvo podeželskih žena Lubnik vabi na ogled komedije
Bejži zlodej, baba gre, ki jo bodo Kraški komedijantje (KŠD
Šator Štorje) uprizorili v soboto, 17. decembra, ob pol osmih
zvečer v kulturnem domu pri Svetem Duhu. Rezervacije za
vstopnice po ceni deset evrov sprejemata še danes, v torek,
Minka Polajnar (tel. št. 513 57 39) in Marija Kušar (tel. št. 515
29 49 in 041/535 313). C. Z.

Škofja Loka, Žiri

Tržnici s ponudbo kmetijskih pridelkov

Na Mestnem trgu v Škofji Loki bo jutri, v sredo, od 15. do 18.
ure ekološka tržnica s ponudbo ekoloških pridelkov in
izdelkov ter izdelkov blagovne znamke Babica Jerca in
Dedek Jaka. V soboto od 8. do 12. ure pa bo pred zadružnim
domom v Žireh tržnica, na kateri bodo poleg izdelkov
blagovnih znamk Babica Jerca in Dedek Jaka ponujali še
druge kakovostne pekovske, mlečne in mesne izdelke, med
ter izdelke domače in umetnostne obrti. C. Z.

Veselje ob trojčkih: gospodar Marjan, žena Andreja in mama Ana / Foto: Gorazd Kavčič

www.blejski-grad.si
www.hotelastoria-bled.com
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PRAZNI^NI DECEMBER na Blejskem gradu

Cveto Zaplotnik

Bled, Blejska Dobrava - Ra-
dovljiška kmetijska sveto-
valna služba pripravlja v
tem tednu dve predavanji o
dobri kmetijski praksi pri
gnojenju, pomenu analizi-

ranja tal in izdelavi gnojil-
nih načrtov, ki bosta šteli
tudi kot del izobraževanja
za kmetijsko okoljske ukre-
pe. Prvo predavanje bo v če-
trtek, 15. decembra, ob 9.30
v prostorih Kmetijsko goz-
darske zadruge Gozd Bled

na Bledu, drugo pa dan
kasneje, v petek, ob 9.30 v
kulturno gasilskem domu
na Blejski Dobravi. Preda-
vala bo Marija Kalan, speci-
alistka za rastlinsko pride-
lavo v KGZ Kranj. Udele-
ženci naj s sabo prinesejo
identifikacijsko številko
kmetijskega gospodarstva
(KMG MID). 

Dobra praksa pri gnojenju

Žiri

Predavanje o 
revmatskih obolenjih

Jutri, v sredo, z začetkom ob
pol štirih popoldne bo v za-
družnem domu v Žireh pre-
davanje o revmatskih obole-
njih. Predavala bo Mojca Kos
Golja, upokojenka kliničnega
oddelka za revmatologijo
Bolnice dr. Petra Držaja, ki
bo povedala marsikaj korist-
nega o tem, kako preprečeva-
ti revmatska obolenja, kako
ravnati, ko nastopijo težave,
na koga se obrniti ... Na pre-
davanje vabita Društvo
kmečkih žena Žiri in kmetij-
ska svetovalna služba. C. Z.

Cveto Zaplotnik

Kranj - Za božično novoletni
čas je značilna tudi okrasitev
domov in poslovnih prosto-
rov. Zavod za gozdove Slove-
nije ob tem opozarja njihove
lastnike oz. uporabnike, da
pri izbiri prazničnega okras-
ja čim bolj upoštevajo var-
stvo narave in okolja. Po za-
konu o gozdovih lahko seka-
jo praznična drevesca le last-
niki gozdov, vendar morajo
za to od zavoda pridobiti od-
ločbo, ki vsebuje usmeritve
in pogoje. Zavod usmerja
pridobivanje tovrstnih dre-
vesc na površine, ki se zaraš-
čajo z gozdom, na območja
pod daljnovodi in na gozdne
površine, kjer posek drevesc

ne škoduje nadaljnjemu raz-
voju gozda. Vsa posekana
drevesca morajo biti pri pre-
vozu in prodaji vidno ozna-
čena s plombami v obliki na-
lepk, ki so letos rožnate bar-
ve. Lastniki gozdov lahko do-
bijo pri svojih revirnih goz-
darjih brezplačno do 25
plomb, za vsako nadaljnjo pa
morajo plačati 26 centov.
Med okrasnimi drevesci, pri-
dobljenimi v gozdu, prevla-
dujejo smrečice, domačih
okrasnih jelk je na trgu
malo, sekanje tise in bodike,
ki sta zavarovani vrsti, pa je
prepovedano. S plombo je
treba označiti tudi okrasna
drevesca navadne smreke,
jelke ali bora, vzgojena v na-
sadih zunaj gozda, izjema so

le rastoča drevesca v loncih.
Prodajo drevesc bosta tudi le-
tos nadzirala inšpektorat za
kmetijstvo, gozdarstvo in
hrano ter tržni inšpektorat.

Zavod za gozdove je lani iz-
dal 31 tisoč plomb za označi-
tev okrasnih drevesc, od tega
23 tisoč za prodajo na trgu.
Število izdanih plomb se iz
leta v leto zmanjšuje, razlog
za to je vse večja ponudba
umetnih okrasnih drevesc in
naravnih košatih srebrnka-
stih drevesc, ki večinoma iz-
virajo iz drugih držav.

Omejitve veljajo tudi pri
nabiranju mahu za jaslice,
tako je na enem mestu dovo-
ljeno odvzeti mah le z ene
petine površine, ki jo preraš-
čajo mahovi.

Vse manj naravnih drevesc
Umetna okrasna drevesca vse bolj izpodrivajo smrečice, posekane v gozdu.

Na Štruklovi kmetiji redi-
jo 75 glav živine, glavna
dejavnost je prireja mleka.

Cveto Zaplotnik

Ljubljana - Vlada je na četr-
tkovi seji sprejela uredbo o
izvedbi ukrepov kmetijske
politike za leto 2012, ki v pri-
merjavi z letošnjo uredbo
prinaša nekaj sprememb.
Poglejmo najpomembnejše! 

Kmetijska gospodarstva v
prihodnjem letu ne bodo več
prejela po pošti podatkov in
navodil za uveljavljanje ukre-
pov kmetijske politike, am-
pak jih bo kmetijsko ministr-
stvo oz. agencija za kmetij-
ske trge in razvoj podeželja
objavila le na spletni strani.
Za svetovanje in elektronsko
izpolnjevanje zbirnih vlog bo
več časa, saj se bo subvencij-
ska kampanja začela prej - že
27. februarja, končala pa se
bo 6. maja. Da bo agencija
lahko čim prej začela kontro-
lo na terenu, bo skrajni rok
za spremembo vloge 31. maj. 

Za ekstenzivno rejo žen-
skih govedi po novem ne bo
več treba trikrat na leto vlaga-
ti zahtevkov za plačilo, am-

pak bo kmet že v zbirni vlogi
označil, da uveljavlja zahte-
vek za vse upravičene krave
na kmetiji. Osnova za plačilo
bodo ugotovitve kontrole in
podatki iz centralnega regis-
tra goved, zato bo pomemb-
no, da bodo rejci pravočasno
sporočili v register vse poda-
tke. Na agenciji odločb o iz-
plačilu ne bodo več izdajali
ločeno, ampak bodo najkas-
neje do 30. aprila 2013 izdali
eno odločbo za vsa neposred-
na plačila.

Pri kmetijsko okoljskih
ukrepih so postopek določit-
ve povprečne letne obtežbe z
živino uskladili z načinom
izračuna letnega vnosa duši-
ka. Poenostavili so sporoča-
nje podatkov o staležu praši-
čev, zaradi ukinitve proiz-
vodno vezanih plačil, uvedbe
avtomatskega zahtevka za
ekstenzivno rejo ženskih go-
vedi in uvedbe novega kme-
tijsko okoljskega ukrepa pa
so se spremenili tudi vsebina
zbirne vloge in posamezni
obrazci.

Kampanja se bo 
začela prej 
Prihodnje leto se bo subvencijska kampanja 
začela že 27. februarja.
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Vilma Stanovnik

Bled - Hokejisti v ligi EBEL
so minuli konec tedna od-
igrali dva kroga, oslabljena
ekipa Acroni Jesenic pa je v
obeh gostovala. Tako so v
petek igrali v Linzu, kjer je
vodilna ekipa na lestvici hi-
tro povedla, na koncu pa je
bil rezultat za domače 6 : 2.
Gola za Jeseničane sta do-
segla Tomi Hafner in Jure
Dolinšek. Tudi v nedelj-
skem, 31. krogu, Jeseniča-
nom presenečenje ni uspe-
lo, saj so gostovali pri Salz-
burgu in izgubili 7 : 3. Dva
gola za Jeseničane je dose-
gal Miha Brus, enega pa
Jure Dolinšek. Če bo vse po
načrtih, se bo ekipi Jesenic
že v tem tednu pridružil
Slovak Branislav Benedik,
sredi prihodnjega tedna pa
naj bi na Jesenice prispel še
Američan Jonathan Julia-
no.

Okrepitve v kratkem pri-
čakujejo tudi v Tivoliju,
kjer sicer nimajo toliko te-
žav. V petek so namreč ho-
kejisti Tilie Olimpije na do-
mačem ledu sicer morali
priznati premoč ekipi Med-

veščaka, ki jih je premagala
s 3 : 5, v nedeljo pa so s 4 :
0 premagali ekipo Dunaja. 

Na lestvici lige EBEL tre-
nutno vodi ekipa Linza s 45
točkami, ekipa Tilie Olim-
pije na 4. mestu ima 33
točk, Aconi Jesenice na zad-
njem mestu pa imajo le 19
točk in za štiri zaostajajo za
ekipama Gradca in Znoj-

ma, ki imata na devetem in
desetem mestu po 23 točk.
Nov krog bo v ligi EBEL na
sporedu prihodnji torek,
20. decembra, ko bo ekipa
Acronija Jesenic doma go-
stila Albo Volan, ekipa Tilie
Olimpije pa bo gostovala
pri Gradcu.

Tako imajo moštva sedaj
dober teden odmora, ki pa

si ga seveda ne bodo mogli
privoščiti člani reprezen-
tanc, saj je ta teden name-
njen reprezentančnim tek-
mam in turnirjem. Tudi
slovenska reprezentanca se
je pod vodstvom selektorja
Matjaža Kopitarja včeraj že
zbrala na Bledu, kjer se pri-
pravlja za štiri tekme, ki jih
čakajo od jutri do sobote.
Jutri, v sredo, se bo ob 19.15
na prijateljski tekmi v Tivo-
liju najprej pomerila z re-
prezentanco Švice, nato pa
bo od četrtka do sobote sle-
dil tako imenovani Evrop-
ski hokejski izziv (Euro Ice
Hockey Challenge - EIHC),
na katerem bodo nastopale
še reprezentance Rusije II,
Francije, Norveške in Slo-
venije. Z Norvežani bodo
naši igrali v četrtek ob
19.15, z Rusi v petek ob
19.15, s Francozi pa v sobo-
to ob 18. uri. Vstopnice za
turnir, ki bo potekal v ljub-
ljanski Hali Tivoli, so že v
prodaji na prodajnih me-
stih Eventima. Cena vstop-
nice za posamezno tekmo
na tribuni Zahod je 6 ev-
rov, na tribuni Vzhod pa 10
evrov. 

Stopničke skakalcev na Češkem

"Seveda sem zadovoljen. Takšnih uvrstitev nisem pričako-
val, sploh pa jih nisem upal napovedovati. Super," je svoje
nastope v češkem Harrachovu, ki je minuli konec tedna go-
stil tri tekme svetovnega pokala v smučarskih skokih, opisal
Kranjčan Robert Kranjec. Na dveh posamičnih tekmah je bil
peti in šesti, na ekipni pa je skupaj s Petrom Prevcem, Jer-
nejem Damjanom in Juretom Šinkovcem za Slovenijo stopil
na tretjo stopničko. Rezultati so dober obet pred vrhuncem
tega dela sezone, novoletno skakalno turnejo, ki se bo 30.
decembra začela v Oberstdorfu. Še prej ta konec tedna ska-
kalce čakajo tekme svetovnega pokala v švicarskem Engel-
bergu. Kranjcu se tudi tam ne bo treba na tekmo uvrstiti
prek kvalifikacij, saj je v skupnem seštevku trenutno na os-
mem mestu. M. B.

Brnik

Plavalci doma s tremi odličji

Letošnje evropsko prvenstvo v plavanju v kratkih bazenih v
Szczecinu se je uspešno končalo tudi za našo reprezentanco,
saj so v zbirko medalj dodali še tri. Za dve srebrni je v disci-
plinah na 100 metrov in 50 metrov prsno poskrbel Damir
Dugonjić, novo zlato medaljo pa je v svoji paradni disciplini
100 metrov mešano osvojil Peter Mankoč. Za Mankoča je bila
to enajsta zlata medalja na evropskih prvenstvih v kratkih
bazenih, deseta na 100 metrov mešano. Junakinja
slovenskega tabora je bila tudi članica kranjskega Triglava
Anja Čarman, ki je šla na prvenstvo odlično pripravljena in se
uvrstila v finale discipline 100 metrov hrbtno. Žal je zbolela in
nastop morala odpovedati. Po noči v bolnišnici in dveh infu-
zijah je nato odlično nastopila še na 200 metrov hrbtno ter se
uvrstila v finale, kjer je osvojila peto mesto. V. S.

Gorenjca Peter Prevc (levo) in Robert Kranjec, člana SK
Triglav, sta bila v ekipi, ki je v soboto na tekmi svetovnega
pokala skočila na tretje mesto. / Foto: Gorazd Kavčič

Maja Bertoncelj

Rudno polje - Na Pokljuki so
bile minuli konec tedna
mednarodne tekme OPA ce-
linskega pokala v smučar-
skih tekih, ki so bile k nam
prestavljene iz Val Gardene.
Nastopilo je 235 tekačev iz
petnajstih držav. Blestele so
naše mladinke na čelu z Leo
Einfalt, ki je v nedeljo na 5
km prosto dosegla celo abso-

lutno najboljši čas. Na tekmi
dan prej je bila na 10 km kla-
sično četrta mladinka. 

"Zelo sem zadovoljna. Ve-
sela sem predvsem zaradi iz-
boljšave klasike, kjer sem
lani še zaostajala, ter s tem,
da sem dobro formo znala
prenesti tudi na smuči. Ve-
dela sem, da sem dobro tre-
nirala, vseeno pa je bilo ne-
kaj nervoze, ali bom to znala
pokazati pozimi," je bila po

tekmah zadovoljna 17-letna
Lea Einfalt iz Zbilj, ki je pole-
ti blestela v gorskem teku.
Vse to pa je bilo v sklopu pri-
prav na zimsko sezono, ki je
njen glavni cilj. "Prihodnji vi-
kend bom nastopila na tek-
mah celinskega pokala v Av-
striji, potem sledi trening na
prizorišču mladinskih olim-
pijskih iger, ki bodo januar-
ja. To je poleg mladinskega
svetovnega prvenstva tudi
moj glavni cilj sezone," je
pogled usmerila v nadaljeva-
nje sezone. Na Pokljuki so
se na stopničke uvrstile še tri
mladinke: na 10 km klasično
je bila druga Eva Sever Rus,
tretja Anja Eržen, na 5 km
prosto pa se je za Einfaltovo
uvrstila Anamarija Lampič.
Mlade slovenske smučarske
tekačice so znova dokazale,
da so talentirane. 

Ta konec tedna pa v Slove-
nijo prihajajo še najboljši v
tem športu na svetu. Karava-
na svetovnega pokala se bo
namreč iz Davosa, kjer je v
sprintu Vesna Fabjan osvo-
jila 11. mesto, preselila na
Roglo.

Einfaltova junakinja Pokljuke

Sedemnajstletna Lea Einfalt (levo) in še leto dni 
mlajša Anamarija Lampič sta v nedeljo na Pokljuki med 
mladinkami osvojile dvojno slovensko zmago. 

Hokejska reprezentanca
pred novim izzivom
Včeraj so se na Bledu zbrali člani naše hokejske reprezentance, ki bodo jutri v Tivoliju najprej odigrali
prijateljsko tekmo s Švico, tej pa bo od četrtka do sobote sledil turnir evropskega izziva, na katerem
sodelujejo še ekipi Norveške, Francije in Rusi z drugo ekipo.

Selektor naše članske reprezentance Matjaž Kopitar 
z mlajšim sinom Gašperjem, ki te dni igra na svetovnem
prvenstvu do 20 let divizije I v Garmisch-Partenkirchnu,
kjer so naši mladi upi nastope začeli z zmago, saj so po 
kazenskih strelih s 3 : 2 premagali Avstrijce. / Foto: Gorazd Kavčič



Miroslav Braco 
Cvjetičanin

Na tej strani Gorenjskega
glasa smo venomer pisali o
športni rekreaciji kot tele-
snem gibanju. Tokrat sem
spoznal Magdaleno Jenko,
ki se ukvarja z meditacijo.
Vam je to znano? Vem, da je
že skoraj vsakdo izmed nas
slišal za ta izraz, vendar: kaj
točno to pomeni. Boljšo so-
govornico, kot je Magdale-
na, bi na to temo težko na-
šel. 

Magdalena Jenko, prosim,
predstavite se našim bral-
cem.

"V dobrih 15 letih delova-
nja kot ekonomistka v različ-
nih multinacionalkah sem
bila močno vpeta v hiter
tempo življenja, ki pa mi ni
prinašal notranjega zado-
voljstva. Prek meditacije, ki
je postala del mojega vsak-
dana, spoznavam sebe in
spreminjam svoj pogled na
življenje in njegove vredno-
te. Z vsakim dnem se bolj
zavedam neskončnosti tega
procesa in živim za vsak dan
posebej. Ker se tudi sama
rada rekreiram, sem se odlo-
čila, da ljudem ponudim po-
leg vadb za zdravo telo še ne-
kaj za dušo. Tako vsak petek
zvečer v Mega centru Kranj
ob 21. uri, ko se končajo red-
ne vadbe, v miru lahko po-
skrbimo zase. Sebe nimam
za učiteljico ljudi niti si ne
želim učencev ali sledilcev.
Moja želja in cilj sta samo ta,
da s svojimi izkušnjami in
znanjem lahko koristim
komu, ki si želi v svoje življe-
nje vključiti sebe in bo to
sčasoma sam začel praktici-
rati doma tako pogosto, kot
bo vsak sam želel in potre-
boval. Ne podpiram odvis-
nosti od skupine ali od posa-
meznika, kajti vsak sam je
odgovoren zase, za svoja de-
janja in odločitve. Zato tudi
sama nikakor nisem pokli-
cana, da bi sodila, kaj je za
koga najprimernejše, ker ni-
mam njegovega razuma ali
občutkov. Ker zelo dobro
vem, kaj pomeni nositi veli-
ko odgovornost, voditi ljudi
in biti dnevno pod psihični-
mi pritiski, lahko povsem
suvereno trdim, da je medi-
tacija tista, ki mi, poleg špor-
ta, omogoča, da grem v vsak
nov dan zadovoljna, mirna
in stabilna. In to je tisto, kar
želim, da bi tudi drugi obču-
tili, kajti ob vsem tem je živ-
ljenje nepredstavljivo lažje
in lepše." 

Bliža se konec leta. Nakopi-
čilo se je leto dobrega in sla-
bega. Razburjeni smo, vzne-
mirjeni, nismo dosegli pri-
čakovanja ali pa smo prešli

samega sebe in svoje načrte.
Rabimo mir, rabimo več
časa zase...

"V življenju ne dobimo
vedno vsega, kar si želimo,
zagotovo pa dobimo vse ti-
sto, kar potrebujemo. Čas, v
katerem živimo, ni enosta-
ven, zato je toliko pomemb-
neje, da si znamo in želimo
vzeti trenutke zase, v katerih
lahko pogledamo globlje
vase in tam poiščemo odgo-
vore ter si tudi dovolimo
spremeniti svoj pogled ali
usmeritev. Zaradi hitrega
načina življenja, številnih
obveznosti in odgovornosti
ter s tem posledično poveza-
nega stresa se marsikdaj po-
čutimo povsem osamljene
med množico ter še najbolj
povezane takrat, ko smo
sami. Ni treba, da čakamo
tako dolgo, da nas življenje
prisili v to, da storimo nekaj
zase. Ukvarjanje s seboj ne
pomeni sebičnosti ali izklju-
čevanja drugih, temveč gre
za vključevanje sebe v svoje
življenje."

Kaj naj razumemo pod be-
sedo meditacija?

”Meditacija pomeni stik s
seboj, ki je nekaj najlepšega
in najpristnejšega, kajti za
svoje življenje smo v celoti
odgovorni sami. Nihče drug
nam ne more v življenje pri-
nesti zadovoljstva, sreče,
miru, veselja kot mi sami.
Ko umirimo in razbistrimo
svoj um, se odpre naše srce
in takrat se pričnemo zave-
dati, kako velik dar je življe-
nje in kako se (pre)večkrat
sami omejujemo in otežuje-
mo življenje sebi in okolici.
Meditacija ne pomeni bega
pred realnostjo ali umika

pred problemi, ravno na-
sprotno: pomeni zavestno
sprejemanje svojih odloči-
tev, zavestno poslušanje in
stabilno prisotnost v svojem
življenju. Čeprav je namen
bivanja potrebno iskati v sa-
moti, ga moramo živeti v
skupnosti. Občutki, misli,
uvidi, ki se nam porajajo v
meditaciji, so tisti, ki nas vo-
dijo naprej in nam omogoča-
jo, da lažje in uspešnejše do-
segamo cilje, hitreje razrešu-
jemo težave ter v svoje življe-
nje vnašamo ravnovesje.” 

Kdo naj meditira, kako po-
gosto, kdaj in zakaj?

"Meditira lahko vsakdo, če
in ko si tega želi. Nekorek-
tno in nepotrebno je, da ko-
garkoli v to silimo in ga k
temu nagovarjamo. Ko je
pravi čas, si bo že vsak sam
poiskal skupino, ki se ji želi
pridružiti in kjer bo spozna-
val svoj notranji svet. Po-
trebno ni nobeno predzna-
nje ali kakšne posebne oko-
liščine. Dogaja pa se pogo-
sto, da se o tem pozanima-
mo, ko nam ne gre ravno
najboljše, ko nam življenje
nameni težje preizkušnje ali
ko enostavno vidimo, da bo
treba nekaj spremeniti v
svojem načinu delovanja, če
nočemo umreti, ne da bi ži-
veli. 

Ko postane meditacija del
vsakdana, nam to omogoča,
da sleherni dan lahko živi-
mo v vsej polnosti, smo bolj
učinkoviti, zadovoljnejši ter
spoznamo, da je dan dovolj
dolg za vse tisto, kar je treba
urediti. Okolica zelo hitro
opazi, da smo se začeli spre-
minjati, ker bistveno mirne-
je reagiramo v stresnih situ-

acijah, lažje sprejemamo
različna mnenja in stališča,
hitreje razumemo širšo sli-
ko ter v ljudeh začnemo pre-
poznavati pozitivne stvari. 

Večkrat slišim, da je ljudi
strah, kaj se bo dogajalo
med meditacijo, ali da bodo
po meditaciji kot v snu hodi-
li okrog. Lahko preberemo
številne knjige o meditira-
nju in poslušamo različne
učitelje ter temu verjame-
mo. Če pa hočemo vedeti,
moramo to izkusiti. Šele ko
začutimo to notranjo moč,
se zavemo, kakšen potencial
nosimo v sebi in od kod lah-
ko vedno črpamo svojo
energijo. Nekaj je telesna
moč in kondicija, drugo, ve-
liko dopolnilo, po katerem
še ne segamo prav veliko, pa
je notranja moč. Ko bomo to
bolj ozavestili in uporabljali,
ne bo potrebno nobeno jadi-
kovanje ali iskanja krivcev za
naše tegobe. To ne pomeni,
da nam bo življenje posuto z
rožicami, ampak da bomo
vse, kar nam bo prišlo na
pot, sprejemali drugače, z ra-
zumevanjem, s sočutjem in
kot novo izkušnjo. Tega, kdo
smo, ne določajo dogodki v
našem življenju, marveč po-
men, ki smo jim ga priprav-
ljeni pripisati." 

Tisti, ki so meditirali ... še
vedno meditirajo. Tisti, ki
imamo občutek, da bomo
ujeli samega sebe, smo za-
gotovo potrebni meditacije.
Sami s sabo smo premalo-
krat, celo v spanju nismo
sami. Vse preveč je misli in
sanj v glavi in vse preveč
smo utrujeni, da bi se posve-
tili sami sebi ... Torej, če gi-
bamo telesa, je nujno, da gi-
bamo še "dušo".

GIBAJTE SE Z NAMI
Miroslav Braco Cvjetičanin
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Za svoje zdravje predvsem.
Športno društvo Gorenjskega
glasa je organiziralo predava-
nje z naslovom Ergospiretmi-
ja in načrtovanje treninga.
Predaval nam je priznani
doc. dr. Matjaž Fležar, dr.
med., specialist internist pul-
molog in vodja oddelka za ra-
spiratorno fiziologijo bolniš-
nice Golnik-Kopa. Osebno
me je najprej zaskrbelo za
zdravje sotrpinov, s katerimi
smo vsak torek kolesarili na
Glasovih kolesarskih vadbah,
in potem me je zaskrbelo še
za moje zdravje, ko sem letos
dočakal štirico z ničlo na tor-
ti. Bilo je nekega zelo vročega
torkovega popoldneva, ko je
termometer kazal krepko čez
trideset, moje srce pa je na
ekrančku pulzmetra stalno
galopiralo čez 150 udarcev na
minuto. Pogledal sem na
ekranček sotrpinovega pulz-
metra in videl zelo podobne
številke. Iz kilometra v kilo-
meter so te številke samo še
naraščale. Potem je nekdo za-
daj v skupinici rekel: "Če je to
zdravo, naj me koklja brcne."
"Kaj, če je zdravo?" sem vpra-
šal. "Ja to, da se v tej vročini
vozimo tako hitro, mi, ki nis-
mo ne mladi ne suhi ne preti-
rano dobri športniki ..." Pogle-
dal sem še enkrat na pulzme-
ter in se prvič v življenju res-
nično zbal za svoje srce. Ne
samo srce, ampak za svoje
zdravje. Kasneje smo debati-
rali o tem, da smo res prema-
lo poučeni, a da hkrati ne mo-
remo iz svoje kože. Moji opo-
mini, da na vsaki vadbi kole-
sarimo nad svojimi zmoglji-
vostmi, niso zalegli. Jaz oseb-
no jih nisem mogel "držati
nazaj". Ne vseh. In ravno ti-

stih ne, ki so največkrat vozili
v "rdečih lučkah". Treba je
bilo nekaj ukreniti, saj nisem
hotel, da se mi kdo zgrudi sre-
di vadbe nekje na asfaltu na
tako prijetnih druženjih. Zato
smo šli v društvu v akcijo z
namenom, da vse naše člane,
tako tekače kot kolesarje, sez-
nanimo s pravilnim pristo-
pom do treninga, ki bi hkrati
čuval naše zdravje in nas na-
redil boljše in hitrejše. Na pre-
davanju smo zvedeli, kako po-
membno je, če vemo, kako tre-
nirati, in hkrati smo dobili vse
odgovore, zakaj ne napreduje-
mo oz. kaj smo počeli ves čas
narobe. Dr. Fležar je lepo po-
vedal (tako, da smo razumeli
prav vsi in se je izogibal stro-
kovnih izrazov), kje so največ-
je nevarnosti za naše zdravje
in kje vse so še rezerve. Avla
naše časopisne hiše je bila pol-
na, kar je samo dokaz, da so
njegova predavanja zelo za-
nimiva in da je to tema, ki res
utegne zanimati prav vsake-
ga športnega rekreativca.
Lepo se je videlo, da so posli-
šalci z zanimanjem poslušali
vse, kar je predavatelj povedal
in pokazal. Po predavanju se
je zvrstilo kar nekaj konkret-
nih vprašanj, na katera je dr.
Fležar odgovarjal v posebni
sobi, kjer je bil odnos nekoliko
intimnejši, saj so nekateri s
sabo prinesli celo zdravniške
izvide, ki pa jim jih njihovi
zdravniki niso dovolj dobro
razložili.

Močno upam, da so se zdaj
vsi tisti, ki niso vedeli, da pre-
tiravajo, zazrli vase in svoje
početje zdaj, ko jim je to na
strokoven način razložil eden
največjih strokovnjakov za te
zadeve pri nas. 

Še smo zainteresirani

Srečati se s seboj
Meditacija - srečanje s svojim najboljšim in najzanesljivejšim prijateljem: s seboj 

Magdalena Jenko priporoča, da se srečate s seboj.
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KUHARSKI RECEPTI
Za vas izbira Danica Dolenc
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Tedenski jedilnik

Nedelja - kosilo: cvetačna kremna juha, lovska pečenka,
pretlačeno zelje s krompirjem, motovilec v solati, limonin
kolač; večerja: ocvrta jajca z jetrno pašteto, toast, bela kava
Ponedeljek - kosilo: polenta z žajbljem in maslom, omaka iz
mletega mesa s paradižnikovo mezgo (haše), radič s
fižolom v solati; večerja: žolca, okisan krompir, zrnat kruh
Torek - kosilo: paradižnikova juha z močnatimi žličniki,
gobova rižota s parmezanom, milanski radič z lečo v solati;
večerja: tuna iz konzerve, pečene paprike, francoska štruca
Sreda - kosilo: krompirjev golaž, popečene palačinke s sku-
to, višnjev kompot; večerja: pečene hrenovke s smetanovim
hrenom in ajvarjem, lepinje
Četrtek - kosilo: porova juha, pečen piščanec, pečen krom-
pir v kosih z majaronom, rdeča pesa v solati; večerja: rižev
narastek z jabolki, jabolčni sok, mandarine
Petek - kosilo: česnova juha z opraženimi kruhovimi kocka-
mi, postrvi po tržaško, peteršiljev krompir v koscih, mo-
tovilec v solati; večerja: "pohane šnite", sadni čaj
Sobota - kosilo: goveja juha z rezanci, svinjske zarebrnice po
cigansko, krompirjeva solata, drobno pecivo; večerja: na 
čebuli popečena govedina iz juhe, zelena solata, toast

Pretlačeno zelje s krompirjem in porom

Za 4 osebe potrebujemo: 25 dag narezane sveže zeljnate glave,
25 dag moknatega krompirja, 1 velik por, muškatni orešček, 
približno 1 dl mleka, sol, poper, 1 žlico masla.

V osoljenem kropu na kratko prevremo zelje (10 minut) in
ga odcedimo. V drugi kozici zavremo mleko s krompirjem,
narezanim na tanjše rezine, in porom v kolobarčkih; počasi
naj se kuha 20 minut, da se oboje zmehča, začinimo s sveže
nastrganim muškatnim oreščkom in dobro pretlačimo. Zdaj
krompirju dodamo odcejeno zelje, premešamo, solimo in
popramo, jed zložimo v ogreto lončeno posodo, v sredini
zabelimo s stopljenim maslom in ponudimo. 

Drobno pecivo iz koruznih kosmičev na hitro

2 skodelici koruznih kosmičev in 3 pesti izkoščičenih datljev sku-
paj zmeljemo, primešamo 3 dag sesekljanih orehov, 1 vaniljin
sladkor, 1 žlico limoninega soka, 1 žlico ruma, 2 žlici medu in 2
žlici segrete margarine.

Dobro zmešamo in pustimo na hladnem, nato oblikujemo
kroglice, jih povaljamo v sladkornem prahu in okrasimo s
polovicami orehovih jedrc.

Alenka Brun "Greš zraven v Kaliforni-
jo?" je izstrelil vprašanje
prijatelj Gorazd. Nisem ve-
liko razmišljala, preden
sem odgovorila pritrdilno.
Amerika se je meni vedno
zdela tako daleč in ko dobiš
možnost spoznavanja ljudi
in dežele v bolj popotniški
obliki s človekom, ki San
Francisco pozna skoraj kot
svoj žep, potem bi bilo ško-
da, da bi tovrstno dogodiv-
ščino zamudila.

Gorazd Rainar, šef manj-
še hiše učenosti v Ljubljani,
Lo-guma, je zaljubljen v
Ameriko, še posebej v San
Francisco in Los Angeles.
Tokrat se je odločil, da pov-
praša, če bi šel še kdo z
njim. Na koncu se nas je na-
bralo za en družinski avto-
mobil. Najmlajši, dvajsetlet-
ni Matic iz Domžal razmiš-
lja o študiju čez lužo, Ptuj-

čanko, ki sicer živi v Ljublja-
ni, Petro, je pritegnila zami-
sel, da bi lahko videla Ber-
keley, Stanford, znano kali-
fornijsko univerzo v Los An-
gelesu, ki jo poznamo pod
kratico UCLA in je bila usta-
novljena 1919 kot južni
kampus Univerze Kaliforni-
je in je danes za Berkele-
yjem drugi najstarejši del
tega sistema, se fotografirala
z Marcom Zuckerbergom,
pokazala s prstom na napis
Google pred glavno njihovo
stavbo v Silicijevi dolini;
medtem ko je Urška največ
pozornosti posvečala sa-
njam o 'šopingiranju' v
Ameriki. Osebno pa sem se
veselila vsega po malem,
predvsem pa srečanja z
Igorjem Korošcem, Kranjča-
nom, prijateljem iz srednje
šole, ki ga nisem videla že
celo večnost. 

Pot nas je najprej vodila do
Budimpešte, potem z leta-
lom do Frankfurta, kjer smo
našli prijetno kavarnico,
mladina je na plano potegni-
la iPode in iPade, nekaj ner-
gala okoli dostopa do brez-
plačnega interneta, čas je
mineval in nadaljevali smo
let v San Francisco.

S frankfurtskega letališ-
ča mi je še najbolj ostala v
spominu zemeljska stevar-
desa, ki je v polomljeni an-
gleščini in z žvečilcem v
ustih razlagala, da naj se
potniki za Ameriko, ki ni-
majo ameriškega držav-
ljanstva, postavijo v levo
vrsto. Nihče je ni razumel.
Kasneje smo izvedeli, da je
po mikrofonu klicala tudi
skupino petih Slovencev.
Menda ...

Naša ameriška avantura
se je nadaljevala po desetih,

enajstih urah leta, ko smo
pristali v San Franciscu, pre-
vzeli vozilo, se nastanili v
bližini San Francisca v San
Mateu, prestavili ure za 
devet ur nazaj, zvečer pa ob

rabarbari kot osvežilni prilo-
gi k pikantnim perutničkam
nazdravili s kozarcem vina
iz njihove dežele vina Nape
Vally s klasičnim: "Dobro-
došli v Ameriki."

O B L J U B L J E N A  D E Ž E L AZačetek brez zapletov

Nasmejani Gorazd, Matic in Petra na enem jutranjih 'brunchev'
oziroma malic, ki so bile pravzaprav vse dni nekako naš glavni
obrok dneva. Malce zaradi financ, pa tudi ameriška kultura je
brunchem zelo naklonjena. Jajca na sto in en način ...

Izvor dateljnov (Phoenix
dactylifera) je zavit v tančico
skrivnosti. Najprej naj bi se
pojavili v puščavah severne
Afrike in Bližnjega Vzhoda.
Arabska legenda ve povedati,
da je Bog, potem ko je ustva-
ril človeka, iz snovi, ki mu je
ostala, ustvaril še dateljnovo
palmo. No, s slednjo so po-
vezane tudi dekleta in žene,
ki se ponašajo z imenom 
Tamara. To lepo svetopisem-
sko ime namreč izhaja iz 
hebrejskega imena Tamár z
nekdanjim pomenom "da-
teljnova palma". 

Energija v hipu 

Dateljni so silno bogato
obdarjeni z esencialnimi
hranilnimi snovmi, vitamini
in minerali, ki so potrebni za
normalno rast, razvoj in
splošno dobro počutje. Ko
damo v usta svež datelj, nas
navduši njegovo mehko, lah-
ko prebavljivo meso, bogato
z enostavnimi sladkorji, de-
nimo s fruktozo in glukozo,
ki nas napolnita z energijo
in v hipu poživita telo. Zara-
di slednjega se še posebej 
toplo priporočajo rekonva-
lescentom, športnikom, lju-
dem, ki so venomer brez
energije ... Kdor potrebuje
energijo, ga hipoma napol-
nijo z njo, po drugi strani pa
tistemu, ki bi rad spal, pri-

skrbijo trden spanec in ga
povsem pomirijo. Pred od-
hodom v posteljo se torej še
posladkajmo ...

Dobri za prebavo 

Dateljni so bogati tudi s
prehranskimi vlakninami, ki
pospešujejo prebavo, nase
vežejo črevesne strupe in
tako mehanično čistijo sluz-
nico. Učinkoviti so pri pre-
prečevanju absorpcije hole-
sterola v črevesju. Dateljni
vsebujejo veliko zdravju ko-
ristnih polifenolnih spojin,
znanih pod imenom tanini
ali čreslovine. Slednji so v
pomoč pri blaženju vnetnih
procesov in lajšanju prebav-
nih težav, zlasti driske. Zara-
di adstringentnega delova-
nja uspešno ustavljajo tudi
manjše krvavitve, predvsem
pri hemoroidih. 

Dateljni - da te bolje vidim

Dateljni se lahko pohvalijo
tudi z betakarotenom, lutei-
nom, zeaksantinom in dru-
gimi antioksidanti, ki varuje-
jo celice pred škodljivimi po-
sledicami prostih radikalov
in vplivajo na boljšo splošno
odpornost imunskega siste-
ma. Lutein in zeaksantin de-
lujeta preventivno, saj v za-
dostni količini v telesu in
očeh zmanjšujeta verjetnost
za razvoj s starostjo poveza-
nih očesnih obolenj, zlasti
starostne degeneracije rume-

ne pege, ki se pojavlja pred-
vsem pri starostnikih in vodi
do izgube centralnega vida. 

Vitaminov in mineralov
polni 

Dateljni so ne nazadnje
tudi odličen vir vitaminov 
B-skupine, vitamina C, K in
zlasti vitamina A, ki je nepo-
grešljiv za dober vid. Poleg
tega ohranja zdravo sluznico
dihal, črevesja in sečil ter
skrbi za lepo kožo. Uživanje
sadežev, bogatih z vitami-
nom A, naj bi ščitilo pred
pljučnim in rakom ustne vo-
tline. Ne smemo pozabiti
niti na minerale, kot so kalij,
kalcij, fosfor, magnezij, žele-
zo, mangan in baker. 

Za sladke praznike 

Dateljni so že sami po sebi
dovolj slastni, naj si bodo
suhi ali sveži, čeravno so
drugi precej manj sladki od
prvih. Če želimo naše drage
za praznike še bolj razvajati,
pa sveže dateljne napolnimo
z marcipanom, mandlji,
kandirano pomarančno lu-
pinico ali kakšno drugo ras-
tlinico, ki "diši po prazni-
kih". Na srečo v novem letu
pa lahko nazdravite tudi z 
dateljnovo penino, sploh če
boste praznovali kje v arab-
skem svetu. No, ta penina 
je v bistvu brezalkoholni sok
z mehurčki. 

Brez slabe vesti 

Dateljni se pri nas navad-
no znajdejo ob prazniku sve-
tega Miklavža in se s kon-
cem veselega decembra po-
slovijo z naših miz in misli.
Naj tokrat ne bo tako. Če ste
si zadali, da se boste z novim
letom izogibali slaščicam,
naj bodo suhi dateljni vaš
nadomestek zanje. Nadome-
stek, ki je boljši od originala.
Nadomestek, ki ne ponuja
zgolj praznih sladkih kalorij,
pač pa cel zalogaj ključnih
hranilnih snovi, vitaminov
in mineralov. Neprecenljivo
pa je zlasti dejstvo, da ob to-
vrstnem sladkanju človeka
ne preganjajo občutki krivde
in slaba vest, pač pa lahko z
užitkom reče: "Še!" 

Pavla Kliner

Dajte dateljne na mizo 
December je mesec, v katerem človek potrebuje veliko energije, naj si bo za nakupovanje, 
okraševanje, ubadanje s prazničnim menijem ali za samo praznovanje in nazdravljanje. Zakaj bi si jo
dvigoval z grenko kavo, ko pa si jo lahko s sladkimi dateljni, ki navdušujejo kot eden najboljših 
naravnih virov energije. Če vam je od Miklavža ostal še kakšen od teh slastnih puščavskih plodov, ki
se v ustih topijo kot med, lahko z njim tudi popestrite praznični meni ... 

Večina dateljnov pride 
na police naših trgovin iz 
Tunizije, kjer lahko na 
dopustu občudujemo tudi
bogato obdarjene dateljnove
palme.
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Simon Šubic

Brnik - Potniki, ki potujejo z
Letališča Jožeta Pučnika
Ljubljana, lahko v ročni prt-
ljagi čez varnostno-kontrol-
no točko na letalo vnesejo
tudi tekočine v embalaži,
večji od sto mililitrov. Ob no-
vici, ki bo najbolj razveselila
potnike, ki potujejo le za dan
ali dva in imajo zato pri sebi
le ročno prtljago, moramo
obvezno pristaviti še slabo:
odprava omejitve vnosa teko-
čine na letalo velja samo do
vključno 5. januarja, potem
pa bo prepoved vnosa večjih
količin tekočine na letalo
znova veljala. 

Na brniškem letališču po-
teka enomesečni preizkus
tehnične opreme za pregle-
dovanje tekočin, gelov in ae-
rosolov, ki jo bodo vsa evrop-
ska letališča potrebovala od
aprila 2013 naprej, ko naj bi
na podlagi uredbe Evropske
komisije popolnoma odpra-
vila prepoved vnosa tekočin
na letalo. Podoben preizkus
opreme kot na brniškem le-
tališču bodo do marca pri-
hodnje leto opravili le še na
enajstih evropskih letališčih
(Bruselj, Zürich, Helsinki-
Vantaa, Amsterdam Schipol,

London Heathrow, London
Gatwick, Madrid Barajas,
Katowice, Riga, Stockholm
in Dublin), je v petek na no-
vinarski konferenci poudaril
direktor Javne agencije RS za
civilno letalstvo Žiga Kotnik.

Po besedah Dušana Sofri-
ča, vodje strokovne službe za
varnost in zaščito v Aerodro-
mu Ljubljana, je testiranje na-
menjeno zbiranju podatkov,
na podlagi katerih se bodo na
letališču odločili, katera opre-
ma je zanje najbolj uporabna.
Na Brniku preizkušajo tri raz-

lične naprave za pregled teko-
čin, nakup takšnega varnost-
nega sistema pa bi letališče
stalo okoli dvesto tisoč evrov. 

Že po terorističnem napa-
du na WTC v New Yorku 11.
septembra 2001 so na leta-
liščih precej poostrili var-
nost, popolno prepoved vno-
sa tekočin v ročni prtljagi na
letalo pa so uvedli kmalu za-
tem, ko so avgusta 2006 bri-
tanske oblasti preprečile po-
skus terorističnega napada
na čezoceanske lete z upora-
bo tekočega eksploziva.

Opremo na brniškem leta-
lišču preizkušajo že od 5. de-
cembra, prvi rezultati pa so
pokazali, da se je nekoliko
podaljšal čas varnostnega
pregleda potnikov. Alarm se
je sprožil v približno osem-
najstih odstotkih primerov,
dejansko pa so zavrnili le dva
odstotka pregledanih teko-
čin, ki sicer niso bile nevar-
ne, lahko pa bi vsebovale eno
od komponent za izdelavo
eksploziva. Odzivi potnikov
so za zdaj dobri, je še pove-
dal Sofrič. 

Na letalo tudi s pijačo
Evropska letališča naj bi aprila 2013 popolnoma odpravila prepoved vnosa tekočin na letalo, zato na
brniškem letališču že preizkušajo posebno opremo za pregledovanje tekočin. Te lahko potniki do 
5. januarja znova nesejo s seboj na letalo.

Pregledovanje tekočin na varnostno-kontrolni točki brniškega letališča poteka na treh 
stopnjah. / Foto: Gorazd Kavčič

Ljubljana

Ranjena pešca umrla v bolnišnici

Prejšnji teden sta v Kliničnem centru v Ljubljani za
posledicami prometnih nesreč umrla dva pešca, so
sporočili s Policijske uprave Kranj. V petek je umrla 72-letna
peška, ki jo je minuli torek ob 17.40 na zaznamovanem pre-
hodu za pešce na križišču Kranjske in Ljubljanske ceste v
Radovljici z avtomobilom zbil neznani voznik oziroma
voznica. Po nesreči je voznik (voznica) odpeljal naprej pro-
ti glavni avtobusni postaji v Radovljici. Policisti še vedno
pozivajo morebitne priče in druge, ki bi karkoli vedeli o nes-
reči, da to sporočijo na intervencijsko številko 113 ali na
anonimni telefon policije 080 1200. Dan prej je v bolnišnici
umrl tudi 81-letni pešec, ki se je 30. novembra hudo ranil v
prometni nesreči v Ševljah v Selški dolini. Hodil je ob desni
strani vozišča, ko je vanj z osebnim vozilom trčila 38-letna

voznica. Pokojni tedaj na sebi ni imel odsevnih teles in je bil
oblečen v temnejša oblačila, zato policisti svetujejo, da še
posebej v zimskem času poskrbimo za boljšo vidnost na
cesti. 

Zelenica

Na Zelenici našli mrtvega duhovnika

V četrtek dopoldne so na Zelenici našli truplo 58-letnega
moškega iz okolice Tržiča. Izvedeli smo, da je umrl duhovnik
Vlado Pečnik, ustanovitelj in predsednik Društva za zdravo
duhovno življenje Oaza miru, ki deluje v škofijskem
duhovno-izobraževalnem in počitniškem domu Ljubelj. Pred
tem je bil župnik v Kovorju pri Tržiču. Po prvih ugotovitvah
ni umrl nasilne smrti, policisti pa so odredili obdukcijo, ki
naj bi pokazala pravi vzrok smrti. Njegovo truplo naj bi v
bližini planinskega doma na Zelenici našel lovec. S. Š.

Kranj

Policistu grozil s smrtjo

Kranjski policisti pišejo kazensko ovadbo zoper 36-letnega
moškega, ki je v soboto grozil enemu od njihovih kolegov.
Policisti so 36-letnega voznika osebnega vozila kontrolirali v
soboto dopoldne. Ker je vozil brez veljavnega vozniškega
dovoljenja, so mu avtomobil zasegli. V postopku je voznik
žalil policista ter se do njiju nedostojno vedel. Ker kršitev
kljub opozorilu ni prenehal, sta ga policista pridržala. Pri
tem se je upiral, zato sta uporabila prisilna sredstva. Med
prevozom v prostore za pridržanje je kršitelj grozil enemu
od policistov, da ga bo ubil. Moškega bodo zato ovadili, iz-
dali pa so mu že plačilni nalog v znesku 855 evrov. 

Škofja Loka

Motila sta nočni mir

V nedeljo zgodaj zjutraj so policisti zaradi kršenja javnega
reda in mira pridržali dva občana. Okoli 3. ure je tako pred
gostinskim lokalom v Škofji Loki razgrajal 22-letni Škofjelo-
čan, ob istem času pa je bil v Tržiču nemiren 34-letni doma-
čin. Oba sta bila vinjena, pridržali pa so ju, ker se kljub opo-
zorilom policistov nista umirila. S. Š.

Škofja Loka

Kradli odpadni baker

V noči s petka na soboto so policisti pri kraji odpadnega ba-
kra iz skladišča podjetja v Škofji Loki zasačili tri moške. Ta-
tovi so se še pravočasno umaknili, a so jih policisti kmalu iz-
sledili in prijeli. Ugotovili so, da so trije Kranjčani, stari od
21 do 26 let, ukradli za petsto evrov odpadnega bakra.

Kranj

Na izbiro imeli vse

V noči na soboto so vlomili v poslovni objekt v Kranju, v kate-
rem so gostinski lokal, mesarija in trgovina. Nepridipravi so od-
nesli cigarete, mesne izdelke, priročno blagajno, LCD monitor-
ja, računalnik in nekaj gotovine. Lastniki škodo še ugotavljajo.

Škofja Loka

V klet po kolo

V petek dopoldne so policistom prijavili vlom v klet stano-
vanjske hiše v Škofji Loki. Neznani storilci so ukradli moško
gorsko kolo Lampierre bele barve, vredno okoli tisoč evrov.

Brode, Mavčiče

Bankomatov niso izpraznili

V noči na soboto so neznanci poskušali vlomiti v bankomat
v Brodah pri Škofji Loki, vendar jim ni uspelo, ker se je vklo-
pil alarmni sistem. Morda isti nepridipravi so poskušali dve
noči nazaj vlomiti tudi v bankomat v Mavčičah. Tudi tam
brez pravega uspeha. S. Š.

Andraž Sodja

Ribno - Včeraj zjutraj je iz do
sedaj še neznanega vzroka
zagorela električna omarica
v hotelu Ribno. Kot smo ne-
uradno izvedeli na kraju do-
godka, sta požar opazili so-
barica in receptorka, ki sta o
dimu iz omarice obvestili
hišnika. Hišnik Jure Debe-
ljak je razložil, da je v nekaj
minutah prispel na kraj, iz-
klopil elektriko in v požar iz-

praznil en gasilni aparat, še
preden so prispeli prvi gasil-
ci. Kljub hišnikovemu trudu
se je požar razširil tudi na del
ostrešja. Z ognjem so se spo-
padli gasilci prostovoljnih
gasilskih društev Bled, Selo,
Ribno in poklicni gasilci z Je-
senic ter ga uspešno pogasi-
li, uničeno ostrešje pa prekri-
li s folijo. Oba gosta in oseb-
je so evakuirali iz hotela, pre-
iskava vzrokov požara in ce-
nitev škode pa še poteka.

Gorelo ostrešje Hotela Ribno 
V Hotelu Ribno je včeraj zagorela električna omarica, požar pa se je razširil tudi na ostrešje hotela.
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Maja Bertoncelj 

Da v letošnji sezoni svetov-
nega pokala v biatlonu na
tekmah ne bomo videli Ta-
deje Brankovič Likozar, je
bilo slutiti že poleti. In to če-
prav je biatlonka iz Vašce
pri Cerkljah, ki bo 20. de-
cembra dopolnila 32 let, v
lanski zimi naredila velik
napredek po vrnitvi po roj-
stvu hčerke Maše ter imela
željo in motivacijo nadalje-
vati. Uradno je novico potr-
dila na predstavitvi sloven-
ske reprezentance pred
novo sezono. Je noseča in
predvidoma maja prihodnje
leto bo še drugič postala ma-
mica.
"V drugem delu lanske se-
zone se mi je forma izbolj-
ševala. Na svetovnem prven-
stvu sem z 19. mestom v
sprintu dosegla dober rezul-
tat, ki mi je dal še dodatne
motivacije. Rekla sem si, da
se bo v naslednji sezoni po-
kazalo, ali bom lahko šla še
višje ali pa je to maksimum,
ki sem ga dosegla po poro-
du. Bila sem pripravljena
maksimalno investirati v se-
zono, čeprav sem se zaveda-
la, da bi bilo glede Maše, ki
bo spomladi stara tri leta,
vedno težje in zame vedno
bolj naporno. V maju so bila
z zvezo dogovarjanja, kako
naprej. Nismo našli skupne-
ga jezika in odločila sem se,
da bom čez poletje trenirala
sama. Nisem pa razmišljala
o samostojni poti, saj se za-
vedam, da v slovenskem bia-
tlonu finančno to ni mogo-
če. Nosečnost pa je potem
dokončno dala odgovor, da v
letošnji zimi ne bom tekmo-
vala," je pojasnila "Turbo
Tedi", kot je pisalo na trans-
parentih njenih navijačev.
Da se je vrnila po rojstvu
prve hčerke, ji ni žal: "Sama
sem čutila, da je tako najbo-

lje. Nisem bila še pripravlje-
na na konec kariere, in če bi
ostala doma, bi bila nervoz-
na in si delala škodo. Maša
je na priprave in tekme ho-
dila z mano, a mislim, da
zanjo to ni bilo nič slabega,
prej obratno." Malo verjetno
pa je, da bi se Tadeja vrnila
še enkrat. Odločitev je prelo-
žila na čas po porodu. 
S športom v smislu resnega
treninga se ukvarja od svoje-
ga štirinajstega leta. Začela
je kot smučarska tekačica,
biatlonka je od leta 1995. S
tekem svetovnega pokala
ima šest uvrstitev na stop-
ničke: dve drugi in štiri tret-

ja mesta. Prve stopničke je
osvojila v sezoni 2004/2005
v Oslu, kjer je bila druga, zad-
nje pa v sezoni 2006/2007
s tretjim mestom na domači
Pokljuki. "Prve stopničke so
bile sladke, že težko pričako-
vane. Vesela sem, da se je to
zgodilo v Oslu, kjer sem
vedno rada tekmovala, in
tudi uvrstitev mi je zelo pri
srcu. Najbolj v spominu pa
so mi ostale stopničke s Po-
kljuke pred domačimi navi-
jači na tekmi s skupinskim
startom. Takrat sem bila v
življenjski formi. Dokazala
sem, da zmorem prenesti
pritisk, kar so mi številni

očitali," je odgovorila na
vprašanje, katere stopničke
so ji ostale najbolj v spomi-
nu, o karieri pa dodaja: "Ko
sedaj pogledam nazaj, ko
vem, da se kariera počasi za-
ključuje in se znajdeš na
trgu, mi je najbolj pomemb-
no to, da sem kočala šolo.
Rezultati me osebno ne bo-
gatijo, te pa šport nauči do-
bre vzgoje za življenje na-
prej. To je največ, kar sem
potegnila iz športa."
Biatlonska sezona se je zače-
la, tekem ne spremlja redno,
je pa nekaj besed namenila
slovenski reprezentanci:
"Prepričana sem, da so de-
kleti in fantje dobro trenirali
in so sposobni dobrih rezul-
tatov." Sama razumljivo ni v
fizični pripravljenosti, kot je
bila, je pa tudi v nosečnosti
aktivna. Trikrat tedensko tek
na smučeh trenira mlade
člane novega ŠD Kokrica.
"To pomeni, da sem redno
na tekaških smučeh. Poleg
tega telovadim. Sem aktivna,
a je povsem drugače. Nisem
obremenjena s časi," pojas-
njuje. Na tekaških smučeh je
tudi že njena hčerkica: "Tako
je že, odkar zna hoditi. Me
posnema. Sprva nisem bila
najbolj navdušena, a vidim,
da je za njen razvoj to zelo
dobro. Samo da vidi snežin-
ke, je povsem navdušena.
Pripravljene ima smuči,
doma hodi v tekaških čevljih.
S tem je živela in normalno
je, da ji je to ostalo."
Tadeja Brankovič Likozar
ima jasne cilje tudi po kon-
cu kariere. "Vedno rečem,
da si želim biti poslovna
ženska. To mi je prva misel,
ko me vprašajo, kaj bi rada
delala po karieri. Nekaj de-
lovnih izkušenj že imam,
veliko pa jih v tem času tudi
še lahko pridobim," je po-
gled v prihodnost usmerila
specialistka menedžerka.

ŠE VEDNO RAJE 
NA KLASIKI
Nekdanji športniki: Jani
Kršinar, dvakratni olim-
pijec v teku na smučeh

NAJBOLJŠA STA
GORENJCA
Na Večeru zvezd
sta naziv najbolj-
še kolesarske re-
kreativke in rekre-
ativca leta prejela
Andreja Jagodic
in Bojan Ropret.

Več na 18. strani  Več na 15. strani Več na 19. strani 
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Drugič bo mamica
Biatlonka Tadeja Brankovič Likozar v letošnji zimi ne bo tekmovala. Pričakuje drugega otroka in 
najverjetneje to pomeni konec kariere vrhunske športnice. "Postati si želim poslovna ženska," je 
odgovorila na vprašanje, kje se vidi v prihodnosti.

VODILI Z ENAJST 
PROTI NIČ
Tolikšno prednost so
nam že v startu dali bali-
narji Lokateksa Trate,
osemkratni ekipni držav-
ni prvaki, s katerimi smo
se pomerili na Glaso-
vem športnem izzivu.
Nam je uspelo dobiti še
vsega dve točki?

Tadeja Brankovič Likozar: "Hčerka Maša bo maja dobila
bratca ali sestrico." I Foto: Tina Dokl

Maja Bertoncelj

Ruth Podgornik Reš je letos
nastopila na Špartatlonu, na
okrog 246 km dolgem ultra-
maratonu od Aten do Šparte.
S časom 32 ur, 17 minut in
19 sekund si je navdušena
športnica iz Mošenj med
ženskami pritekla drugo me-
sto, skupno pa je bila 34. O
tej njeni izkušnji, ki je bila
nekaj najtežjega v njenem
življenju, je produkcija RTV
Slovenija, Regionalni RTV
center Maribor, pripravila 75-
minuten dokumentarni film
z naslovom Ruth 246,8, ki
bo na TV Slovenija premier-
no predvajan 17. decembra.
"Odkar vem za to preizkuš-
njo, me je zanimalo, kaj
pravzaprav se tam, na tej
zgodovinski poti dogaja. Za-
kaj ne pride v cilj niti polovi-
ca tekmovalcev, ki zagotovo
trdo trenirajo in se pripravlja-
jo? Ker sem med izbranimi,
ki jim je bilo po 246 km teka-
nja dano objeti in poljubiti
Leonidasa, vem. Niti za hip
ne smeš podvomit vase. Ko
je težko in zaradi onesnaže-
nega zraka na prvih 80 km
piska v pljučih in ko ti kasne-
je vanje vdira cestni prah. Ko
čutiš žulje, pa ne samo tam,
kjer so, ampak po celih sto-
palih. Ko veš, da je tvoja
osnovna naloga poleg premi-
kanja nog skrb za vnašanje
tekočine in hrane, pa se ti
oboje upira. Ko se še kako

dobro zavedaš, da je noč na-
menjena spanju, počitku, ne
pa tekanju po norih serpenti-
nah. In ... ko se končno bliža
konec, te ubijajo klanci, ki jih
v profilu proge ni. A ob stra-
ni imaš spremljevalca, ki di-
hata s tabo in se ti sem in tja
lahko tudi približata za ma-
sažo, hranjenje, preoblače-
nje, objem. Če te na poti
spremlja tudi sreča, prideš v
cilj," je o Špartatlonu sprego-
vorila Ruth Podgornik Reš,
ki se že pripravlja na nov ve-
lik športni izziv, ki jo čaka
prihodnje leto. Po Transsa-
hariani, 270 km dolgem sa-
motnem teku po gorovju al-
žirske puščave, in grški pre-
izkušnji se je odločila za pre-
izkus vzdržljivosti v popolno-
ma drugačnih razmerah. Pri-
javila se je na 222 km dolg
Junglemarathon v Braziliji,
ki bo oktobra.
Novih športnih izzivov ji torej
ne zmanjka. Do kam? "Mož
Rajko, ki je obenem moj tre-
ner, me je pred kratkim "za-
strupil" s knjigo Extreme
running. V njej je predstavlje-
nih 25 najbolj norih ultrama-
ratonov na sedmih celinah.
Izzivov torej ne bo zmanjka-
lo. Vem pa, da bom kljub bli-
žajočim se petdesetim lahko
tekla še dolgo. To sem pre-
brala tudi v knjigi Rojeni za
tek," je povedala za konec.
Ruth je izjemna ženska. Je
tudi med nominirankami za
letošnjo Slovenko leta.

Ruth pred 
novimi izzivi

Ruth Podgornik Reš na cilju Špartatlona / Foto: osebni arhiv



14 Športni glas, torek, 13. decembra 2011

športna gorenjska

Simon Šubic

Motorist Uroš Nastran je po
izboru Avto moto zveze Slo-
venije postal športnik leta
2011 v športih na dveh kole-
sih na motorni pogon in v
kartingu. Priznanje si je tek-
movalec v supermotu pri-
služil s šestim mestom v
skupni razvrstitvi svetovne-
ga prvenstva razreda S1 za
sezono 2011. "Priznanje
AMZS je zame nekaj poseb-
nega, saj ga ne moreš preje-
ti zaradi rezultata na enem
samem tekmovanju, ampak
moraš zanj močno delati
več let. Zagotovo gre za naj-
večje priznanje, ki sem ga
prejel, zelo veliko mi pome-
ni in mi bo vsekakor v spod-
budo v naslednjih sezo-
nah," je povedal 25-letni
motorist. 
Nastran v supermotu tek-
muje že sedem sezon, prav
toliko časa je pred tem vozil
motokros. Po lanski sezoni,
v kateri je postal evropski pr-

vak, si je zastavil še višje cilje
in se letos preizkusil v sve-
tovni konkurenci. "Sezono
sem začel s popolnoma novo
ekipo. Potem ko sem v prete-
klih sezonah vozil na Husq-
varni, sem letos tekmoval za

italijansko privatno moštvo
Honde TDS team. Na začet-
ku sem imel kar nekaj teh-
ničnih težav, privajal sem se
tudi na nov motor, po polovi-
ci sezone in številnih testira-
njih pa smo z ekipo odpravi-

li napake. To se je poznalo
tudi pri rezultatih, saj sem
se odtlej redno uvrščal med
najboljših pet na svetu," je
ocenil zadnjo sezono, v kate-
ri je s končnim šestim me-
stom presegel svoja pričako-
vanja, še posebej zato, ker so
bili od njega boljši le tovarni-
ški vozniki.
Za prihodnjo sezono si je
postavil še višje cilje, saj je
že podpisal pogodbo s tovar-
niškim Suzukijem. "Ekipa
Lux Performance Suzuki, v
kateri bom nastopal nasled-
nji dve sezoni, je že več let
prisotna na supermoto tek-
movanjih, tako da ima veli-
ko izkušenj. Omogočajo mi
res vse, kar potrebuje tek-
movalec za zmago na sve-
tovnem prvenstvu. Cilj za
prvo sezono je, da osvojim
čim več dobrih posameznih
rezultatov in sezono zaklju-
čim v ospredju," nam je za-
upal Nastran, ki si je za
končni cilj zadal osvojitev
naslova svetovnega prvaka.

Želim postati svetovni prvak
Vogljanec Uroš Nastran, športnik leta 2011 v motorističnih športih po izboru AMZS, je prvo sezono
svetovnega prvenstva v supermotu končal na šestem mestu, želi pa si postati svetovni prvak.

Vogljanec Uroš Nastran želi v naslednjih sezonah postati
svetovni prvak v supermotu. / Foto: arhiv tekmovalca (Racing-pixx.de) 

Vilma Stanovnik

Pri Kegljaškem klubu Triglav
so tudi letos pripravili tradici-
onalni turnir za Pokal Kranja,
ki se s prvimi obračuni začel
včeraj. "Turnir, ki tokrat pote-
ka že dvaindvajsetič, želimo
izpeljati na visoki ravni tudi
zato, ker letos klub praznuje
šestdeset let obstoja. Tako po-
leg turnirja pripravljamo po-
seben dogodek, s katerim
bomo zaznamovali obletnico.
Pripravili smo tudi kroniko
Kegljaškega kluba Triglav
Kranj, kjer bodo omenjeni vsi
večji uspehi kluba in njihovih
članov od ustanovitve do da-
nes, ki jih ni bilo malo. Če
samo omenimo, da smo osvo-
jili čez 170 naslovov državnih
prvakov, je to zadosten poda-
tek, da se Kegljaški klub Tri-
glav Kranj lahko šteje med
najuspešnejše klube v Kra-
nju," pravi predsednik Vane
Oman in privržence kegljanja
vabi na kranjsko kegljišče. 

"Ker je nagradni sklad letos
rekorden, saj bo zmagovalec
v moški kategoriji prejel ček
za petsto evrov, seveda želi-
mo, da na njem nastopi čim
več tekmovalk in tekmoval-
cev, predvsem reprezentan-
tov iz vseh najmočnejših dr-
žav (Srbija, Hrvaška, Make-
donija, Madžarska, Romuni-
ja, Nemčija ...). Pričakujemo
prek 250 nastopajočih," doda-
ja Oman in pojasnjuje, da po
izpeljanem finalu turnirja 7.
januarja nameravajo izvesti
še revijalno tekmo, na kateri
bodo nastopili tudi nekdanji
člani KK Triglav. "Naša želja
je, da bi na tej tekmi sodelo-
vali tako nekdanji kot sedanji
člani. Prav tako pa si želimo
obiska vseh, ki jih karkoli
veže na Kegljaški klub Triglav
Kranj. Vabljeni od 12. decem-
bra naprej na kvalifikacijske
tekme in 7. januarja 2012 na
finale in prireditev ob 60-let-
nici kluba," še dodaja pred-
sednik Oman.

Začel se je kegljaški 
Pokal Kranja
Kegljaški klub Triglav praznuje šestdeset let 
obstoja, zato so ob tradicionalnem turnirju 
pripravili tudi kroniko kluba in revijalno tekmo.

Silvester v Celovcu

Srečno
novo leto!

Silvester v Celovcu
ALTER PLATZ
od 11:00 do 15:00 ure: 
otroški zabavni program 

PFARRPLATZ
ob 14:00 uri: 
novoletni tek „Stadtpfarrturmlauf“
ob 18:30 uri: 
silvestrska maša v mestni cerkvi 
od 20:30 ure: 
DJ Eberhard Forcher &
Live Band „The Untouchables“ 
ob 23:40 uri: 
s pihalno godbo v novo leto 2012
ob 00:00 uri: 
dunajski valček in streljanje s stolpa 

DOMPLATZ
ob 17:00 uri: 
zaključna maša v cerkvi Dom

NEUER PLATZ
ob 11:00 uri: 
celovški župan bo pogostil s penečim vinom 
od 19:00 ure: 
glasbeni program na trgu Neuer Platz

MESTNI TEATER
ob 19:30 uri: 
My Fair Lady

Klagenfurt Tourismus
Neuer Platz 1, Rathaus 
9010 Klagenfurt am Wörthersee
Celovec ob Vrbskem jezeru
tel.: +43/(0)463/537-2223
tourismus@klagenfurt.at
www.klagenfurt-tourismus.at

Maja Bertoncelj

Škofjeločanka Natalija Gros
je na tekmi svetovnega po-
kala v Kranju uradno potrdi-
la svoje slovo od tekmoval-
nega športnega plezanja.
Zadnjič je nastopila na sve-
tovnem prvenstvu v Arcu le-
tos poleti. Od kariere se po-
slavlja z zabavo in dobrodel-
no dražbo, ki bo jutri, 14. de-
cembra, v kavarni Nebotič-
nik v Ljubljani. 
Na zabavi za vse svoje navi-
jače, prijatelje in sponzorje
bo na ogled postavila lasten
izbor svojih fotografij doma-
čih in tujih avtorjev. Vse
bodo tudi naprodaj, celoten
izkupiček pa bo namenila

fundaciji Wings For Life in
Zvezi prijateljev mladine, s
katero bo organizirala ple-
zalni tabor za otroke, ki si
podobnega sami ne bi mogli
privoščiti. Fotografije ne
bodo le plezalne. Natalijo je
vedno zanimalo še kaj dru-
gega okrog tekmovališč in
za njo je že nekaj zanimivih
nastopov v filmih, pa še več
fotografskih seans. 
V ospredju pa je seveda nje-
na petnajstletna plezalna
kariera, v kateri je bila med
drugim trikrat mladinska
svetovna prvakinja, dvakrat
podprvakinja, 23-krat je sta-
la na stopničkah, dvakrat
zmagala na tekmi za sve-
tovni pokal na balvanih in

enkrat v težavnosti. Dvakrat
je zmagala tudi na prestiž-
nem masters tekmovanju v
Serre Chevalierju, bila ev-
ropska podprvakinja v te-
žavnosti in tretja v skup-
nem seštevku svetovnega
pokala 2004. Leta 2007 je
postala zmagovalka skup-
nega seštevka svetovnega
pokala v kombinaciji, leta
2008 evropska prvakinja
na balvanih in v kombinaci-
ji, letošnje svetovno prven-
stvo pa je v kombinaciji
končala kot peta. Zunaj tek-
movalnih aren je splezala
smer z oceno 8c+ (Histerija
v Mišji Peči), na pogled pa
je segla do 8a+ (Happy mix,
Skedenj). 

Natalija na fotografijah
Športna plezalka Natalija Gros se bo jutri od kariere poslovila z zabavo in
dobrodelno dražbo fotografij.

Na poslovilni zabavi bo Natalija Gros na ogled postavila lasten izbor fotografij, ki bodo na
dobrodelni dražbi. Ne bodo samo plezalne. Na sliki je ena izmed njih - avtorja Predraga
Vučkovića. I Foto: arhiv organizatorjev
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Miroslav Cvjetičanin

David Rožman je osemin-
dvajsetletni maser iz Britofa.
Njegovo znanje, pridnost in
delavnost so opazili v najbo-
gatejšem kolesarskem mega
klubu SKY iz Velike Britani-
je, ki ima vizijo postati naj-
boljša ekipa v prav vseh kole-
sarskih disciplinah. Če smo
bolj natančni, je megaloman-
sko podjetje SKY prevzelo va-
jeti celotne britanske kolesar-
ske zveze ter s svojimi fi-
nančnimi vlaganji podprla
vse, kar se na otoku dogaja
na dveh kolesih. V tej ekipi
vseh ekip imamo Gorenjci
kar dva predstavnika. Eden
od obeh je David.

Zakaj maser? Bil ste nadar-
jen kolesar in dober študent
na fakulteti za šport? 
"Maser sem postal čisto po
naključju. Najbolj mi je v
spominu ostal brat Janez, ki
je imel vedno problem z levo
nogo. Bil je zelo talentiran
kolesar. Pa vendar mu je vsa-
kokrat nekoliko zablokirala
leva noga, kadar so bili napo-
ri največji. Zelo rad bi mu po-
magal, pa sploh nisem vedel,
kako bi se ga lotil. Takrat sem
bil študent fakultete za šport.
Spomnim se, da sem hodil
na konzultacije k dr. Ravni-
karju, ki je bil nosilec pred-

meta anatomija. Takrat mi je
zelo nazorno pokazal, kako
kompleksen je naš gibalni
aparat. Stvar me je začela
zelo zanimati, tako da sem se
istega leta na fakulteti vpisal
na tečaj za športnega terapev-
ta, ki je takrat trajal dve leti.
Vseskozi pa sem ob delu tudi
hodil s slovenskimi kolesar-
skimi klubi po dirkah. Začel
sem v kranjski Savi. Na tem
mestu bi se zahvalil Miranu
Kavašu, ki mi je dal to mož-
nost, da se je moja kariera za-
čela. Tako sem začel delati za
slovensko reprezentanco, po
nekaj sezonah sem šel k svo-
jemu dobremu prijatelju An-
dreju Hauptmanu v Raden-
sko Rog, od tod pa prvič tudi
v Pro tour, torej v kolesarsko
prvo ligo. Delo sem dobil 
v nemškem Milramu. Tam
pa smo imeli tudi kar nekaj
izobraževanj, kakršne pri nas
težko doživiš. Od terapije 
Tecar, kinesiotapinga, Ice
bad, trigger terapije, osnove
osteopatije pa vse do manu-
alne terapije." 

Kako ste se znašli v slovitem
Skyu?
"V Sky sem odšel, ko se mi je
iztekla pogodba z Milra-
mom. Menedžer ekipe je bil
Nizozemec in v Nemčiji ni
imel velikih možnosti za po-
daljšanje pogodbe. Tako sem

se na dirki po Švici dogovoril
za Sky. Priporočil me je kape-
tan Milrama Linus Gerde-
mann. Linus je na začetku
sodeloval z danskim mened-
žerjem, ki je bil eden ključ-
nih ljudi v Saxo Bank. Tudi
on se je takrat dogovarjal za
prestop v Anglijo. Vendar pa
je nato nastala na Touru nova
ekipa Leopard, tako da je on
odšel v Luksemburg. V Sky
pa sta že leto pred mano od-
šla mehanika Igor Turk iz
Novega mesta in Kranjčan
Filip Tišma. Prav slednji je
največ pripomogel k temu,
da sem prestopil k njim."

Kateri so najbolj znani šport-
niki, ki ste jih masirali?
"Najbolj znani športniki so
po večini kolesarji. Zagotovo
je največji zvezdnik Bradley
Wiggins, večkratni svetovni
in olimpijski prvak. Potem so
tukaj še fantje, ki prihajajo iz
več kot 15 različnih držav in
je gotovo iz vsake države vsaj
eden znan. Najbolj znani 
so Gerald Ciolek, Boasson
Haggen, Fabian Wegmann,
Linus Gerdemann, Luke Ro-
berts, Thomas Lofkvist, Juan
Antonio Flecha ..."

V čem je največji čar vašega
poklica?
"Čar masaže je prav gotovo
osebni stik s kolesarjem. Naj-

več mi pomeni, ko ti nekdo
reče, da brez tebe ne bi dose-
gel, kar pač je. Dostikrat,
sploh na večjih etapnih dir-
kah imaš športnika, ki se ko-
maj premika, potem pa ga
počasi "sestavljaš", tako fizič-
no kot psihično. Največji do-
sežek je seveda, če zmaga na-
slednji dan oz. če opaziš spet
njegovo željo po dirkanju. Ta-
krat je moje delo opravljeno."

Zakaj ste vi boljši od drugih? 
"No, ne bi rekel da sem bolj-
ši. Je pa res, da se moram kot
Slovenec veliko bolj dokazo-
vati, in menim, da je ravno
to tudi naš plus. V Skyu je
devet maserjev oz. fiziotera-
pevtov, od tega je prav vsak
druge narodnosti. Prav vsi
pa prihajajo iz kolesarskih
velesil, kot so Italija, Španija,
Francija, Belgija, Nizozem-
ska, ZDA ... Jaz jim moram
najprej razložiti, kje sploh
Slovenija je. Pa še vedno ne
vedo čisto točno, tako da mo-
ram delati dosti več oz. delo
mora govoriti zame. Na leto
sem več kot dvesto dni v tuji-
ni, tako da mi ni prav lahko.
Če me ne bi punca Manja
podpirala, verjetno ne bi več
počel tega."

Maserji in športniki imate
drugačen odnos kot pa dru-
gi? 

"Naveza med športnikom in
maserjem ... Kot če pride
športnik v spovednico. Naj-
večkrat kolesar oz. njegov
zdravnik pove, katerim de-
lom je treba nameniti naj-
več pozornosti. Je pa to zelo
profesionalen odnos, ki pa
se razlikuje od kolesarja do
kolesarja. Ko smo po več kot
mesec dni skupaj, na dan
privrejo tudi najrazličnejši
problemi, tako da si včasih
samo prijatelj v stiski oz.
rama za jokanje (smeh). Je
pa res, da si kolesar sam iz-

bere maserja, tako da tudi
ni vse, kot bi si želel. Več-
krat se pošalimo, da smo
kot v Big Brotherju. Je pa
res, da imajo dobri kolesar-
ji veliko več možnosti, da iz-
birajo. Recimo Bradley Wi-
ggins hoče, da grem z an-
gleško kolesarsko zvezo pri-
hodnje leto na olimpijske
igre. To je zame velika čast,
da pri vseh strokovnjakih, ki
jih Angleži imajo, izberejo
prav mene. Zame so to tre-
nutki, ko se zavem, da sem
na dobri poti."

Maser tudi rama za jokanje
Iz ozadja: David Rožman, maser v kolesarskem mega klubu SKY

Maja Bertoncelj

Se še spomnite Janija Krši-
narja, nekdanjega slovenske-
ga smučarja tekača s Topola
(ljudsko Katarine), udeležen-
ca dvojih olimpijskih iger? Še
vedno je športno aktiven in
srečujemo ga tudi na rekrea-
tivnih prireditvah.
Tekmovalno kariero je kon-
čal leta 1991, star 29 let. "Dve
sezoni sem bil pozimi bolan,
imel sem očitno zelo oslab-
ljen imunski sistem in zdrav-
niki so mi priporočali, da iz-
pustim kakšno sezono. Po-
tem se nisem več vrnil in to
je pomenilo konec kariere,
na katero imam lepe spomi-
ne. Nikoli mi ni bilo žal, da
sem se lotil tega športa. Da-
nes bi se odločil enako," je
pojasnil 49-letni Jani Krši-
nar. Star je bil deset let, ko so
na šolo prišli trenerji tekaške-
ga smučarskega kluba Olim-
pije in iskali otroke, ki bi bili
primerni za tek na smučeh.
"Na začetku nas je bilo veliko
navdušencev, nazadnje sva
ostala le z Janezom Pustovr-
hom. Treninge smo imeli v
bližnjih Žlebeh. Bili so napor-
ni, saj sva do tja in nazaj šla
kar s tekaškimi smučmi," se

spominja. Kmalu je postal
državni prvak med starejšimi
pionirji, uspešen je bil tudi v
starejših kategorijah. Dvakrat
je takrat še za Jugoslavijo na-
stopil na zimskih olimpijskih
igrah. Prvič je bilo to v Saraje-
vu leta 1984, ko je bil star 22
let in je tekmoval med mlajši-
mi tekmovalci. Osvojil je 12.
mesto v štafeti 4 X 10 km, 36.
mesto na 50 km in 51. mesto
na 30 km. Po letu 1984, ko se
je začela uvajati prosta tehni-
ka teka, ki mu ni bila všeč, je
imel nekaj športne krize. Na-
slednje leto ga ni bilo v repre-
zentanci za svetovno prven-
stvo. Poleti je s treningi na
rolkah osvojil novo tehniko
in prišli so tudi rezultati. Uvr-
stil se je v reprezentanco za
olimpijske igre leta 1988 v
Calgaryju, kjer je osvojil 30.
mesto na 50 km, 34. na 30
km in 39. na 15 km. 
Ljubezen do teka na smučeh
ga tudi po koncu kariere ni
minila. "Štiri leta po koncu
kariere nisem bil kaj dosti ak-
tiven, leta 1995 pa je prišla
ideja, da bi se udeleževal
smučarsko tekaških marato-
nov, pa ne tekmovalno. Ker
sem dva kolikor toliko dobro
odtekel, sem se odločil, da

bom naredil vse maratone se-
rije Worldloppet, ki je takrat
vključevala trinajst marato-
nov. V štirih letih sem nare-
dil dva kroga, pretekel pa še
kakšnega več kot 26 marato-
nov. Dodaten trening za ma-
ratone sta mi predstavljala
hokej, igral sem v trim ligi, in
kolesarjenje," je povedal. Pre-
izkusil se je tudi v vlogi servi-
serja in med letoma 1999 in
2002 skrbel za slovensko
člansko izbrano vrsto. 
Tekaške smuči so še danda-
nes njegove spremljevalke,
čeprav ne več tako redne. In
zanimivo, še vedno raje teče
v klasični tehniki. Srečujemo
ga na rekreativnih tekmova-
njih, tudi v drugih športih.
"Na leto nastopim na okrog
šestih tekmah, od tega sta
dve kolesarski: domači vzpon
na Katarino in vzpon na
Mangart, pa potem tek trojk,
kros in en ali dva smučarsko
tekaška maratona. Januarja
grem na Marcialongo. Tu so
potem še bančne igre, kjer se
moram za stopničke kar po-
truditi," je dejal nekaj o svo-
jih sedanjih tekmovalnih iz-
zivih. Letos je bil na snegu
šele enkrat, kondicijo pa
vzdržuje s suhim tekom. Ak-

tiven je vsaj dva- do trikrat te-
densko po eno uro. Kot ne-
kdanjega reprezentanta v
teku na smučeh smo ga vpra-
šali tudi o pogledu na trenut-
no stanje v tem športu v Slo-
veniji: "Trenutno je veliko
podmladka, tako da se za pri-
hodnost ni bati, le obupati ne
smejo prekmalu. Nove Petre
Majdič pa, jasno, zlepa ne
bomo imeli."

Še vedno raje na klasiki
Nekdanji športniki: Jani Kršinar, dvakratni olimpijec v teku na smučeh
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Jani Kršinar živi na Topolu, Katarini, kjer z ženo Nevo vodita gostilno. S športom se ukvarjata
tudi njuna otroka Jan, ki trenira nogomet, in Neja, ki se ukvarja z atletiko. Vsi trije so letos
nastopili na tekmovanju na Katarino, Jani in Jan na kolesarskem vzponu, Neja pa v teku.

”Na leto nastopim na okrog 
šestih tekmah, od tega sta dve 
kolesarski, pa tek trojk, kros in
en ali dva smučarsko tekaška 
maratona. Vsako leto se
udeležim tudi bančnih iger.”
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Pri dvajsetih letih je stalni
član prve enajsterice kranj-
skega Triglava. Je celo prvi
strelec ekipe po jesenskem
delu nogometnega prvenstva
v Prvi ligi, njegov zadetek
proti Muri z velike razdalje je
bil gotovo eden najlepših. To

pa Anžeta Jelarja še zdaleč ne
zadovoljuje. "Najboljši sem s
tremi zadetki. S tem nisem
zadovoljen. Če sem že prvi
strelec, bi moral dati veliko
več golov. Obljubim, da jih bo
več," pravi Anže Jelar, za ka-
terega je letošnja sezona dru-
ga v Prvi ligi. Lani je dal štiri
zadetke in opozoril nase.

Svojo nogometno pot je začel
v Britofu, od koder prihaja.
"Star sem bil šest let. Doma
so me vpisali v nogometni
klub in tako se je začelo. Že
od nekdaj je moja želja posta-
ti profesionalni nogometaš
in vse delam v tej smeri," je
spomine na nogometne za-
četke obujal Jolbe, kot ga kli-

čejo. Že v Britofu je zabijal
gole in bil med najboljšimi
strelci. Ni pa vedno igral v
napadu. Njegovo igralno me-
sto je bilo tudi v obrambi in
na sredini igrišča. Kot pravi,
mu napad očitno najbolj
ustreza. Iz Britofa je pred šti-
rimi leti odšel k Triglavu.
"Britof in Triglav sta vzposta-
vila sodelovanje in v Triglav
sem šel na dvojno registraci-
jo. Takrat sem bil prvo leto
mladinec," pojasnjuje in do-
daja, da je s svojim doseda-
njim potekom kariere zado-
voljen: "Da pri dvajsetih letih
redno igram v prvi ligi, je kar
uspeh. To prinaša napredek
v igri in tudi prepoznavnost.
Zabiješ gol, dva in se že go-
vori o tebi. Če bi igral v drugi
ligi, bi bilo drugače. V nogo-
metni karieri mi gre za zdaj
vse po načrtih. Počasi pa si
želim oditi v kakšen uspeš-
nejši slovenski klub."
Letošnjo jesen je imel kar
nekaj težav s poškodbami,
največ doslej, zaradi česar je
moral tudi izpustiti nekaj te-
kem. "Trebušna stena, ste-
genska mišica, mečna miši-
ca. Poškodbe so me pestile
že v obdobju priprav na se-
zono, tako da nisem bil opti-
malno pripravljen. S trebuš-

no mišico imam še vedno
težave," je povedal. Z jesen-
skim delom tudi on ni zado-
voljen: "Prvi del sezone je za
nas, lahko bi rekli katastro-
falen, tudi zame. Zbrali smo
veliko manj točk kot predzad-
nja Nafta. Ne vem, kje so
razlogi. Nekaj ni v redu. Na
treningih smo delali dobro,
zabijali gole, na tekmah pa
ni steklo. Verjetno se pozna
tudi naša mladost. Z izjemo
nekaterih izkušenih smo v
ekipi sami mladi fantje. Žal
je tako, da v medijih večino-
ma piše, da smo mi in Mari-
bor v ligi razred zase, le da
mi v negativnem smislu. Ni
fino, ko ne gre." Mariboru,
klubu, ki je z veliko pred-
nostjo na vrhu lestvice po je-
senskem delu, je namenil le
lepe besede: "Res so dobri.
So urejen klub, in to se po-
zna tudi na terenu. Seveda
si tudi jaz želim, da bi kdaj
igral za takšen klub." Zave-
da pa se, da bo moral še na-
predovati. "Veliko bom še
moral delati na tehniki in na
taktiki. Moja prednost pa je
močan udarec z desnico,"
pravi Anže. Najbolj mu je
ostal v spominu prvi zadetek
v letošnji sezoni, ki ga je dal
proti Muri: "Res je bil lep

gol. Preigral sem tri igralce
in streljal z razdalje tridese-
tih metrov." 
Njegove želje so še naprej
zabijati gole: "Nogometni ci-
lji za bližnjo prihodnost so s
Triglavom ostati v prvi ligi,
za naprej pa, da se prodam v
kakšen boljši slovenski klub.
O tujini še ne razmišljam.
Treba je iti korak za kora-
kom. Če se bo kdaj pokazala
priložnost za igranje v tujini,
zakaj pa ne. Saj to si vendar-
le želi večina nogometašev.
Ostajam na realnih tleh.
Pred mano je še dovolj časa.
Upam tudi, da bom dobil še
kakšen vpoklic v reprezen-
tanco do 21 let." Ta teden
imajo nogometaši Triglava
še nekaj lažjih treningov, po-
tem pa sledi premor. Anže
ga bo izkoristil za stvari, ki
jih rad počne. "Premor nam
bo prišel prav, da se malce
spočijemo od nogometa.
Rad potujem in v kratkem
gremo s prijatelji v Amster-
dam in v Bratislavo. Pozimi
rad tudi deskam in smučam.
Vse to bo za sprostitev, po-
tem pa s polno paro naprej 
v nogometu," je še dejal 
študent 1. letnika višje stro-
kovne šole v Kranju in velik
navijač Chelsea.

Anže Jelar, prvi strelec Triglava
Po jesenskem delu nogometnega prvenstva je s tremi zadetki prvi strelec Triglava Anže Jelar, a s tem še zdaleč ni zadovoljen. Dvajsetletnik je svojo nogometno
pot začel v domačem Britofu, kot mladinec pa prišel v Triglav. V nogometu želi uspeti, rad pa ima tudi še druge stvari, v prvi vrsti potovanja.

V letošnji jeseni je Anže Jelar mrežo nasprotnika zatresel trikrat, nazadnje z glavo na tekmi
zadnjega kroga proti Domžalam (na sliki). / Foto: Gorazd Kavčič

Maja Bertoncelj

V rubriki Znani in šport smo
poizvedeli, kako športna je
Saša Zadnik, moderatorka na
Radiu Belvi, ki jo poznamo
tudi kot voditeljico različnih
prireditev. Škofjeločanka je
letos prvič postala mamica in
po rojstvu hčerke Žane že
skrbi, da bi se odvečni kilo-
grami, ki so se nabrali v času
nosečnosti, čim prej stopili.
Gre ji zelo dobro.

Kako dobro se na šport spo-
znate kot gledalka?
"Verjetno zaradi službenih
dolžnosti bolje, kot bi se si-
cer. Preden sem začela delati
na radiu, sem se spoznala le
na hokej in gimnastiko. Part-
ner me je seznanil z nogome-
tom in kolesarjenjem, seveda
pa rada pogledam tudi kakš-
no rokometno ali odbojkar-
sko tekmo. Vsako leto se od-
pravim tudi v Planico na
smučarske skoke in v Kranj-
sko Goro na Pokal Vitranc.
Zimske športe rada sprem-
ljam tudi kot gledalka pred tv-
ekrani. Šport, o katerem vem
najmanj, pa je formula, ker
me tudi najmanj zanima."

Kaj pa kot rekreativka: vam
je šport pomemben del živ-
ljenja?
"Šport mi je pomemben del
življenja, a na žalost sem to
zelo pozno spoznala. Vse-
eno pa bolje pozno kot niko-
li. Mislim, da se človek spro-
sti in odmisli slabe stvari ta-
koj, ko sede na kolo, odteče
kak kilometer ali se kakorko-
li drugače "pretegne". Poleg
tega narediš nekaj za svojo
postavo in samozavest."

Kako aktivni ste bili v osnov-
nošolskih letih?
"V osnovni šoli nisem vede-

la, kaj bi počela in kaj trenira-
la, zato sem preskusila prav
vse športe, celo košarko, kar
je za moje centimetre malce
hecno. Zelo sem vzljubila
gimnastiko, ki sem jo dolgo
trenirala, a ko sem prišla v
puberteto, me šport ni več za-
nimal in sem "športala" samo
po plesiščih (smeh). Mislim,
da moraš biti zelo odločen in
zrel, da se kot mlad začneš
resno ukvarjati s športom in
potem ostaneš temu zvest in
se s tem pravzaprav "odpo-
veš" mladosti, ki jo ima več-
ina tvojih vrstnikov."

Kdaj pa ste se potem vrnili k
športu, rekreaciji?
"Točno sedem let nazaj, ko
sem spoznala svojega fanta
Dejana. Njegov dan ni minil
brez športa in kmalu je nav-
dušil tudi mene, predvsem
za kolesarjenje. Začela sva
počasi po ravnini, sedaj pa se
že lahko pohvalim, da sem
osvojila Vršič in Mangart."

Kolesarjenje je bilo torej za
vas šport številka ena pred
nosečnostjo?
"Tako je. Zadnjih nekaj
mesecev, preden sem izve-
dela, da sem noseča, pa
sem začela še teči z željo,
pripraviti se na Ljubljan-
ski maraton, na tek na
deset kilometrov. To je
bil velik "hec". Več let
sem govorila, da bom
tekla v Ljubljani, a ni-
koli nisem. Lani sem
obljubila in rekla, da
me lahko ustavi samo
nosečnost, in točno to se
je zgodilo. Bom pa prihod-
nje leto, če spet kaj ne pri-
de vmes (smeh)." 

Kakšen pa je vaš recept za
izgubo kilogramov po porodu?

"Vsi trije hodimo plavat,
sama pa dvakrat tedensko
na vadbo TNZ (trebuh,
noge, zadnjica). Ko je bilo
še vreme primerno, sem
tudi tekla. V tem vreme-
nu in megli se težko
prepričam, da je tre-
ba obuti športno
obutev in iti teč.
Pa saj vemo:
vsak zače-
tek je te-
žak."

Aktivna tudi po porodu
Znani in šport: Saša Zadnik, moderatorka na Radiu Belvi, po rojstvu prvorojenke Žane za fizično
pripravljenost skrbi s plavanjem in telovadbo. V osnovni šoli je dolgo trenirala gimnastiko, v najstniških
letih je šport dala na stranski tir, potem pa ga znova postavila na pomembno mesto. 

Saša Zadnik je bila pred nosečnostjo največ na kolesu, za kar jo je navdušil fant 
Dejan Frelih, sin legendarnega slovenskega kolesarja Draga Freliha. 
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Začetke drsanja povezujejo z
odkritjem prvih znanih dr-
salk na dnu nekega švicar-
skega jezera, ki bi naj izvira-
le iz leta 3000 pred našim
štetjem! Narejene so bile iz
nožne kosti velike živali, sko-

zi katero je bila na obeh stra-
neh narejena luknja, skoz-
njo pa potegnjena usnjena
vrv, s katero so kost pritrdili
na obuvalo. Naslednji zelo
veliki uporabniki drsalk so
bili švedski Vikingi pred več
kot 1200 leti, ki so drsalke
uporabljali kot prevozno
sredstvo. Veliko kasneje pa
je drsanje končno preraslo v
zabavo in že v 18. stoletju je
drsanje postalo mednarodni
šport. Prvo umetno drsališče
je bilo zgrajeno v Londonu
leta 1876 z imenom Glaciari-
um. 
Današnji hitro razvijajoč se
svet raznoraznih športov pri-
merja drsanje z rolanjem. Še
pomnite: ne dolgo nazaj, ko
se je pojavilo rolanje, so vsi
pravili, da če znaš drsati,
znaš tudi rolati. Danes se
otroci prej naučijo rolanja
kot pa drsanja. S tem ni nič
narobe niti nas ni treba biti
strah, da bodo drsalke kmalu
na ogled le na muzejskih po-
licah. Drsanje je še vedno po-

pularno po vseh državah,
kjer imajo zime, vendar Ni-
zozemska (kjer je hitrostno
drsanje popularnejše od no-
gometa) nekako izstopa. Naj-
večji napredek, ki je drsanje
približal celo v svetovna vele-
mesta, je prinesel izum tako
imenovanih mobilnih drsa-
lišč, ki jih poznamo tudi pri
nas. To so tista, ki se za časa
veselega decembra pojavijo
na mestnih trgih ali nekje pri
samem centru mesta ali v na-
kupovalnih središčih. 
Drsanje je priljubljeno za lju-
di vseh starosti oz. dokler
nam fizična sposobnost to
dovoljuje. Začetki so vedno
povezani z romantiko. Stati-
stika pravi, da so se včasih
mladi največ zaljubljali ob
morju, na plaži ob taborni-
škem ognju in kitari, takoj
za tem pa na drsalkah, na za-
mrznjenih jezercih ali v led-
nih dvoranah. Danes verjet-
no prednjačijo socialna
omrežja, pa vendar: ko pride
zima, ko jezero zaledeni, nas

vedno znova objamejo ro-
mantični občutki, zato ne
gre nikoli zanemariti te pri-
jetne in koristne oblike
športne rekreacije.
Drsanje zelo dobro vpliva na
srce in krvno-žilni sistem,
zraven pa še izredno dobro
krepimo mišice nog in zad-
njice. Na trenutek se zdi dr-
sanje kot lahkotna rekreacija,
vendar zahteva kar precej
vaje, potrpežljivosti in spre-
tnosti, da postanemo stabilni

na dveh "nožih", zato drsanje
priporočamo otrokom že od
najrosnejših let, da bi jim
prišlo "v kri" enako kot na
primer plavanje ali vožnja
kolesa.
Drsalke so tako kot vsa druga
športna oprema z leti doživ-
ljale razvoj. Na videz prepro-
sta zamisel je napredovala
predvsem z razvojem novih
materialov. Ločimo moške,
ženske in otroške drsalke.
Seveda imajo vse tudi svoje

ozko specializirane podvrste,
tako da lahko izbiramo med
tistimi, ki so najbolj primer-
ne za igranje hokeja ali za
umetnostno in hitrostno dr-
sanje in še bi se našla kaka
modernejša drsna disciplina.
Materiali določajo ceno, tako
kot smo že vajeni pri vseh
športnih rekvizitih, vendar
drsanje velja za enega od
najcenejših športov, saj kva-
litetne drsalke dobite že od
50 evrov naprej. 

Za rekreacijo na drsanje
Drsanje je druga najstarejša zimska radost. Prva je zagotovo kepanje in
tretja izdelovanje sneženih mož. Potem pride na vrsto sankanje in potem
dolgo nič, preden so ljudje končno "izumili" smučanje, ki je danes prav 
gotovo prva zimska radost. 

Drsanje na mobilnih drsališčih je led pripeljalo v center skoraj vseh večjih mest.

Hokej je še vedno 
najpriljubljenejša zabava 
na ledu. / Foto: Gorazd Kavčič
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športna rekreacija

Miroslav Cvjetičanin

Kolesarska zveza Slovenije
vsako leto organizira sloves-
no prireditev Večer zvezd,
na kateri razglasijo najbolj-
še kolesarje v iztekajočem
se letu in podelijo nagrade
najzaslužnejšim. Kdo je
najboljši in kdo si zasluži
nagrado, so določali kolesar-
ski strokovnjaki, ki so člani
posameznih odborov kole-
sarskih disciplin. 
Za rekreativne kolesarje je
seveda najbolj zanimiva ka-
tegorija, v kateri podelijo
nagrado najboljši rekreativ-
ki in rekreativcu za iztekajo-
če se leto. Tokrat so Gorenj-
ci povsem prevladali. Bojan
Ropret je to laskavo lovoriko
odnesel domov že lani. An-
dreja Jagodic pa je letos pr-
vič postala najboljša rekrea-
tivna kolesarka v Sloveniji.
Če zvemo, da je Andreja
šele tretje leto na dirkalnem
kolesu in da je mlada ma-
mica, potem je ta nagrada
že skoraj na meji verjetne-
ga. Andreja Jagodic je v ko-
lesarskih krogih zaslovela
potem, ko je kot edina žen-
ska startala in v celoti preko-
lesarila ekstremno kolesar-
sko preizkušnjo Dirko okoli
Slovenije (DOS). Ker vemo,
da so Gorenjci privrženi
ekstremnim podvigom v
športu, to dejanje niti ni
tako nenavadno, vendar dej-
stvo, da je Andreja šele tret-
jo sezono na kolesu, pove,
da gre zares za ekstremno
težak podvig. No, njena
zmaga na DOS-u pa ni bila
predmet laskave nagrade, ki
jo je prejela. Njeni letošnji
rezultati so fascinantni.
Zmagala je na državnem pr-
venstvu v cestnem kolesar-
stvu za rekreativce. Zmaga-
la je na evropskem prven-
stvu na Češkem in bila dru-
ga v posamični vožnji na
čas. Druga je bila tudi na
svetovnem prvenstvu v Bel-
giji v posamični vožnji na
čas ter peta na cestni dirki.
Zmagovala je na cestnih
dirkah za Pokal Slovenije.
Tretja je bila v skupni razvr-
stitvi slovenskega pokala v
vzponih. To so njeni izjem-
ni uspehi v kategoriji kole-

sarskih rekreativk, ki doka-
zujejo, da gre za izjemno
nadarjeno športnico, kole-
sarko, ki poleg službe in
mlade družine uspeva. Njen
slogan: Če ne greš, nimaš
zgodbe jo vedno znova pre-
priča, ko se napoti v hribe,
saj je zelo goreča ljubiteljica

gorništva in alpinizma, ali
ko gre v kajak, teč ali kolesa-
rit. Življenje jemlje športno
in z velikim veseljem, zato ji
ni nič težko. Za DOS je celo
izjavila, da je bilo to eno naj-
bolj "luškanih" doživetij v
njenem življenju. Če žen-
ska to reče za verjetno naj-
težjo športno preizkušnjo v
državi, potem gre verjeti, da
gre resnično za osebo z je-

kleno voljo in neverjetno
pridnostjo. 
Bojan Ropret je tudi član
športnega društva Bam.Bi
in je živeča kolesarska le-
genda. Kolesarski Bojan
Križaj mu pravijo tisti, ki se
venomer kregajo, kdo je dal
slovenskemu kolesarstvu

največji pečat. Bojan je ostal
aktiven tudi po svoji izjem-
ni kolesarski karieri, ki jo je
preživel v kolesarskem klu-
bu Sava Kranj. Že vrsto let
je nepremagljiv v svoji sta-
rostni kategoriji med rekre-
ativnimi kolesarji. Kadar
gre za vožnjo na čas ali v
klance ali klasične dirke, je
Bojana Ropreta težko pre-
magati. Njegove zmage se

vrstijo po tekočem traku, le-
tos pa je v Belgiji postal sve-
tovni prvak na cestni dirki
med rekreativci in drugi na
svetu v vožnji na čas. Tako
je dodal piko na i svoji izjem-
ni kolesarski karieri. Letos je
med drugim zmagal tudi
slovenski pokal v svoji sta-
rostni kategoriji ter postal
tudi državni prvak. V svoji
kategoriji je zmagal tudi na
Maratonu Franja. Dirka tudi
v Italiji, in sicer za ekipo
Franco Gomme. Bojan si je
priznanje za najboljšega ko-
lesarskega rekreativca prislu-
žil že lani, vendar zmage in
točke, ki jih osvaja na dirkah,
niso njegova edina odlika.
Kolesarstvo ga ceni zato, ker
svoje znanje in izkušnje pre-
naša na mlade rodove. Tre-
nutno je trener Luka Mezge-
ca, najbolj talentiranega slo-
venskega cestnega kolesarja
ta hip, in starejšega mladin-
ca Blaža Žaklja. Dela tudi kot
svetovalec vsem tistim, ki si
želijo napredka v kolesar-
stvu. Bojan Ropret živi kole-
sarstvo in zato je že zdavnaj
postal slovenska kolesarska
legenda.

Najboljša sta Gorenjca
Na Večeru zvezd sta naziv najboljše kolesarske rekreativke in rekreativca leta prejela 
Andreja Jagodic in Bojan Ropret.
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• Naročila za zdravila
   sprejemamo tudi po
   telefonu in  e-poš� 
• Ekspresna dobava
   zdravil iz NEMČIJE
• Bachovi cvetni pripravki
• Schüsslerjeve soli

Posojilnicacacaacaaaaca

GOVORIMO SLOVENSKO 

Zahvaljujemo se vam za zaupanje v letu 2011. 

Tudi v letu 2012 vam želimo 

obilico sreče, zadovoljstva in zdravja!Zahvaljujemo se vam za zaupanje v letu 2011. 

Tudi v letu 2012 vam želimo 

obilico sreče, zadovoljstva in zdravja!

S tem letakom lahko do 31.03.2012 uveljavljate 
ugodnosti iz naslova A2U Basic ski servisa v

trgovinah A2U v �enčurju in Tacnu.

14,95 �
ČELADA URGE 
SKAN
59,00�

Akcija 39,90�

ČELADA URGE

NEW SKULL
129,00�

Akcija 89,90�

A2U TACEN A2U �ENČUR
01 513 23 42 04 255 91 70

www.a2u.si

Vse cene so v EUR s pripadajočim DDV. Slike so simbolične. Količine so omejene. Ponudba velja do razprodaje zalog.

Maja Bertoncelj

Bliža se začetek slovenskega
rekreativnega pokala v teku
na smučeh, pokala SLOven-
SKI maraton. Letos bo doži-
vel sedmo izvedbo, vsako leto
pa je bolj znan. 
Bohinj, Logarska dolina, Ro-
gla, Tamar, Osankarica, Blo-
ke, Črni vrh, Ribniška koča,
Vojsko, Rateče in Pokljuka so
v koledarju tudi v prihodnji
sezoni. Upamo le, da bodo
organizatorji imeli več sreče s
snežnimi razmerami in da
bo izvedenih več tekov kot v
minuli sezoni. Zaradi slabih
snežnih razmer je bilo letos
namreč izvedenih samo pet
prireditev, ki so štele za skup-
no razvrstitev. Absolutna
zmagovalca šeste izvedbe Po-

kala SLOvenSKI maraton
2011 pa sta postala Jerneja
Mihevc in Marko Rupnik.
Prva tekma v pokalu 2012 bo
predvidoma 2. januarja s HAL-
TI maratonom v Bohinju.

Koledar tekov za 
leto 2012
2. 1. 2012 - HALTI maraton
Bohinj; 8. 1. 2012 - Tek po
Logarski dolini; 14. 1. 2012 -
Maraton Rogla - UNITUR
Rossi; 21. 1. 2012 - Maraton
Tamar; 28. 1. 2012 - Osanka-
rica; 5. 2. 2012 - Bloški teki;
12. 2. 2012 - Trnovski mara-
ton; 19. 2. 2012 - Smučarski
tek Ribniške koče; 26. 2.
2012 - Maraton Vojsko; 3. 3.
2012 - Tek dveh dežel; 10. 3.
2012 - Pokljuški maraton
Adriatic Slovenica

Pred vrati pokal
SLOvenSKI maraton

V koledarju za leto 2012 je tudi Maraton Tamar, ki bo 
21. januarja kot četrti po vrsti.

Turni smučarji naj bi začeli na Zelenici
Slovenski pokal v tekmovalnem turnem smučanju za se-
zono 2011/2012 naj bi se po predvidenem koledarju začel 22.
januarja na Zelenici z državnim prvenstvom v vzponu. 28.
januarja je v koledarju 15. Memorial Luke Karničarja in Rada
Markiča na Jezerskem z državnim prvenstvom posamezno,
18. februarja v Tržiču državno prvenstvo v parih, 14. aprila pa
za konec sezone še Triglavski smuk za pare. M. B.

Andreja Jagodic in Bojan Ropret z nagradama na Večeru zvezd, slovesni prireditvi, 
ki jo vsako leto organizira Kolesarska zveza Slovenije. I Foto: Marjan Kelner

Za rekreativne kolesarje je 
seveda najbolj zanimiva 
kategorija, v kateri podelijo 
nagrado najboljši rekreativki in
rekreativcu za iztekajoče se leto. 

A
2U

 d
.o

.o
., 

Po
sl

o
vn

a 
co

n
a 

A
 5

3,
 Š

en
ču

r



19Športni glas, torek, 13. decembra 2011

izzivalno

Maja Bertoncelj

Mirko Janjatovič je eden
boljših slovenskih rekreativ-
nih tekačev, vselej v ospre-
dju tudi na tekih za Gorenj-
skih pokal v rekreativnih te-
kih. Star je štirideset let, živi
v Radovljici, po poklicu pa je
živilec. Ukvarja se z gor-
skim tekom, maratoni, gor-
skim kolesarstvom in gorniš-
tvom.

Za kakšnega rekreativca se
imate?
"Za vrhunskega rekreativca,
saj se s športom ukvarjam
polprofesionalno."

Kolikokrat tedensko se re-
kreirate?
"Šestkrat tedensko."

Kaj vam pomeni rekreacija?
"Rekreacija mi pomeni na-
čin življenja in me ohranja v
dobri fizični in psihični kon-
diciji."

Naj športni uspeh?
"Drugo mesto na Sloven-
skem alpskem maratonu na
razdalji 35 km, 17. mesto na
Ljubljanskem maratonu na
42 km, 1. mesto na odprtem
prvenstvu Primorske v ma-
lem maratonu ..."

Kakšni ste bili kot osnovno-
šolec po uspehu in po prid-
nosti?
"Vedno sem bil povprečen."

Najbolj ekstremna izkušnja
v življenju?
"Izziv na deset najvišjih vr-
hov v Julijskih Alpah v naj-
krajšem možnem času, na
katerega sva se letos podala
s kolegom Francijem Tera-
žem. Njemu je uspelo, jaz
pa sem žal moral po sed-
mem vrhu odnehati zaradi
poškodbe gležnja."

Kaj najraje počnete, ko ste
doma?

"Ko sem doma, treniram in
se družim s prijatelji."

Kdo vam kuha in kaj najraje
jeste?
"Zaradi moje športne aktiv-
nosti uživam raznoliko hra-
no, ki mi jo pripravlja naj-
boljši kuhar. To je moj oče."

Za vas najboljša zabava?
"Zame najboljša zabava je
fotografija in druženje s ko-
legi."

Kakšno glasbo najraje po-
slušate?
"Najraje imam rock in rock-
'n'roll."

Knjiga, ki ste jo nazadnje
prebrali?
"Večinoma so to knjige, ki
so povezane s športnimi pu-
stolovščinami."

Kakšne filme najraje pogle-
date?
"Najraje pogledam pustolov-
ske filme ter trilerje."

Vaš stil oblačenja?
"Športni."

Vas je česa strah?
"O strahu ne razmišljam,
čeprav načeloma obstaja
strah pred neznanimi do-
godki, na katere se ne da
vplivati."

Idealen dopust in kako ga
preživite?
"Idealen dopust zame je uži-
vanje in sprostitev v naravi."

Kakšne so vaše sanje?
"Moje sanje so ostati še na-
prej aktiven, si ustvariti dru-
žino, videti himalajske vrša-
ce in priti pod ali celo na
Mount Everest."

Življenjski moto?
"Živeti čim bolj razgibano
življenje v stiku z naravo in
s tem ostati v dobri življenj-
ski kondiciji."

Maja Bertoncelj

Za Glasov športni izziv smo
tokrat izbrali balinanje. Po-
merili smo se z balinarji Lo-
kateksa Trate iz Škofje Loke,
ki imajo dolgo in bogato
zgodovino. V samostojni
Sloveniji so osvojili že osem
ekipnih državnih naslovov,
med posamezniki jih imajo
toliko, da jih je težko prešte-
ti, v nekdanji Jugoslaviji pa
so bili leta 1989 prvaki dru-
ge lige. Trenutno so v slo-
venski elitni balinarski Su-
per ligi med osmimi ekipa-
mi na tretjem mestu. 
V klubu, katerega predsed-
nik je Bojan Buden, imajo
okrog sto članov. Najprej so
nas seznanili s tem špor-
tom. Več o disciplinah in
pravilih je povedal član
uprave kluba Bojan Berčič:
"Ligaške tekme se začno z
igrami trojic, dvojic, posa-
mezno in igro v krog, nada-
ljuje z natančnim, hitrost-
nim in štafetnim zbijanjem.
Na koncu se znova ponovijo
prve štiri igre, tako da tekma
traja najmanj tri ure in pol,
v ekipi pa nastopa minimal-
no sedem in maksimalno
deset balinarjev. V pokal-
nem tekmovanju se igrajo t.
i. četvorke, najstarejša bali-
narska disciplina, ki pa je v
ligaškem tekmovanju že
dolgo ne igramo več. Za gle-
dalce je namreč najmanj za-
nimiva. Najbolj atraktivni
igri sta sicer hitrostno in šta-
fetno zbijanje." Klasične ba-
linarske igre so dvojice, tro-
jice in posamezno. Te se ig-
rajo do trinajstih dobljenih
točk ali največ eno uro in
petnajst minut. Točkovanje
je podobno kot pri prstome-
tu (balinčkanju). "V Super
ligi se večkrat zgodi, da se
discipline končajo po časov-
ni omejitvi, in kdor ima ta-
krat več točk, tisti zmaga," je
pojasnil Berčič. 
Dogovorili smo se, da se
bomo za začetek pomerili v
igri četvork, torej štirje pro-
ti štirim. Dali so nam pred-
nost enajstih točk. Za zma-
go smo tako potrebovali še
vsega dve. "Če še niste bali-
nali, nimate možnosti," je
bil kljub visoki prednosti, ki
so nam jo dali, prepričan

Berčič. V Glasovi ekipi smo
imeli enega izkušenega ba-
linarja: Simona Šubica, ki
balina petnajst let in igra v
drugi državni ligi. Je član
kluba Tele-TV Rogovila.
"Nivo v tej ligi je povsem
drug kot v Super ligi. Pri-
merjava je približno takšna
kot med prvo slovensko in
prvo gorenjsko nogometno
ligo. Mislim, da nam ne bo
uspelo osvojiti dveh točk,"
je bil realen. Drugi trije, po-
leg mene sta se izziva ude-
ležila še Katjuša Orešnik in
Jure Tomažin, balinarskih
izkušenj nismo imeli. Za
ekipo Lokateksa Trate sta
balinala člana njihove prve
ekipe, nekdanja svetovna
prvaka Uroš Vehar in Dam-
jan Sofronievski, novi tre-
ner Silvo Korošak ter Mat-
jaž Klemenčič iz druge eki-
pe. Kmalu nam je bilo jas-
no, da s točko, kaj šele dve-
ma ne bo nič. Naučili smo
se, da krogle ni nujno naj-
bolje vreči naravnost proti
balinčku, saj lahko balinišče
precej visi, pa ne samo to v
Frankovem naselju, temveč
tudi druga, zato je v tem
športu prednost domačega
terena kar precejšnja. Če
smo že nekako približali, so
nam kroglo vselej zbili. Tri-
najsto točko so dosegli po

vsega treh obratih (treh ig-
rah) po pol ure in brez zgre-
šenega zbijanja. Res so do-
bri. 
V nadaljevanju so nas se-
znanili še s precej bolj zani-
mivim hitrostnim zbija-
njem. Prikazal ga je Uroš
Vehar, ki sicer v tej discipli-
ni, v kateri pet minut tečeš
in zbijaš, ne tekmuje več. Po
petih minutah je zbil štiride-
set krogel, v naši ekipi, to-
krat se je pridružil še foto-
graf Gorazd Kavčič, pa je bil
vsak v igri minuto. Zbili
smo vsega deset krogel, pa
še teh ne vseh po pravilih, a
so nam jih vseeno šteli. "Za
to disciplino je potreben
tudi kondicijski trening, saj
je pomembno, da si čim hi-
trejši, da pretečeš čim več in
s tem tudi večkrat zbijaš ter
seveda zadeneš," je pojasnil
Uroš Vehar. Kot smo izve-
deli, je svetovni rekord v hi-
trostnem zbijanju petdeset
zadetkov v petih minutah, v
tem času pa je moral balinar
preteči od 1300 do 1400 me-
trov. Najboljši le redko zgre-
šijo. Jaz pa sem le redko za-
dela, v minuti vsega enkrat.
Treba se je bilo naučiti že
pravilnega meta, da je sicer
okrog kilogram težka krogla
letela dovolj daleč, da bi za-
dela cilj. 

Balinarjem Lokateksa Trate
smo na koncu lahko le segli
v roke in jim čestitali.
"Odrezali smo se po priča-
kovanjih slabo. Da bi jim
bili pri bližanju bolj konku-
renčni, bi morali trenirati
vsaj dva, tri mesece, pri zbi-
janju pa tudi s tako dolgim
treningom ne bi imeli nobe-
nih možnosti," je realno
oceno podal Šubic. "Mislil
sem, da ne bo nemogoče do-
biti dve točki, pa sem hitro
videl, da iz tega ne bo nič.
Proti takšnim igralcem ni-
maš nobenih možnosti," je
dejal Jure Tomažin, Katjuša
Orešnik pa: "Zanimiv šport.
Fizično ni naporen, je pa
težko zmagati." Da natanč-
nost balinarjev Lokateksa
Trate ni naključje, je pouda-
ril Berčič: "Balinarski šport
na najvišji ravni je naporna
stvar. Pomembne so tehni-
ka pa psihološka in fizična
pripravljenost. Za fanti je
veliko let dobrega treninga.
Včasih smo trenirali tudi po
petkrat tedensko po tri ure,
sedaj smo že bolj rutinirani
in treniramo trikrat teden-
sko po tri do štiri ure." Že na
začetku nas je opozoril, da
začetniške sreče tukaj ni. In
tekma je pokazala, da je ne-
kaj že lahko imaš, še zdaleč
pa to ni dovolj za zmago.

Vodili z enajst proti nič
Tolikšno prednost so nam že v startu dali balinarji Lokateksa Trate, osemkratni ekipni državni prvaki,
s katerimi smo se pomerili na Glasovem športnem izzivu. Nam je uspelo dobiti še vsega dve točki?

Sezujmo rekreativca

Želja: himalajski
vršaci
Mirko Janjatovič, 40-letni rekreativec iz
Radovljice 

Naš novinar Simon Šubic balina petnajst let. 
/ Foto: Gorazd Kavčič

Balinarji Lokateksa Trate, od leve: Silvo Korošak (spodaj), Matjaž Klemenčič, Damjan
Sofronievski in Uroš Vehar so nas premagali s 13 : 11. Sliši se obetavno, če bi zamolčali, da
so nam že v startu "podarili" enajst točk. / Foto: Gorazd Kavčič

S Katjušo sva imeli odlična učitelja: Damjana
Sofronievskega in Uroša Veharja. / Foto: Gorazd Kavčič
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aktivno

Maja Bertoncelj

Turno smučanje je za Nejca
Kuharja iz Kokre pomem-
ben del življenja, ki mu po-
sveti veliko časa. Poslal nam
je nekaj novejših fotografij,
ki prikazujejo, kam vse se
poda na turnih smučeh.
Na letošnjo sezono se je do-
bro pripravljal. Za njim je že
okrog petindvajset snežnih
treningov. Od začetka no-
vembra je s presledki večino-
ma treniral v tujini, v kraju
Arabba v Italiji v bližini Mar-
molade. "Priprave so bile
uspešne in sem zadovoljen.
V novembru sem v sklopu
najtežjih priprav na sezono v
dvanajstih dneh opravil kar
41 ur treninga in skupno tri-
deset višinskih kilometrov

vzponov. Več kot dvajsetkrat
sem se povzpel na Punto
Rocco (3250 m), ki je najbolj
obiskan vrh Marmolade. Ob
koncih tednov je na njem
stalo tudi po sto turnih smu-
čarjev naenkrat, v celem
dnevu pa zagotovo tisoč.
Hkrati pa sta bila to tudi dva
čudovita tedna, saj sem zno-
va užival v športu, ki ga
imam najraje," je nekaj o
pripravah v Italiji, kjer je sta-
noval pri prijatelju, povedal
Nejc Kuhar, njegov trener je
Iztok Cukjati. Za njim je
tudi že prva tekma, tradicio-
nalni uvod v sezono, "verti-
kal race" v Canazeiu, ki je bil
6. decembra. V močni kon-
kurenci je osvojil tretje me-
sto. "Ker sem doslej naredil
zelo malo hitrih treningov,

sem nad svojo hitrostjo pre-
senečen," je pokomentiral
svoj prvi nastop v novi sezo-
ni, ki si jo je tekmovalno za-
stavil nekoliko drugače:
"Predvsem zaradi finančne-
ga vložka sem se odločil, da
ne bodo prioriteta nastopi na
tekmah svetovnega pokala.
Letos je tudi sezona brez sve-
tovnega prvenstva, s katere-
ga imam že osmo mesto,
zato imam priložnost, da se
bolje pripravim na nekatere
velike klasike, ki sem jih mo-
ral doslej izpustiti. Prva bo
Mountain Attack 13. januar-
ja, velika nočna klasika na
smučišču v avstrijskem Saal-
bachu, na kateri vsako leto
nastopi skoraj tisoč tekmo-
valcev. Upam, da mi bodo fi-
nance dovoljevale izpeljavo

načrtov, saj si na žalost še
vedno izbiram tekme, glede
na osebno finančno stanje,
medtem ko je druge pomoči
bolj malo."
Turno smučanje je zanj ve-
lik užitek in svoje znanje že
prenaša tudi na druge. Tret-
je leto namreč deluje Druš-
tvo za razvoj turnega smuča-
nja, katerega predsednik je
prav Nejc Kuhar, sicer ab-
solvent geografije, kjer pri-
pravlja diplomsko nalogo na
temo snežnih plazov na Ze-
lenici. Kot pravi, naj bi s 1.
januarjem v okviru društva
zaživel še prvi slovenski tur-
nosmučarski portal
www.turni.si, kjer bo pisalo
vse od a do ž o tem športu,
vključno z aktualnimi infor-
macijami.

Treniral v Dolomitih
Turni smučar Nejc Kuhar je dobro pripravljen na sezono. V dvanajstih dneh je opravil kar 41 ur
treninga in skupno trideset višinskih kilometrov vzponov.

Za trening proti vrhu Marmolade, kraljice Dolomitov

Nejc Kuhar je v zadnjem obdobju večino treninga naredil v
Dolomitih. 

Marmolada, Dolomiti

Še ena iz domačih hribov: Komna

Miroslav Cvjetičanin Zelo natančno sem spremljal
zadnjo konferenco o marke-
tingu in sponzorstvih v športu
- Sporto 2011. Prepričan sem
bil, da bom izvedel nekaj, kar
bo potrdilo, da je še upanje za
šport. Na žalost sem ostal
brez novega optimističnega
spoznanja. Športu nasproti
prihajajo najtežja leta, odkar
obstaja, čeprav so se organi-
zatorji Sporta trudili prika-
zati, da upanje obstaja. 
To verjetno izvira iz narave
samega športnika. Ne vem
ravno, ali so organizatorji vsi
po vrsti bivši vrhunski šport-
niki, a videlo se je, da so po-
vabljeni gostje v glavnem
sami bivši športni biseri ali

pa ljudje, ki imajo službe v ti-
stih športnih klubih oz. orga-
nizacij, ki pravzaprav mora-
jo trobiti v isti rog, če hočejo
imeti grla nad gladino. Po-
slušati jih je bilo sicer zado-
voljstvo, vendar prav od nobe-
nega gosta ni bilo slišati ni-
česar razen optimizma. Ni-
sem pesimist, ampak vsakdo,
ki je po predstavitvah ali pre-
davanjih staknil glavo vkup z
drugimi slušatelji nekje ob
kozarcu ali na kosilu, je ko-
mentiral ravno nasprotno oz.
vsi po vrsti so bili precej bolj
črnogledi kot pa organizator-
ji in predavatelji. Ni treba
biti zelo strokoven v tem po-
slu, da ugotoviš, da sta Dejan

Zavec in Tina Maze zmago-
valca v kategoriji športnik kot
blagovna znamka. To smo
zares pričakovali, na primer.
Seveda smo pričakovali tudi,
da bo Pivovarna Laško zma-
gala v kategoriji najboljše
športno sponzorstvo ... Torej
na najvišji ravni nam gre
tako, kot gre vsem v prav vsa-
ki napredni državi tega sve-
ta, ki ima rada šport. Vendar
me je zanimalo nekaj povsem
drugega. V prvi vrsti: kako
na primer nekemu športne-
mu klubu, ki deluje maloda-
ne pol ali kar celo stoletje,
"zrihtati" sponzorja. Obstaja
kaka čudežna formula, da
jaz v "svoj" nogometni klub

Triglav na primer pripeljem
neko podjetje, ki ima rado
šport (ne samo nogomet) in
najde svoj interes, ki ga pove-
že v dobro kluba in svojega
podjetja ter tako finančno po-
maga obema zasloveti vsaj v
svojem kraju, če že ne v celi
Sloveniji. Dokler bo kriza, bo
to nemogoče, razen če nisi
Tina Maze. Tak je bil odgo-
vor vedno - ne iz ust novinar-
ja, ampak strokovnjakov, ki
so marsikateremu klubu pri-
nesli veliko dobrega. Kako
naj najdem človeka, ki ima
denar in vidi vizijo svojega
podjetja v povezavi z vater-
polskim klubom Triglav in
kolesarskim klubom Sava?

To so kranjski klubi, ki imajo
tradicijo, a nimajo več upa-
nja, kako se obdržati na
športnem zemljevidu. In kje
so potem tisti manjši klubi v
vseh drugih športih, kje so
včasih močna športna druš-
tva, kje so vsi tisti posamezni-
ki? Sporto je odličen kongres,
da smo si na jasnem, vendar
ne prinese ničesar, kar bi pri-
pomoglo k motivaciji vlaga-
teljev, ki bi še bili pripravlje-
ni vlagati nekaj v šport. Pod
"nekaj" danes šteje le denar.
Vsega drugega imajo dru-
štva in klubi še dovolj na re-
zervi ... Biti ali ne biti šport-
nik danes? To je resno vpra-
šanje.

Š P O R T N I P O G L E DBiti ali ne biti športnik
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ŠE VEDNO USTVARJA
PONOČI

Jan Plestenjak se s predbožičnim
koncertom vrača v Škofjo Loko. 17.
decembra bo ob 20. uri skupaj z go-
sti, triom Quartet, nastopil v športni
dvorani Trata v Škofji Loki. 

22

LJUDJE

ENA ZA MATEJA,
DVE ZA VLASTO

Stavek, ki ga je v nedeljo voditeljica
zadnje Kmetije Lili Žagar ponovila naj-
večkrat. Na koncu je obveljala enka,
zmagal je Matej. Žal pa je iz Misije
Evrovizija izpadla Flora Ema Lotrič. 
/ Foto: RTV SLO (Žiga Culibeg) 

KULTURA

TE PISANE 
ŠKATLE SVETA 

V Mali galeriji je na ogled razstava
Škatla, škatlica - gajba, kako jaz tebe
vidim?. Umetniki, člani Likovnega
društva Kranj in vabljeni gostje so v
svojih škatlah videli marsikaj.
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GLASOV ODER

an Plestenjak je eden
redkih izvajalcev na
slovenski glasbeni sce-
ni, ki kljub dolgi karie-
ri z vsakim novim al-
bumom ali koncertom

dokaže, da je iz 'pravega tes-
ta'. Kot kitarista in nasploh
glasbenika ga odlikuje izre-
den perfekcionizem. Do le-
tos je izdal deset albumov,
ima ogromno uspešnic, raz-
prodani koncerti pa samo še
potrjujejo njegovo priljublje-
nost. To kažeta tudi njegovi
zadnji pesmi Punca in Ona
sanja o Ljubljani, na začetku
prihodnjega leta pa lahko
pričakujemo dva zanimiva
dueta, česar se Jan še pose-
bej veseli. 

Na slovenski glasbeni sceni
ste že več kot petnajst let.
Kako vidite sebe? Ste glas-
benik, umetnik, se sploh
štejete za zvezdnika? 

"Za kaj štejem samega
sebe, je pravzaprav popolno-
ma nepomembno. Vedno ti
daje oznake publika ali ka-
kršnokoli občinstvo. Verjet-
no pa vsa ta leta ljudje ne ho-
dijo na moje koncerte, ker bi
jim tam predaval o borzi." 

Si na svojih koncertih kdaj
privoščite kakšno posebno
zahtevo za zaodrje, razen
garderobe? 

"Menda veljam za zahtev-
nega. Čeprav tega ne razu-
mem najbolje. Zdi se mi
normalno, da v garderobi ni
mraz, da je čisto, da imam
svoj WC in nekaj vode. Po
koncertu organizator mora
zagotoviti hotel, ker imam
navado, da rad podoživim
mesto, v katerem sem tudi
naslednji dan. To se mi zdi
osnova gostoljubja. Pri nas
je včasih zapuščina 'veseli-
ca' pristopa organizatorjev
še kar prisotna, čeprav že
nekaj let pri meni take stva-
ri 'štimajo'."

Kako pa se pravzaprav počuti
človek, ki pod oder privabi
ogromno število žensk? Piše-
te pesmi zanje, morda za
svojo dušo, pa so tako iskre-
ne, da se dotaknejo največ-
krat ravno ženskega spola?

"Zanimivo je, da je mojo
zadnjo pesem Ona sanja o

Ljubljani pohvalilo več mo-
ških kot žensk. Ko pišem pes-
mi, mi je pomembno kot
ustvarjalcu, da odslikam živ-
ljenjske situacije ali stanja z
besedami, ki bi jih marsikdo
med poslušalci povedal sam,
pa nima priložnosti ali si ne
upa. Moji pogledi in občutja
se pravzaprav ne razlikujejo
od pogledov in občutij drugih
ljudi. Razlika je samo v tem,
da sem glasbenik in pesnik in
jih zajamem v pesem."

Velikokrat vas ženske na
koncertih gledajo kot lomil-
ca ženskih src - v pozitivnem
smislu in z nekaterimi pes-
mimi vam dejansko uspe, da
dekleta pod odrom zapojejo
z vami, potočijo celo kakšno
solzo. Gledate na to kot na
kompliment vam ali pesmi
ali gre pač prvo z drugim?

"Vedno je izvajalec celota.
Od petja, igranja do videza
in prezence. Če se vse to
uskladi, deluje na publiko.
Seveda je vse to brez prave
pesmi zaman. Dolga leta na-
stopanj in ustvarjanja so me
pripeljala do tega, da na mo-
jih koncertih publika poje z
mano več kot dvajset pesmi,
in če včasih pozabim besedi-
lo lahko prisluhnem njim,
pa sem spet notri. Imam ve-
liko srečo, da se je toliko mo-
jih pesmi dotaknilo ljudi."

Vas kdaj kdo primerja po
šarmu in nastopu recimo z
Oliverjem Dragojevičem ali
pa morda kakšnim drugim
pevcem?

"Oliver je moj dober prija-
telj in nenadkriljiv pevec, in-
terpret. Nekoč, ko mi je v avtu
vrtel pesmi za svoj novi al-
bum, me je vprašal, kako se
mi zdi. V šali sem mu rekel,
da mi gre na živce. Vprašal
me je, zakaj, in moj odgovor
se je glasil: Ker pri tebi, ko od-
preš usta, vse zveni dobro.
Kar je pri meni zelo po-
membno - in tega se zave-
dam, pa tudi skrbno gojim, je
avtorstvo. Mnogi dobri pevci
imajo namreč hude proble-
me, kje najti lepe pesmi, jaz
jih napišem pač sam."

Če vas spomin ponese na-
zaj, v vaše začetke, kaj vam
najprej pade na pamet? Kak-
šen hudomušen dogodek?

"Spominjam se, kako sem
igral v nekem barčku za pet
ljudi, od katerih sta dva igra-
la pikado med mojim pet-
jem."

Nekoč ste rekli, da ustvarja-
te ponoči. To še drži?

"Skoraj vedno. Ko se živ-
ljenje umiri, se sprosti do-
mišljija."

Vas je petje vedno veselilo
ali ste kot otrok razmišljali
o drugih stvareh?

"Verjetno mi je bilo usoje-
no, da bom nekakšen ustvar-
jalec. Odraščal sem v Škofji
Loki, ki je s svojo zgodovino
idealno mesto za razburja-
nje mulčkove domišljije z
gradom, reko in starim
mestnim jedrom. Kot otrok
sem najprej veliko risal, po-

tem pa me je zapeljalo v
glasbo."

Kaj menite o mladih glas-
benikih, katerih zvezde pri
nas zasijejo čez noč?

"Najprej je seveda super.
Naenkrat se jim na polno
'dogaja' in taka pozornost
mlademu človeku zelo godi.
Potem pa so postavljeni na
nekakšen piedestal, ki pa
mu je težko biti kos. Publika
lažje prežveči dobro uležan
zrezek kot pravkar odrezan.
Jaz sem garal dvanajst let,
preden sem prišel na velike
odre. Ko sem bil tam, sem
bil pripravljen, saj so ljudje
takrat že poznali vsaj deset
mojih pesmi in jim na kon-
certu ni bilo dolgčas. Priha-
jali so znova in znova. Če pa
stopiš na tak oder z eno pes-
mijo, ki jo poznajo ... Težko,
težko."

Ko se vrnete na loški oder,
je občutek drugačen? Bolj
nostalgičen, domač?

"Vsak teden sem v Škofji
Loki. Nisem nekdo, ki bi po-
zabil na nekdanja leta in pri-
jatelje. Loka je verjetno edini
kraj, kjer je v meni še malo
nervoze pred nastopom."

Lahko v prihodnosti priča-
kujemo še kakšnega nove-
ga Jana Plestenjaka, z no-
vim projektom, stilom,
novo podjetniško idejo?

"Lahko me pričakujete s
pesmimi, ki bodo še bolj se-
cirale življenje. Upam, da se
najdete v njih."

ŠE VEDNO 
USTVARJA PONOČI
Jan Plestenjak se s predbožičnim koncertom vrača v Škofjo Loko. 17. decembra bo ob 20. uri skupaj 
z gosti, triom Quartet, nastopil v športni dvorani Trata v Škofji Loki.
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Navodilo za reševanje: v kvadrate vpišite števila od 1 do 9 tako, da
se ne bo nobeno število ponovilo ne v vrstici ne v koloni ne v enem
izmed odebeljenih devetih kvadratov. Sestavila: P. F.

TEŽJI 
SUDOKU

Rešitev:
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KINO SPORED

Torek, 13. 12.
16.00, 18.00 ARTHUR BOŽIČEK
21.50 POLICIST
17.20, 19.30, 21.40 
LJUBEZEN, TRAKTOR IN ROCK'N'ROLL
20.00 LE KAKO JI TO USPE?
16.30, 19.00, 21.30 
SILVESTROVO V NEW YORKU
15.10 VESELE NOGICE 2

Sreda, 14. 12.
16.00, 18.00 ARTHUR BOŽIČEK
21.50 POLICIST
17.20, 19.30, 21.40 
LJUBEZEN, TRAKTOR IN ROCK'N'ROLL
20.00 LE KAKO JI TO USPE?
16.30, 19.00, 21.30 
SILVESTROVO V NEW YORKU
15.10 VESELE NOGICE 2

Četrtek, 15. 12.
16.30, 18.50, 21.10 PISMA SV. NIKOLAJU
16.00, 18.40, 21.20 
MISIJA NEMOGOČE - PROTOKOL DUH
16.10 ARTHUR BOŽIČEK
18.10 LJUBEZEN, TRAKTOR IN ROCK'N'ROLL
20.15 SILVESTROVO V NEW YORKU

Petek, 16. 12. 
16.30, 18.50, 21.10 PISMA SV. NIKOLAJU
16.00, 18.40, 21.20 
MISIJA NEMOGOČE - PROTOKOL DUH
16.10 ARTHUR BOŽIČEK
18.10 LJUBEZEN, TRAKTOR IN ROCK'N'ROLL
20.15 SILVESTROVO V NEW YORKU

Sobota, 17. 12.
16.30, 18.50, 21.10, 23.30 
PISMA SV. NIKOLAJU
13.20, 16.00, 18.40, 21.20, 0.00 
MISIJA NEMOGOČE - PROTOKOL DUH
14.10, 16.10 ARTHUR BOŽIČEK
18.10 LJUBEZEN, TRAKTOR IN ROCK'N'ROLL
20.15, 22.45 SILVESTROVO V NEW YORKU
14.20 VESELE NOGICE 2

Nedelja, 18. 12.
16.30, 18.50, 21.10 
PISMA SV. NIKOLAJU
13.20, 16.00, 18.40, 21.20 
MISIJA NEMOGOČE - PROTOKOL DUH
14.10, 16.10 ARTHUR BOŽIČEK
18.10 LJUBEZEN, TRAKTOR IN ROCK'N'ROLL
20.15 SILVESTROVO V NEW YORKU
14.20 VESELE NOGICE 2

Ponedeljek, 19. 12.
16.30, 18.50, 21.10 PISMA SV. NIKOLAJU
16.00, 18.40, 21.20 
MISIJA NEMOGOČE - PROTOKOL DUH
16.10 ARTHUR BOŽIČEK
18.10 LJUBEZEN, TRAKTOR IN ROCK'N'ROLL
20.15 SILVESTROVO V NEW YORKU

Torek, 13. 12.
19.20 PISMA SV. NIKOLAJU
15.30, 18.00, 20.30 
SILVESTROVO V NEW YORKU
15.00, 16.50. 17.10 
ARTHUR BOŽIČEK, 3D, sinhroniziran
21.50 ZMAGOVALEC
18.20, 21.30 SLUŽKINJE
19.05, 21.20 
LJUBEZEN, TRAKTOR IN ROCK'N'ROLL
16.00, 18.30 JUTRANJA ZARJA: 1. DEL
16.10 VESELE NOGICE 2
21.00 LE KAKO JI TO USPE?

Sreda, 14. 12.
19.00 MISIJA NEMOGOČE - PROTOKOL DUH
19.20 PISMA SV. NIKOLAJU
15.30, 18.00, 20.30 
SILVESTROVO V NEW YORKU
15.00, 16.50. 17.10 
ARTHUR BOŽIČEK, 3D, sinhroniziran
21.50 ZMAGOVALEC
18.20, 21.30 SLUŽKINJE
19.05, 21.20 
LJUBEZEN, TRAKTOR IN ROCK'N'ROLL
16.00 JUTRANJA ZARJA: 1. DEL
16.10 VESELE NOGICE 2

Petek, 16. 12. 
18.00 TINTIN
20.00 JEKLENA MOČ

Sobota, 17. 12.
16.00 TINTIN
18.00 OROPAJ BOGATAŠA
20.00 JEKLENA MOČ

Nedelja, 18. 12.
16.00 TINTIN
18.00 JEKLENA MOČ
20.15 OROPAJ BOGATAŠA

Organizatorji filmskih predstav 
si pridržujejo pravico do spremembe 
programa.

KINO RADOVLJICA, LINHARTOVA DVORANA

PLANET TUŠ, KRANJ

KOLOSEJ DE LUXE, KRANJ (CENTER)

Alenka Brun
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Rešitev:

LAŽJI 
SUDOKU 

Jan na svojih koncertih vedno ustvari čarobno vzdušje. / Foto: Matic Zorman
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KULTURA

Mali galeriji, ki
ji smisel in vse-
bino vsak mesec
znova dajejo čla-
ni Likovnega

društva Kranj z razstavami
domačih in gostujočih umet-
nikov, je od četrtka naprej na
ogled nekoliko nevsakdanja
razstava. Sicer so običaj tako
imenovanih novoletnih raz-
stav že lani oplemenitili s te-
matsko postavitvijo, takrat so
umetniki ustvarjali na temo
"artefakt", letos pa so ti neka-
ko zapakirani v škatlo. Idejna
pobudnika razstave, slikarja
Klavdij Tutta in Tadej Torč
sta tokrat v ospredje postavi-
la problem škatle kot volum-
skega in hkrati ploskovnega
objekta, ki do avtorjevega in-
timnega jezika odpira druga-
čen nagovor. Zato naslov

Škatla, škatlica - gajba, kako
jaz tebe vidim? "Volumen je
ne le v umetnosti, ampak
tudi sicer v življenju zelo za-
nimiva zadeva. V njem, torej
nekakšnih škatlah bivamo, v
urbanih okoljih se sprehaja-
mo po različnih zaprtih ška-
tlah, v "škatlo" gremo v šolo,
službo, na koncert ...," je o
konceptu razstave povedal
Klavdij Tutta in dodal: "Izziv
razstave je v tem, kako avtorji
lahko škatlo animirajo kot vi-
zualni objekt, ki je lahko za-
nimiv bodisi v slikarskem ali
kiparskem smislu ali pa je
zanimiv v smislu uporabno-
sti, namenskosti."

Raznolikost v pristopu po-
sameznih avtorjev v reševa-
nju "problema škatle" je ne-
dvomno ena največjih zani-
mivosti razstave, saj je na
ogled skoraj dvajset precej
raznorodnih rešitev. Ustvar-
jalci so tako na škatlo gledali

bodisi skozi lastno avtorsko
poetiko in so se držali svojih
prepoznavnih likovnih pisav
bodisi so v svojih "škatlah
malih osebnih skrivnosti"
prepoznali spominski, celo
nostalgičen moment in v po-
stavitvah zabeležili dokumen-
tarnost. Tako obiskovalci v
škatle kot voajerji lahko kuka-
mo, v njih prepoznavamo
čas, ki ga ni več, v njih prepo-
znavamo arhitektonski red,
nekogaršnje male radosti, od-
nos do sveta ... "Drži. Če so
nekateri v škatli prepoznali
avtorski izziv, so drugi v ška-
tlah poveličali nekaj, kar jim
je lastno, kar imajo radi. Do-
puščali smo obe možnosti,
kar razstavo dela še toliko bolj
zanimivo," še dodaja Tutta. 

Razstavljajo seveda najak-
tivnejši člani Likovnega druš-
tva Kranj: Boleslav Čeru,
Franc Bešter, Zoran Srdić
Janežič, Miha Perčič, Peter

Marolt, Klavdij Tutta, Andre-
ja Eržen, Marko Tušek, Ire-
na Dimovska, Boge Dimov-
ski, Jože Eržen, Nejč Slapar,
Cveto Zlate, Tomaž Šebrek,
Klementina Golija in Tadej
Torč, umetniki pa so tokrat k
sodelovanju povabili tudi ne-
katere, lahko bi rekli sopo-
tnike Male galerije, bodisi
kot sodelavce bodisi stalno
publiko na razstavah. Tako
smo svoje umetniške posku-
se na ogled postavili tudi
Petra Vencelj, Andrej Pavlič,
Boštjan Gunčar, Slavica V.
Okorn in tudi spodaj podpi-
sani Igor Kavčič. Mojo idej-
no zasnovo za "škatlo" je v
pomanjkanju likovnih spre-
tnosti v življenje obudila hči
Zala Julija Kavčič. Razstava
bo na ogled do prvih dni ja-
nuarja. Mala galerija je to-
krat zares pisana, kot vesele-
mu decembru pritiče. Le
oglejte si jo.

TE PISANE ŠKATLE SVETA
V Mali galeriji je na ogled razstava Škatla, škatlica - gajba, kako jaz tebe vidim?. Umetniki, člani
Likovnega društva Kranj in vabljeni gostje so v svojih škatlah videli marsikaj.

V "škatlo" Male galerije so se v dokumentarne namene pred fotografa nastavili avtorji tokratnih razstavljenih likovnih
rešitev na temo škatle ... / Foto: Vasja Doberlet

Igor Kavčič

V

Kranj

Glasba čudovite mladosti

Glasbena šola Kranj zadnji dve leti redno koncertira v ve-
liki dvorani Kongresnega centra na Brdu. Ima namreč kaj
pokazati. Ob letnem koncertu, ki je običajno na sporedu v
maju oziroma juniju, stalnica postaja tudi Božični kon-
cert. Pred nabito polno dvorano sta se tokrat predstavila
Simfonični orkester glasbene šole in zdaj tudi novous-
tanovljeni šolski pevski zbor, ki ga vodi Urška Fabijan. Na
sporedu so bile kakopak skladbe na temo Božiča, za
orkester pa jih je večinoma priredil Gašper Jereb. Sim-
foniki pod vodstvom izvrstnega Tomaža Kukoviča so v
prepletu z mladimi pevci navduševali iz skladbe v sklad-
bo, od tradicionalne Svete noči (v ponovitvi ob koncu kon-
certa jo je zapela vsa dvorana) prek znanih White Christ-
mas, Last Christmas ... in podobno. Zbor se je izkazal tudi
z dvema samostojnima skladbama, bravo za izvedbo
Singhove Medival gloria, prava poživitev koncerta pa so ob
Tuba Božičkih bili tolkalci Andraža Poljanca z njegovo
skladbo Hura, zima!. Igrali so namreč na zimsko opremo:
sani, čelado, pancerje ... V veselje. I. K. 

Kropa

Impresija ognja v Kropi

V četrtek, 15. decembra, ob 18. uri bo v Kovaškem muze-
ju v Kropi odprtje razstave slik z železarskimi motivi
Janeza Mohoriča - Mokrn'ka. Slikarja in njegovo delo bo
predstavil Tone Konobelj, v kulturnem programu pa
bosta nastopila Andraž Pavlič in Tina Grandovec. I. K.
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VREME IN POČUTJE

egla nastane,
ko se ozračje
toliko ohladi,
da temperatu-
ra pade pod

rosišče. Takrat se vodna
para, ki je v zraku vedno pri-
sotna, a nevidna, kondenzira
v drobne kapljice. Te potem
sipajo svetlobo in to vidimo
kot meglo - na enak način
nastanejo tudi oblaki. Megla
se od oblakov razlikuje le v
tem, da se drži Zemljine po-
vršine. Poznamo več vrst
megle: radiacijska, advekcij-
ska, parna, frontna, poboč-
na, dolinska, zmrzovalna itd. 

Pri nas je pozimi prisotna
predvsem radiacijska megla.

Kot pravi meteorolog Branko
Gregorčič: "O megli govori-
mo, kadar horizontalna vid-
nost pade pod 1 km. Megla se
pri nas pojavlja predvsem v
zimskem času, in to po niži-
nah in kotlinah, kjer se pono-
či nabirajo t. i. 'jezera' hlad-
nega zraka. Kadar je veter ši-
bak, prisotna pa je še tempe-
raturna inverzija - ko je v go-
rah topleje kot po nižinah -
so izpolnjeni pogoji za nasta-
nek t. i. 'radiacijske' megle.
Ozračje se namreč ob dolgih
nočeh ohlaja z dolgovalov-
nim sevanjem oz. radiacijo."

V tem času je megla po-
gost pojav. "Letos novem-
bra smo imeli veliko dni, ko
so bili izpolnjeni omenjeni
meteorološki pogoji. Od de-
beline jezer hladnega zraka

je odvisno, ali bo npr. megla
v Ljubljanski kotlini segala
le do Vodic ali pa še dlje - do
Nakla ali celo Jesenic. Kadar
umiritev ozračja sledi po-
prejšnjemu vzhodnemu ve-
tru, je debelina jezer hlad-
nega zraka v osrednji Slove-
niji večja in je tudi velik del
Gorenjske meglen. Če pa je
pred brezvetrjem pihal ve-
ter južnih ali zahodnih
smeri, so ponavadi megle
bolj plitke in povezane zgolj
s prizemno inverzijo. V
času od sredine novembra
do sredine januarja je sonce
tako šibko, da zgolj s svojim
sevanjem, torej brez pomo-
či vetra, megle ne more raz-
krojiti ves dan," razlaga
Gregorčič, ki nam je postre-
gel tudi z nekaj zanimivimi

podatki v zvezi z meglenim
vremenom. 

Število dni z meglo se
lahko od leta do leta zelo
razlikuje. Za mesec novem-
ber velja, da je v Ljubljani
lahko tudi do dvajset dni z
meglo, medtem ko v Les-
cah največ trinajst dni. Po-
dobne številke veljajo tudi
za december. Rekordno
meglen december je bil leta
1971, ko smo v Ljubljani za-
beležili 27 dni z meglo. Šte-
vilo dni z meglo se v urba-
nih območjih v zadnjih de-
setletjih nekoliko zmanjšu-
je, saj je manj emisij nečis-
toč, torej manj privatnih
kurišč z nizkimi dimniki in
kurjenjem premoga, s tem
pa je v zraku manjše število
kondenzacijskih jeder.

VREMENSKE ZANIMIVOSTI
......................................................................................................

MEGLENI ZIMSKI DNEVI
Zlasti v zimskem času smo soočeni s pojavom megle, ki se ponekod zadržuje celo ves dan. 
Večinoma ne vpliva dobrodejno na naše počutje, še posebej pa povzroča preglavice v prometu.
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desetdnevna napoved

setveni koledar obremenitev vzhod         zahod

ponedeljek    

-8/3°C

13. 12. tor. Lucija cvet 7.35 16.16

14. 12. sre. Dušan list 7.36 16.17

15. 12. čet. Kristina plod 7.37 16.17

16. 12. pet. Albina plod 7.38 16.17

17. 12. sob. Lazar plod 7.38 16.17

18. 12. ned. Teo korenina 7.39 16.18

19. 12. pon. Urban korenina 7.40 16.18

tedenska vremenska napoved

13. 12. 19. 12.

PREGOVOR
.......................................................................................................

M

December - gruden
Dnevi od Lucije do božičnega dne (od 13. do 25. decembra)
vreme vseh mesecev za drugo leto povedo.

Biovremenski podatki

Vremenski vpliv bo obremenilno vplival na splošno počutje.
Veliko ljudi bo imelo težave, povezane z vremenom, okrep-
ljeni bodo tudi bolezenski znaki. V noči na torek bo obre-
menitev popustila, vendar kljub temu priporočamo večjo
previdnost. 

Napoved za gorski svet

Danes bo v gorah pretežno oblačno in megleno. Čez dan se
bo v vzhodnih Karavankah, na Pohorju in višje v vrhovih
nekoliko zjasnilo. V sredogorju bo zjutraj pihal vzhodnik,
čez dan pa jugozahodni veter. Temperature nad 1500 metri
se bodo gibale okoli ničle, nad 2500 metri pa okoli -3 stopin-
je Celzija.
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rek svetovalno-izo-
braževalnega centra
Mi so se najprej
usposobili štirje uči-
telji, ti pa sedaj izob-

ražujejo vrstniške mediator-
je. Prvih petnajst je na dan
šole prejelo priznanja. "Tega
se nismo lotili zaradi trenda,
pač pa zato, ker menimo, da
problemi med vrstniki ob-
stajajo in da je mediacija pra-
vi način za njihovo reševa-
nje," pravi Li-An Kozmelj,
ena od štirih učiteljic, ki izo-
bražujejo mediatorje. "Ko
učenci-mediatorji začenjajo,
smo jim učitelji v oporo in
pomoč. Prva generacija
učencev (izbrani so zlasti ti-
sti iz višjih razredov) je že
pripravljena na reševanje
primerov. Vidimo, da znajo,
a imajo še vendarle zavoro in
so v dvomih, ko se znajdejo
pred vrstniškim zapletom."

Na delavnicah so učenci
vadili komunikacijske vešči-
ne in preigravali dele medi-
acije, o tem so marsikaj izve-
deli tudi na mednarodni
konferenci, toda ko se znaj-
deš pred resničnim proble-
mom, ni lahko. Učenci me-
diatorji čutijo veliko odgo-
vornost. In kako poteka me-
diacija?

"Mediatorji se vključimo,
če se dva vrstnika skregata.

Največkrat gre za malen-
kostne spore, ki so plod dav-
nih zamer, včasih celo iz vrt-
ca," pove eden od vrstniških
mediatorjev Matic Perme.
"Mediator najprej oba pokli-
če in jima predlaga, da lahko
spor rešita z našo pomočjo.
Povemo jima pravila, s kate-
rima se morata strinjati, in
to tudi podpišeta. Potem v
skupnem pogovoru razčiš-
čujemo stvari. Mediator ne
predlaga rešitve, pač pa jo
medianta sama najdeta, mi
jo pa povzamemo."

Kot dodaja učiteljica, so iz-
kušnje dosedanjih mediacij
dobre. Začetek je težak, a so

ob uspešno rešenem zapletu
deležni velikega zadovoljstva
otrok. Najbolj so zadovoljni,
ker so slišani in se imajo
možnost pogovoriti, dodaja
Kozmeljeva. Največ pridobiš
s prakso, meni Tina Star-
man, prav tako vrstniška
mediatorka. "Veliko sem se
naučila iz igre vlog. Najvaž-
neje pri mediaciji je, da do-
sežeš, da sprta vrstnika drug
drugega poslušata in da ima
vsak možnost povedati svoje
mnenje. Sicer pa gredo vrst-
niki na mediacijo prostovolj-
no. Ne smejo je razumeti kot
kazen, pač pa je to učenčeva
lastna odločitev. Pravila po-

stavimo že na začetku, ude-
leženca vesta, da morata pri-
sluhniti drug drugemu, pri-
ložnost imata izraziti svoja
čustva. Da bi bila mediator-
ka, sem se navdušila, ko
nam je bila ta naloga pred-
stavljena na razredni uri. S
tem lahko pomagam sebi in
drugim."

V škofjeloški šoli so po-
nosni, da so med prvimi šo-
lami na Gorenjskem, ki ima-
jo mediacijo. Na mednarod-
ni konferenci so izvedeli, da
jo imata tudi šola v Radovlji-
ci in v Medvodah, in sklenili
so, da se bodo v prihodnje
povezali.

PRAVI NAČIN REŠEVANJA SPOROV
Osnovna šola Škofja Loka - Mesto je ena redkih, kjer so začeli uvajati vrstniško mediacijo.

Danica Z. Žlebir

P

Spomin

Ko sem najmanj verjela
sem te spoznala, 

ob tebi čutila vse tisto nepoznano.
Drobni mali čudeži,

ki lahko naredijo popoln dan,
čeprav obdan z oblaki in meglo.

Ko sem najmanj pričakovala,
si se poslovil,

pozabil na čustva znana.
Drobnih malih čudežev,

čeprav so, ne prepoznam,
saj megla in oblaki zakrivajo pogled.

Mumbly

Kako srečni so lahko vsi tisti, ki svoja čustva lahko spre-
menijo v pesem. Če nič drugega se s tem lahko nekomu
zaupa in bolečina postane manjša. Bližajo se prazniki,
polni čustev in božično novoletnih pričakovanj, vesela
bom vaših pesmi. Meta

Pesmi pošljite na elektronski naslov pesmi.mladih@gmail.com ali
pisno na naslov: Gorenjski glas, Bleiweisova cesta 4, 4000 Kranj. 

PESMI MLADIH

Nekateri od mediatorjev Osnovne šole Škofja Loka - Mesto z mentorico 

OTROŠKA PERESA

Zdrava zabava za najmlajše Lumpije

Pred Halo Tivoli v Ljubljani so minuli petek odprli Lum-
pi park in tako poskrbeli za zabavo, rekreacijo in sprosti-
tev naših najmlajših. Športni objekt obsega kar šeststo
kvadratnih metrov veliko pokrito drsališče, mini drsališ-
če z vrtiljakom, velika napihljiva zimska igrala ter profe-
sionalni simulator za učenje smučanja in deskanja. V
Lumpi parku bodo potekale tudi organizirane rojstno-
dnevne zabave, šola drsanja, športni dnevi idr. Že v pr-
vih dneh je park obiskalo ogromno lumpijev, ki so bili
skupaj s starši navdušeni nad športnim objektom, kjer
lahko kvalitetno preživljajo svoj prosti čas. Petkovo od-
prtje se je začelo s krajšo slovesnostjo, trak pa je skupaj
z otroki prerezal župan Mestne občine Ljubljana Zoran
Janković. Za zabavni del dogodka sta poskrbela glasbe-
na gosta Six Pack Čukur in skupina Mali-Bu, otroke pa je
obiskal in obdaril tudi Božiček. T. K.

Otroci odgovarjajo o poklicu slikarja

Kdo je slikar?

Mark Kavčič: Umetnik.
Jan Šolar: Tisti, ki se nič ne zmoti.
Blaž Lušina: Tisti, ki slika.

Kaj dela slikar?

Mark Kavčič: "Slike dela in risbice barva." 
Jan Šolar: "Slika."
Blaž Lušina: "Slika." 
Tilen Šmid: "Slike dela."

Ali poznaš kakšnega slikarja?

Mark Kavčič: "Bili smo v Sorici in bili smo slikarji." 
Blaž Lušina: "Poznam enega. Grohar se je pisal." 
Tilen Šmid: "Kdaj rišem, takrat sem slikar." 

Na vprašanja so odgovarjali učenci 
1. razreda PŠ Dražgoše.

Do 23. decembra zbiramo originalno pakirano in konzervirano hrano 
v Kranjski hiši in na FOV Kranj. 

Obiskovalce brezplačnega koncerta Perpetuum Jazzile, 
23. decembra, ob 20.00 uri, na Glavnem trgu v Kranju
vabimo, da obisk koncerta združijo z dobrodelno gesto in prinesejo
hrano za družine v stiski.
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e bo Renaultov naj-
večji enoprostorski
avtomobil zdržal še
slaba tri let, bo sla-
vil nič manj kot tri

desetletja od takrat, ko je na
evropskih cestah oral ledino
tako imenovanim limuzin-
skim kombijem. Renault
Espace je že zdavnaj odslužil
vse, kar mu je bilo naloženo,
in še veliko več; dolga leta ni
imel pravih tekmecev in je
kraljeval na prestolu veliko-
prostorskih vozil za poslov-
no in družinsko uporabo.
Zadnjič so ga prenovili že
globoko v prejšnjem stoletju
in leta se mu seveda pozna-
jo, čas neizogibne upokojitve
se bliža in pri Renaultu na
vidiku še ni pravega nasled-
nika.

Kljub temu je Espace
ohranil mladosten videz zu-
nanjosti, ki jo zaznamujejo
zašiljen nos, velike steklene
površine, široka bočna vrata
in kompakten zadek. V po-
daljšani različici meri 4,86
metra, žal pa v notranjosti
ponuja manj od mlajših tek-
mecev. To se vidi predvsem
pri zasnovi sedežev, ki se pri
novejših limuzinskih kom-
bijih pogreznejo v dno, v Re-
naultovem predstavniku pa
jih je treba v prid povečanja
prtljažne zmogljivosti od-

stranjevati. Odlagalnih pre-
dalov in polic ne manjka,
manjka pa kakšen dodaten
vzdolžni centimeter za po-
tnika, ki v šestsedežni izved-
bi sedita v tretji vrsti. Za voz-
nika se ni v zadnjih letih
spremenilo nič, armaturna
plošča je še vedno digitalizi-
rana, večina podatkov se
bere na sredini pod vetro-
branskim steklom, posa-
mezne oblikovne podrobno-
sti pa opozarjajo, da je ta av-
tomobil res že nekoliko iz
mode.

Kombinacija 2,0-litrske-
ga turbodizelskega štirivalj-
nika in šeststopenjskega
samodejnega menjalnika

na papirju obeta veliko, v
praksi pa se izkaže, da se
menjalniška avtomatika od-
ziva nekoliko preveč grobo,
pogonski stroj pa je nekoli-
ko preglasen. Vozniki, vaje-
ni dinamične vožnje, pri
tem limuzinskem kombiju
pogrešajo natančnejši vo-
lan, lažjo vodljivost in manj

nagibanja skozi ovinke.  A
kljub temu je z Espaceom
mogoče potovati udobno in
daleč, saj zato so ga pri Re-
naultu tudi naredili. In tež-
ko bo še enkrat ponoviti 
uspeh, zaradi katerega ta
avtomobil lahko v svojo
zgodovino vpišejo z zlatimi
črkami.
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AVTOMOBILIZEM

Matjaž Gregorič

Č

OSNOVNI TEHNIČNI PODATKI

Gibna prostornina: 1995 ccm
Največja moč pri v/min: 127 kW/175 KM 
Najvišja hitrost: 198 km/h
Poraba goriva po EU norm.: 9,3/6,1/7,2 l/100 km
Maloprodajna cena: 39.990 EUR
Zastopnik/uvoznik: Renault-Nissan Slovenija, Ljubljana

PIONIR IZGUBLJA STIK S ČASOM
Test: Renault Grand Espace dCi 175 BVA Initiale

anj kot tri leta je
minilo, odkar je
na ceste zape-
ljala nova gene-

racija Mazde3, pri japonski
avtomobilski znamki pa so
se odločili, da je pravi čas za
prve osvežilne poteze. Tako
je najbolje prodajan Mazdin
model dobil nekaj manjših
sprememb na zunanjosti in
v potniški kabini, medtem

ko pri motorni paleti ni no-
vosti. Čakanje ni dobro in
Mazdini oblikovalci so me-
nili, da mora trojka manj
sramežljivo razkazovati svo-
je mišice. Zato so spreme-
nili oba odbijača, na novo
oblikovali luči za meglo in
zadnja odbojna stekla, to pa
je skupaj s posegi na karo-
serijskem dnu ugodno vpli-
valo na znižanje izpustov
škodljivih snovi iz izpuha in
izboljšano vozno dinamiko.
Motorna paleta petvratne

kombilimuzine in štirivrat-
ne limuzine je sicer nespre-
menjena, še naprej jo se-
stavljajo trije bencinski in
trije turbodizelski motorji z
razponom zmogljivosti od
77 kilovatov (105 KM), koli-
kor razvije najšibkejši 1,6-
litrski bencinski štirivaljnik,
do huronskih 191 kilovatov
(260 KM), ki s pomočjo tur-
binskega polnilnika rohnijo
v 2,3-litrskem bencinskem
štirivaljniku športno nastro-
jene Mazde3 MPS. Spre-
membe v notranjosti so za-
znavne predvsem na arma-
turni plošči, kjer je posodob-
ljen informacijski zaslon,
novi pa so tudi barvni toni in
vzorci oblog in prevlek. Za-
radi boljše zvočne zadušeno-
sti se v potniško kabino 
prenaša tudi manj motorne-
ga hrupa.

Cene prenovljene Mazde3
so ostale skoraj nespreme-
njene, začenjajo se pri
14.990 evrih.

NIČ VEČ SRAMEŽLJIVOSTI
Prenovljena Mazda3 z manj vidnimi in več skritimi spremembami

Matjaž Gregorič

M

Prodajni minus narašča

Iz statistike prodaje motor-
nih vozil na slovenskem av-
tomobilskem trgu izhaja, da
je bilo v letošnjem novembru
prodanih 4212 novih osebnih
avtomobilov, kar je štiristo
manj kot v enakem lanskem
mesecu, minus pa se je po-
večal tudi na letni ravni. Sku-
paj je bilo namreč prodanih
55.137, v enajstih mesecih
lanskega leta pa 55.827 novih
avtomobilov. Ponovna rece-
sija očitno že kaže zobe, nič
kaj obetavne pa niso niti na-
povedi za prihodnje leto,
zato se zdi cilj šestdeset ti-
soč prodanih avtomobilov
vse bolj odmaknjen. Na vrhu
prodajne razpredelnice po
enajstih mesecih ostaja Re-
nault (8848 avtomobilov,
779 manj kot lani), sledita
Volkswagen (7570, +742) in
Opel (4698, -51), nato pa do
konca deseterice še Citroen
(3926, -245), Peugeot (3904,
+96), Ford (3309, +139),
Škoda (2871, +181), Hyundai
(2843, +91), Kia (2105, -158)
in Fiat (1832, -813). M. G.

NA KRATKO
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NAGRADNA KRIŽANKA

 

prihranek do 

3.500 EUR

��������	�
�������

Slike so simbolne.

Emisije CO2: 96–199 g/km.  
Kombinirana poraba goriva: 3,7–8,6 l/100 km. 

Ne zamudite izjemne priložnosti in pri nakupu določenih modelov Volkswagen 

prihranite kar do 3.500 evrov. Višina prihranka je odvisna od modela 

avtomobila. Ponudba velja do 31. januarja 2012 oz. do odprodaje zalog.

Nagrade:
1. nagrada: VW Golf - enodnevna uporaba
2. nagrada: VW Polo - enodnevna uporaba
3. nagrada: podeljuje Gorenjski glas

Rešitve križanke (nagradno geslo, sestavljeno iz črk z
oštevilčenih polj in vpisano v kupon iz križanke)
pošljite na dopisnicah do srede, 21. decembra 2011, na
Gorenjski glas, Bleiweisova cesta 4, 4001 Kranj, p.p. 124.
Dopisnice lahko oddate tudi v nabiralnik Gorenjskega
glasa pred poslovno stavbo na Bleiweisovi cesti 4.
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d petka naprej
smo lahko
spremljali dra-
matične konč-
ne trenutke le-

tošnje Kmetije, ki je v nedeljo
dobila lastnika. Če hočete ali
ne, je to postal 29-letni kuhar
Matej Drečnik iz Cerkelj ob
Krki, ki sicer ni dočakal fina-
la na kmetiji, a mu je družina
dala kasneje možnost, da se
vrne, in ga kasneje v finale
poslala celo neposredno. Kar
je morda najbolj presenetilo,
je bila direktna izločitev Ves-
ne Krajnc, ki svojega razoča-
ranja ni skrivala. 

Vseeno gre za šov, igro,
kjer je tokrat za nagrado
zmagovalec dobil dvanajst
hektarov veliko posestvo
med štajerskimi griči, pa še
6300 evrov začetnega kapita-
la med drugim. Hišo pa so
ustvarjalci šova tudi dodatno
obnovili in posodobili. 

Po petkovem družinskem
izločanju je sledil sobotni fi-
nalni dvoboj, kjer sta se po-
merila Vlasta Povšnar in Dar-
ko Mislovič, splet okoliščin in
sreče je bil v areni na Vlastini
strani, v nedeljo zvečer pa so
se potem ljudje odločili, kdo
bo dobil kmetijo, in zmagal je
Matej. Nismo pa nikjer zasle-
dili, koliko ljudi je glasovalo
za enega, koliko za drugega

tekmovalca. Ne glede na vsa
čustva, karakterne lastnosti,
žalostne in lepe trenutke je
Kmetija v končnem le televi-
zijski šov, kjer se včasih spre-
tnost manipuliranja in igra-
nja lahko obrestuje. Ob kon-
cu šova pa so že napovedali
spomladno dogajanje na Pop
Tv-ju. Na male zaslone na-
mreč prihaja slovenski X
Faktor. Predizbor ustvarjalci
oddaje začenjajo januarja, za
gorenjske talente pa sta zani-
miva Kranj in Ljubljana. V
Kranju bo predizbor 21. janu-
arja, v Ljubljani pa 28. in 29.
januarja.

Oddaja Misija Evrovizija
pa se bliža koncu in temu
primerno se stopnjuje tudi

napetost na odru. V nedelj-
ski deseti oddaji je nastopilo
le še pet finalistk, ki so se
predstavile z rokovskimi
skladbami. Tokrat pa so se
sanje končale za šestnajstlet-
no Floro Emo Lotrič iz Kam-
ne Gorice, ki se je ob koncu
oddaje še enkrat pomerila z
Niko Zorjan. Gledalci so gla-
sovali in odločili, da gre v na-
slednjo oddajo Nika, Flora
pa se je morala, kljub zelo
prepričljivemu nastopu, po-
sloviti. Do konca Misije so le
še tri oddaje in sprašujemo
se, kaj nam bodo pripravile
Manuela Brečko, Eva Boto,
dvojčici Prusnik in Nika
Zorjan v naslednji, predfi-
nalni Misiji. 

DRUŽABNA KRONIKA

Vse za pet minut slave

Razvpita ameriška igralka Lindsey Lo-
han (25), ki je bila že večkrat navzkriž
z zakonom, se je slekla za moško revi-
jo Playboy. Vse lepo in prav, če se ne bi
le nekaj dni pred izidom revije gole Lo-
hanine fotografije znašle na medmrež-
ju. Pri znani ameriški reviji so bili prisi-

ljeni pohiteti z izdajo in prve Lindseyine fotografije že
predčasno objavili na svoji spletni strani. Igralka, ki na
slikah nosi le živo rdečo šminko, se je v intervjuju čudila:
"Ne vem, zakaj je vse, kar naredim, tako fascinantno."

Duggarjeva počakala spontani splav 

Michelle Duggar (45), zvezdnica res-
ničnostnih oddaj 17, 18, 19 Kids and
Counting, je bila do nedavnega v vese-
lem pričakovanju svojega dvajsetega
otroka. Pred dnevi pa sta zakonca
Duggar izvedela žalostno novico. Med
rutinskim pregledom žal ni bilo mogo-

če zaznati otrokovega utripa in tako se je Michellina no-
sečnost predčasno končala. Zakonca Duggar sta se po
zdravniških nasvetih odločila, da počakata na spontani
splav. Michelle trenutno počiva, in kot pravi, se začuda
počuti kar dobro.

Znova na zdravljenje

Brooke Mueller (34), nekdanja soproga
Charlieja Sheena (46), je zopet prista-
la na dnu. Po aretaciji zaradi posedo-
vanja kokaina in nasilnega obnašanja
je Brooke pripravljena vnovič poiskati
pomoč, saj ima več kot očitno spet te-
žave z odvisnostjo od drog. Med okre-

vanjem bo na dvojčka pazil njun očka, televizijski in
filmski igralec Charlie Sheen.

Zapravili več kot štirideset tisoč evrov

V teh dneh sta se Victoria (37) in David
Beckham (36) z družino odpravila po
božično-novoletnih nakupih in za praz-
nično razpoloženje so zapravili kar
enainštirideset tisoč evrov. Šest božič-
nih dreves ter drugo novoletno okrasje,
s katerimi bodo popestrili dom v Lon-

donu, je izbrala Victoria, ki letos prisega na zlato-srebrno
kombinacijo in si predvsem želi, da bi si družina zapom-
nila prvi skupni božič z dojenčico Harper Seven.

ENA ZA MATEJA, DVE ZA VLASTO
Stavek, ki ga je v nedeljo zvečer voditeljica zadnje oddaje Kmetija Lili Žagar ponovila največkrat. 
Na koncu je obveljala enka, zmagal je Matej. Žal smo Gorenjci na Misiji Evroviziji izgubili svojo 
predstavnico, se pa misija iskanja najboljšega za Azerbajdžan nadaljuje.

VRTIMO GLOBUS

T. Kržišnik, A. Brun 

O

Esada in Vlasta sta se na kmetiji v zadnjih tednih 
spoprijateljili. Skupaj naj bi delovali prej negativno kot 
pozitivno. / Foto: Zaklop

Na zabavi v znanem loškem lokalu smo v zanimivi
opravi naleteli na simpatično hosteso Sandro Ogorevc.
Dekle je doma sicer iz Brežic, študira ekonomijo v 
Ljubljani, kar ima pa prostega časa, pa ga preživlja na
Gorenjskem. Pri devetnajstih letih že tekoče govori 
italijansko, nemško, angleško, špansko, učiti pa se 
namerava še kitajščino. / Foto: Matic Zorman

Vesne med prisotnimi v zadnji, nedeljski oddaji, ki je potekala iz studia v živo, ni bilo. Vzrok za njeno odsotnost naj bi bil
osebne narave. / Foto: Zaklop

Z Matejem sta bila v studiu tudi njegova brata Andrej in 
Peter, ki se bosta z Matejem na začetku tudi preselila na
kmetijo. Kako bo v nadaljevanju, pa bo pokazal čas. / Foto: Zaklop

Lastnik kmetije je v nedeljo postal Matej, ki želi v 
prihodnosti iz kmetije ustvariti turistično kmetijo po starem
načinu. Na fotografiji z gospodarjem Vinkom. / Foto: Zaklop

Žirantki Lara in Angelca ter voditeljica Lili Žagar, ki je tokrat
dobro obvladala situacijo, ko je prišlo do tonskih tehničnih
težav. / Foto: Zaklop
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VOLKSBANK KÄRNTEN SÜD
Hauptplatz 6, 9170 Borovlje/Ferlach

Svetujemo vam v slovenskem jeziku!
Hermann Kelich,  ++43 4227 3756-12,  hermann.kelich@vbks.at
Maja Bradan, Mag.,   ++43 4227 3756-21,  maja.bradan@vbks.at

www.vbks.at

Zahvaljujemo se vam 

za zaupanje v letošnjem letu.

Želimo vam lepe praznike in

veliko uspeha tudi v prihodnosti.

Zahvaljujemo se vam 

za zaupanje v letošnjem letu.

Želimo vam lepe praznike in

veliko uspeha tudi v prihodnosti.

tel. ++43 4227 3756-12

BOROVLJE/FERLACH       VELIKOVEC/VÖLKERMARKT     WOLFSBERG
CELOVEC/KLAGENFURT      ŠENTJAKOB/ ST. JAKOB  i. R.      

ŠMARJETA/ ST.  MARGARETEN i. R.       SINCA VAS/KÜHNSDORF
v

Obvestila o dogodkih objavljamo v rubriki glasov 
Kažipot brezplačno samo enkrat.

13. Slovenski superpokal za kunce
Jesenice - Prireditev 13. Slovenski superpokal za kunce - naj-
lepši kunci Slovenije, italijanske Furlanije Julijske krajine in
Avstrijske Koroške, bo konec tedna, 17. in 18. decembra, po-
tekala v Osnovni šoli Prežihovega Voranca. Razstavljenih bo
prek dvesto pasemskih kuncev.

Dobrodelna prireditev Dijak dijaku
Škofja Loka - Dijaki tretjih letnikov Gimnazije Škofja Loka bodo
v četrtek, 15. decembra, ob 17.30 pripravili festival jezikovnih
iskric, dobrodelno prireditev Dijak dijaku. Vsaka dobra misel
ali gesta za sošolce, ki si v teh hladnih dneh ne morejo privoš-
čiti niti toplih sanj, šteje, pa je njihovo vodilo pri tej prireditvi.

Predstavitev knjige "psi"
Kranj - Jutri, v sredo, 14. decembra, bo ob 18. uri v Mestni
knjižnici Kranj predstavitev knjige "psi", knjige, ki je prevze-
la različne bralce. Njena osnova je kontroverzna teorija REI,
povsem nova psihologija, ki odstira skrivnost zaljubljenosti.
Izkaže se, da je s tem znanjem mogoče razumeti še veliko
več in da so z njim razpolagale že starodavne civilizacije, a
je bilo iz neznanega razloga do zdaj izgubljeno. Poslanstvo
knjige je človeštvu vrniti izgubljeno ljubezen. 

Predstavitev knjige Ženske
Škofja Loka - V Miheličevi galeriji v Kašči na Spodnjem trgu
se bo v četrtek, 15. decembra, ob 19. uri začela predstavitev
knjige Milene Miklavčič z naslovom Ženske.

PRIREDITVE

HALO - HALO GORENJSKI GLAS      
telefon: 04 201 42 00

Naroči lo za objavo sprejemamo po telefonu 04/201-42-00, faksu 04/201-42-13 ali osebno na Bleiweisovi cesti 4, 
v Kranju oz. po pošti - do ponedeljka in četrtka do 11.00 ure! Cena oglasov in ponudb v rubriki: Izredno ugodna.

Področni menedžer za Slovenijo m/ž (Slovenija) 
Zaradi povečanega obsega dela v mednarodnem podjetju VWR International
iščemo menedžerja za Slovenijo na področju strokovne opreme za laboratorije.
Avstrijsko veleposlaništvo - gospodarski oddelek, Nazorjeva 6, 1000 Ljubljana. Pri-
jave zbiramo do 8. januarja 2012. Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Zdravnik specialist IV PPD2 m/ž (Domžale) 
Zaposlimo zdravnika specialista IV PPD2 za opravljanje dela zdravnika special-
ista splošne ali družinske medicine v splošni ambulanti, ambulanti NMP in
dežurni službi. Opravljanje dela dnevnega nadomestnega zdravnika v službi
NMP. Zaposlitev je za nedoločen čas s poskusno dobo štirih mesecev, poln de-
lovni čas in delo v prijetnem strokovnem kolektivu. Zdravstveni dom Domžale,
Mestni trg 2, 1230 Domžale. Prijave zbiramo do 8. januarja 2012. Podrobnosti
na www.mojedelo.com.

Psiholog m/ž (Ljubljana) 
Zaradi širitve obsega poslovanja ekipa Competo v svoje vrste vabi dva nova
sodelavca: psihologa in projektnega vodjo. COMPETO, d. o. o., Dolenjska cesta
318, Lavrica, 1291 Škofljica. Prijave zbiramo do 8. januarja 2012. Podrobnosti na
www.mojedelo.com.

Inženir kmetijstva - agronom m/ž (Komenda) 
V vrtnem centru Kmetija AG, d. o. o., zaradi povečanega obsega dela vabimo v
svoj kolektiv inženirja kmetijstva - agronoma za opravljanje samostojnega dela.
Kmetija-ag, d. o. o., Suhadole 100, 1218 Komenda. Prijave zbiramo do 8. januarja
2012. Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Tehnični strokovnjak m/ž (v Ljubljani ali okolici (domača pisarna)) 
Kvalifikacije: izobrazba tehnične smeri, izkušnje v tehnični industriji, izkušnje pri
svetovanju so prednost, poznavanje gradbene dejavnosti in gradbenih procesov,
razvita sposobnost strateškega razmišljanja in podjetniški duh dobre komunikaci-
jske in organizacijske sposobnosti, dinamičnost, samomotivacija in visoka stopn-
ja samostojnost. GEZE Austria GmbH, Wiener Bundesstrasse 85, Hallwang 5300.
Prijave zbiramo do 8. januarja 2012. Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Prodajalec (Kamnik) m/ž (Kamnik) 
Podjetje Slowatch je zastopnik za ure prestižnih blagovnih znamk. Iščemo kan-
didata za delovno mesto PRODAJALCA, m/ž, za poslovalnico v Kamniku.

Pričakujemo izobrazbo ustrezne smeri, ambicioznost pri svojem delu in naj-
manj 2 leti delovnih izkušenj. Delovno razmerje bomo sklenili za določen čas z
možnostjo kasnejše zaposlitve za nedoločen čas. Slowatch, d. o. o., Gosposvet-
ska 5, 1000 Ljubljana. Prijave zbiramo do 7. januarja 2012. Podrobnosti na
www.mojedelo.com.

Koordinator proizvodnje m/ž (Trzin) 
Za okrepitev naše vodstvene ekipe iščemo koordinatorja proizvodnje, katerega
najpomembnejša naloga bo usklajevanje dela v proizvodnji. Iščemo vztrajno,
prodorno, komunikativno osebo, sposobno voditi sodelavce ter zgraditi in
vzdrževati primerno delovno vzdušje v kolektivu. SALESIANER MIETTEX PERITEKS,
d. o. o., Blatnica 2, 1236 Trzin. Prijave zbiramo do 7. januarja 2012. Podrobnosti na
www.mojedelo.com.

Zdravstveni negovalec m/ž (Nemčija) 
Za delovni trg Nemčije urgentno iščemo zdravstvenega negovalca m/ž. Ponu-
jamo atraktivno plačilo, socialno varnost in delo v tujini. Maschinenring Personal-
dienste GmbH, Amalienstr. 21/22, 86633 Neuburg a. d. Donau. Prijave zbiramo do
8. januarja 2012. Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Področni vodja prodaje m/ž (Medvode) 
Ustrezni kandidati morajo tekoče obvladati angleški jezik (znanje dodatnega tu-
jega jezika je prednost) in imeti visokošolsko ali višjo izobrazbo ekonomske ali
tehnične smeri ter vsaj dve leti delovnih izkušenj v B2B prodaji po možnosti v
mednarodnem poslovnem okolju. Kandidati morajo biti vešči dela z osebnim
računalnikom, imeti vozniški izpit B-kategorije ter biti pripravljeni na potovanja.
Convivo HR, d. o. o., Beethovnova 6, 1000 Ljubljana. Prijave zbiramo do 7. januar-
ja 2012. Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Natakarica m/ž (Bohinj) 
Iščemo natakarja/ico za delo v Bohinju. K sodelovanju vabimo kandidate/tke iz
cele Slovenije, za stanovanje in hrano je poskrbljeno. Cenimo veselje do dela in
pošten odnos, ki prineseta uspeh in dobro plačilo. Mihovc, d. o. o., Stara Fužina
118, 4265 Bohinjsko jezero. Prijave zbiramo do 6. januarja 2012. Podrobnosti na
www.mojedelo.com.

Delavci v proizvodnji smuči m/ž (Begunje na Gorenjskem) 
Elan, d. o. o., Begunje na Gorenjskem vabi k sodelovanju nove sodelavce za delo
na različnih delovnih mestih v proizvodnji smuči. K sodelovanju vabimo kandi-
date s končano II., III. ali IV. stopnjo izobrazbe, ki so samoiniciativni, zanesljivi in
natančni. Zaželene so izkušnje z delom v proizvodnji. Delo poteka v treh izmenah.
ELAN, d. o. o., Begunje 1, 4275 Begunje na Gorenjskem. Prijave zbiramo do 26. de-
cembra 2011. Podrobnosti na www.mojedelo.com.

.NET Razvijalec m/ž (Kranj) 
Vaše delo bo: razvoj programskih produktov v skupini, specificiranje razvojnih na-
log, sodelovanje pri zasnovi programskih produktov, izvajanje raziskovalnih 
nalog, sodelovanje pri reševanju zahtevnejših razvojnih problemov, kvalitetno
ocenjevanje in planiranje svojega dela. MANPOWER, d. o. o., PE Kranj, Koroška 
cesta 14, 4000 Kranj. Prijave zbiramo do 4. januarja 2012. Podrobnosti na
www.mojedelo.com.

MOJE DELO, spletni marketing, d.o.o., Litostrojska c. 44c, 
1000 Ljubljana, Slovenija,  T: 01 51 35 700  
VEČ INFORMACIJ IN ZAPOSLITVENIH OGLASOV (300 - 500) 
NA: www.mojedelo.com, info@mojedelo.com

ZANIMIVOSTI, KAŽIPOT

Zgornja Bela, Preddvor

Razstavi Preddvorskih samorastnikov

V gostilni Pr' Bizjak na Zgornji Beli so včeraj odprli proda-
jno razstavo slik udeležencev 1. Mednarodnega extempora
- Preddvor 2011. Odprta bo do 9. januarja 2012 vsak dan,
razen torka in srede, od 11. do 22. ure. "Predstavlja prvi
celovit pregled ustvarjanja te slikarske kolonije. Slikarji v
prazničnih dneh dajejo obiskovalcem priložnost nakupa
svojih slik po primerni ceni," sporoča Tone Podjed iz
likovnega društva Preddvorski samorastniki, sicer vodja
projekta Extempore. Prihodnji teden, 20. decembra, pa bo
odprtje že druge razstave likovnih samorastnikov iz Pred-
dvora, in sicer v gostilni Majč. Gre za tradicionalno 
mednarodno novoletno razstavo slik, keramike in lesore-
zov. Odprta bo do 20. januarja 2012 vsak dan, razen
ponedeljka. D. Ž.

Samo Lesjak

Kranj - Razstavo z naslovom
Plačilna sredstva skozi sto-
letna obdobja je Numizma-
tično društvo Slovenije pri-
pravilo v sodelovanju z Go-
renjskim muzejem, odprta
pa bo do 6. januarja prihod-
nje leto. Z izbori iz zbirk čla-
nov so predstavljena vsa ob-
dobja iz zgodovine denarni-
štva. Na kronološko postav-
ljenem razstavnem prostoru
tako lahko občudujemo pla-
čilna sredstva od antičnih ča-
sov do sedanjosti pa tudi na-
domestna plačilna sredstva
(žetoni itd.), ne manjkajo pa
pomembni primerki denarja
iz zgodovine denarništva na
Slovenskem. Na ogled so
tudi medalje, povezane z do-
godki in pomembnimi oseb-

nostmi našega področja. Del
razstave je namenjen raz-
glednicam lokalnega okolja
iz sekcije zbiralcev razgled-
nic, ki je nekdaj delovala v
okviru društva.

Odprtje razstave je bilo do-
bro obiskano, kar kaže na za-
nimanje ljudi za atraktivna
razstavljena plačilna sredstva.
Vse prisotne je lepo pozdravil
predsednik društva Janez Šti-

glic, ki je na kratko predstavil
pestro zgodovino društva in
se zahvalil vsem članom. Od-
prtje sta s poezijo popestrila
člana društva Bogdana Her-
man ter Andrej Rant.

Razstava plačilnih sredstev
V kranjski Mestni hiši so ob 70. obletnici Numizmatičnega društva Slovenije v četrtek odprli razstavo
plačilnih sredstev skozi zgodovino.

Odprtje razstave je privabilo veliko obiskovalcev. / Foto: Jelena Justin

Simon Šubic

Šenčur - Društvo prijateljev
mladine Šenčur bo ob
finančni pomoči občine Šen-
čur in donatorjev letos pripra-
vilo četrti Novoletni direndaj,
ki bo pred domom krajanov v
Šenčurju (v primeru slabega
vremena v dvorani krajevne-
ga doma) prvič potekal kar tri

dni - od 16. do 18. decembra.
Kot uvod v prednovoletno za-
bavo na prostem bodo danes
dopoldne po Pipanovi ulici že
tradicionalno postavili novo-
letne smrečice. "Letos bo po-
stavljenih 26 smrečic, saj so
se otrokom pridružili tudi ne-
katera društva ter vse krajev-
ne in vaške skupnosti. Znova
bomo ocenjevali najbolj izvir-

ne okrasitve, ki morajo biti iz
naravnega ali recikliranega
materiala, najboljše pa bomo
nagradili v soboto," je pojas-
nila organizacijska vodja No-
voletnega direndaja Dragica
Markun.

Od petka do nedelje bo v
središču Šenčurja pestro. V
tridnevnem programu se
bodo predstavili pevci, glasbe-

niki, plesalci in ljubiteljski ig-
ralci iz vseh vasi v občini, v
petek iz vasi v severnem delu
občine, v soboto iz Šenčurja
in Srednje vasi, v nedeljo pa iz
južnega dela. Vsak dan bodo
imeli tudi posebne goste. V
petek popoldne bodo zabavo
končali z nastopom glasbene
skupine Lombardo (ob 18.
uri), v soboto dopoldne bo
program popestril čarovnik
Grega, ob 17. uri pa bo zapela
Tanja Žagar, v nedeljo popol-
dne bodo gostili ansambel Ili-
oni (ob 17. uri). Vsak dan bo
otroke obiskal tudi Božiček
oziroma dedek Mraz. 

Novoletni direndaj letos tri dni
Društvo prijateljev mladine Šenčur bo ta konec tedna pripravilo tridnevno
prednovoletno zabavo na prostem.
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Za otroke v knjižnicah
Jesenice - V jeseniški knjižnici bodo danes, v torek, 13. de-
cembra, angleške urice zaključene skupine od 16. uri, jutri,
v sredo, 14. decembra, bo ustvarjalna delavnica Voščilnice
ob 17. uri, v četrtek, 15. decembra, bo ura pravljic ob 17. uri,
v petek, 16. decembra, bo Brihtina pravljična dežela - za ti-
ste otroke, ki ne obiskujejo vrtca, ob 10. uri.

Slovenski Javornik - V Domu Julke in Albina Pibernik bo da-
nes, v torek, 13. decembra, ura pravljic od 16. do 16.30.

Hrušica - V četrtek, 15. decembra, bo ura pravljic od 17. do 17.45.

Šenčur - Otroci lahko pravljici Moj pingvin Osbert prisluh-
nejo v četrtek, 15. decembra, ob 17.30.

Bohinjska Bistrica - Pravljične urice Ježki se otroci, stari vsaj štiri
leta, lahko udeležijo jutri, v sredo, 14. decembra, ob 17. uri.

Bled - Lutkovna predstava Mišje zgodbe, ki je primerna za
otroke, stare vsaj tri leta, bo v knjižnici na sporedu v petek,
16. decembra, ob 17. uri.

Radovljica - Pravljične urice Ježki se otroci, stari vsaj štiri
leta, lahko udeležijo v četrtek, 15. decembra, ob 17. uri.

Škofja Loka - Pravljici Zima je prišla, sneg leti z neba lahko
otroci v knjižnici prisluhnejo danes, v torek, ob 17.30.

Železniki - Dva muzikanta je naslov pravljice, ki ji otroci v
knjižnici lahko prisluhnejo jutri, v sredo, 14. decembra, ob
17. uri.

Trata - Delavnica za spretne prste Storžkov palček, ki je pri-
merna za otroke, stare od štiri do deset let, se bo začela v
četrtek, 15. decembra, ob 17. uri.

Sovodenj - Delavnica za spretne prste Storžkov palček, ki je
primerna za otroke, stare od štiri do deset let, se bo začela
v petek, 16. decembra, ob 18. uri.

Žiri - Delavnica za otroke, stare od štiri do osem let, z naslo-
vom Čarobni prazniki se bo v knjižnici začela jutri, v sredo,
14. decembra, ob 17. uri. 

Kranj - V Mestni knjižnici Kranj si lahko otroci danes, v to-
rek, 13. decembra, ogledajo lutkovno predstavo gledališča
Nebo Take ljudske. Pravljične sredice potekajo vsako sredo
ob 17.30, ustvarjalne delavnice Čarobni prstki vsak ponede-
ljek, torek, četrtek in petek od 17. do 19. ure, decembra tudi
ob sobotah od 10. do 12. ure, plesno-gibalne ustvarjalne de-
lavnice potekajo v pravljični sobi decembra vsak petek ob
17.30. Igra s kakovostnimi igrali za predšolske otroke de-
cembra poteka vsak ponedeljek od 10. do 12. in soboto od
10. do 12. ure. Priljubljene skupinske igre potekajo ob sre-
dah od 17. do 19. ure. Pravljične ure za mlajše otroke od 2.
od 4. leta skupaj s starši v decembru potekajo vsak četrtek
ob 17.30 in v sredo, 14. decembra, ob 10. uri. Na otroškem
oddelku lahko z mentorji Društva Go Kranj razvijate veščine
kombinatorike, vizualizacije in potrpežljivosti vsak torek od
17.30 do 19.30.

2. tek Božičkov
Preddvor - Turistično društvo Preddvor organizira že 2. tek
Božičkov v petek, 17. decembra, s pričetkom ob 15. uri. Gre
za zabavno tekaško prireditev, ko Božički v svojih opravah
tečejo od poslovalnice TD do hotela, kjer jih čakajo zanimi-
ve naloge, tečejo okrog jezera do picerije Urša, kjer jih čaka
drugi del nalog, in do gostilne Mjač, kjer je njihov cilj in pri-
zorišče za podelitev nagrad.

Božični sejem
Tržič - Turistično društvo Tržič in Občina Tržiča do 24. de-
cembra v času Veselega decembra vabita v atrij Občine Tr-
žič na Božični sejem s kvalitetno ponudbo izdelkov. Tržiška
mladina bo v ponedeljek, 19. decembra, tekmovala v tradi-
cionalnem okraševanju najlepših jelk, pridne otroke pa bo
v sredo, 21. decembra, prišel obdarovat Božiček. 

Na zaključni pohod
Šenčur - Pohodniška sekcija Društva upokojencev Šenčur
vabi člane v soboto, 17. decembra, na zaključni pohod.
Skupne hoje bo do dve uri. Informacije in prijave po tel. št.
04/25 31 591.

Prednovoletni sprehod
Kranj - Planinci in pohodniki kranjskih upokojencev vabijo
na prednovoletni sprehod na izletniško točko Koreno blizu
Ljubljane, na vrh v okolici Polhovega Gradca nato, se bomo
spustili do Horjula in imeli kosilo v Kramarjevem hramu v
Gabrju. Izlet bo v četrtek, 22. decembra. Lahke hoje bo za
dve in pol do tri ure. Prijave in vplačila sprejemajo v društve-
ni pisarni do ponedeljka, 19. decembra.

Predavanje iz serije filozofskih večerov
Kranj - Jutri, v torek, 13. decembra, bo v organizacije Mestne
knjižnice in Gimnazije Kranj ob 18. uri v dvorani v I. etaži
Mestne knjižnice Kranj predavanje iz serije filozofskih veče-
rov. O temah iz filmov režiserja Wesa Andresona bo z več vi-
dikov, od estetskega do vprašanj postmoderne identitete, pre-
daval prof. Will Tomford. Predavanje bo v angleškem jeziku. 

O samopodobi
Kranj - V Mestni knjižnici Kranj bo v četrtek, 15. decembra,
ob 18. uri 3. predavanje iz serije predavanj o samopodobi.
Teme bodo: strahovi, ki nas hromijo, soočanje s konfliktni-
mi situacijami, nova "odpiranja oken", kako se konkretno
naučiti spremeniti razmišljanje, razvoj samopodobe med
odraščanjem ... Predavala bo Jana Lavtižar, specialistka za-
konske in družinske terapije.

O Japonski
Kranj - V petek, 16. decembra, bo ob 18. uri v Mestni knjiž-
nici Kranj 3. večer v seriji potopisov o Japonski. Predaval bo
Tomaž Hožič. 

Skrivnostni Iran
Škofja Loka - V Kašči na Spodnjem trgu se bo v petek, 16. de-
cembra, ob 19. uri začelo potopisno predavanje z naslovom
Skrivnostni Iran. Predaval bo Gvido Pevec.

Ptice Armenije in Gruzije
Radovljica - Ptičje bogastvo Armenije in Gruzije bosta v
Knjižnici A. T. Linharta danes, v torek, 13. decembra, ob
19.30 predstavila Blaž Blažič in Jurij Hanžel.

PREDAVANJA

IZLETI

Dojenje
Škofja Loka - Skupina za podporo in pomoč doječim mate-
ram v Škofji Loki (LLLI) vabi na srečanje v petek, 16. decem-
bra, ob 16.30 v prostorih Zdravstvenega doma Škofja Loka.
Tema srečanja bo Dojenje novorojenčka in sorojenci.
Osnovne informacije o dojenju so na voljo tudi na spletni
strani: http://www.dojenje.net

Monotipija in voščilnice
Žiri - Delavnica za mladino in starejše z naslovom Monoti-
pija in voščilnice se bo v Krajevni knjižnici Žiri začela jutri, v
sredo, 14. decembra, ob 18. uri.

Živimo zdravo
Preddvor - V četrtek, 15. decembra, se bo ob 18.30 v Osnovni
šoli Matije Valjavca Preddvor začela 8. delavnica programa Ži-
vimo zdravo. Na delavnici bo Marjeta Podlipnik, zdravnica,
specialistka ginekologije, predstavila najpogostejša rakava
obolenja pri ženska in način njihovega preprečevanja.

Koncert pihalnega orkestra MOK
Kokrica - Na Kokrici bodo v dvorani Kulturnega doma v so-
boto, 17. decembra, ob 16. uri zadoneli inštrumenti pihalne-
ga orkestra MOK. Med odmorom boste slišali vokalno sku-
pino Storžič.

Moja domovina
Cerklje - OŠ Davorina Jenka Cerklje skupaj s pevci in pevka-
mi Mladinskega in Otroškega zbora bo od 15. do 17. decem-
bra gostila češko vokalno-inštrumentalno skupino Musica
Viva. Skupni koncert Moja domovina, s katerim bodo počas-
tili 20-letnico Slovenije, bo v petek, 16. decembra, ob 17. uri
v Kulturnem hramu Ignacija Borštnika.

Foto Vilman Jesenice
Jesenice - Gornjesavski muzej Jesenice vabi v četrtek, 15. de-
cembra, ob 17. uri na strokovno vodenje po razstavi Foto
Vilman Jesenice v Kosovi graščini na Jesenicah. 

Razstava jaslic
Cerklje - Občina Cerklje na Gorenjskem in Unesco club Cer-
klje vabita danes, v torek, 13. decembra, ob 17. uri Petrovče-
vo hišo na odprtje razstave ročno izdelanih jaslic v jaslični
vasi. Na ogled bodo ročno izdelani hlevčki otrok OŠ Davori-
na Jenka Cerklje ter ročno izdelane jaslice in figure iz različ-
nih materialov od lesa do testa.

RAZSTAVE

KONCERTI

OBVESTILA
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NEPREMIČNINE
STANOVANJA
PRODAM

3-SOBNO stanovanje v Boh. Bistrici,
vsi priključki v bloku, pritličje, vpisano v
ZK, ☎ 031/679-211

11005929

3-SOBNO stan., Velesovo, velik vrt,
parkirišče, pribl. 110 m2, 110.000
EUR, ☎ 051/809-022, 064/119-411

11005939

KUPIM

MANJŠE stanovanje  v Kranju ali oko-
lici, balkon, ZK urejena, do 60.000
EUR, brez posrednika, ☎ 070/917-
223

11005918

ODDAM

GARSONJERO v Kranju, 24 m2, 2.
nadstropje, delno opremljeno, za dalj-
še obdobje, možnost prijave stalnega
prebivališča, ☎ 030/614-806

11005908

GARSONJERO v Škofji Loki, oprem-
ljena, sat. TV, prijetna lokacija, ☎
041/208-746

11005920

1,5-SOBNO stanovanje, 53 m2, na
Planini III, 2. nadstropje, mesečna 
najemnina 350 EUR, ☎ 041/544-
667 11005888

2 SOBNO stanovanje v Kranju, Plani-
na I, 54 m2 + klet 10 m2, obnovljeno
2008, opremljeno, vseljivo 1. 2. 2012,
☎ 031/894-062

11005910

PRITLJIČNO stanovanje, dvosobno,
50 m2, neopremljeno, novo, sončno,
parkirišče, v Šenčurju, ☎ 031/671-
339 11005926

HIŠE
PRODAM

HIŠO v Šenčurju na parceli 700 m2,
plačilo možno na odlog, ☎ 051/326-
136 11005961

MOTORNA
VOZILA
AVTOMOBILI
PRODAM

MAZDA6, 2.0 TE Plus, letnik 2008,
prevoženih 23.500 km, kovinska bar-
va, odlično ohranjena, garažirana,
cena 14.200 EUR, ☎ 041/721-572

11005692

NISSAN Almera 1.5, letnik 2002, regi-
striran 03, dobro ohranjen, ☎ 04/25-
65-830, 031/582-630 11005916

OPEL Astra 1.4, letnik 2007, metalne
barve, lepo ohranjn, ugodno, ☎
041/227-338 11005928

KARAMBOLIRANA 
VOZILA
KUPIM

RABLJENO vozilo, lahko tudi karam-
bolirano, v okvari, od letnika 1997 da-
lje, ☎ 051/657-607 11005954

STROJI
IN ORODJA
PRODAM

STAREJŠI električni šivalni stroj Ba-
gat, ☎ 04/58-63-208, 070/294-546

11005949

GRADBENI
MATERIAL
GRADBENI MATERIAL
PRODAM

SUHE javorjeve in smrekove deske in
plohe, ☎ 031/343-161 11005823

KOPALNIŠKA OPREMA
PRODAM

KOPALNO kad, novo, akril, 80 x 80,
cena 50 EUR, ☎ 04/23-10-120,
041/219-886 11005942

KURIVO
PRODAM

DRVA - metrska ali razžagana, možna
dostava, ☎ 041/718-019

11005779

BUKOVA drva, cena 55 EUR, mešana
drva, cena 40 EUR, možnost razreza
in dostave, ☎ 040/338-719

11005780

BUKOVA razžagana drva, Gorje, ☎
031/561-707 11005945

DRVA - mešana, cena 40 EUR/m2, ☎
031/617-874 11005915

HRASTOVA drva, cena 45 EUR, ☎
04/51-88-725, 041/589-894

11005951

LESNE brikete za kurjavo, ugodno, ☎
04/53-31-648, 040/887-425

11005728

MIZARSKE odrezke za kurjavo, ☎
040/887-425

11005729

VEČJO količino suhih bukovih drv v
okolici Gorenje vasi, ☎ 04/51-91-
868, 031/201-467

11005953

STANOVANJSKA
OPREMA
POHIŠTVO
PRODAM

7 DELNO spalnico, flodrana na oreh,
iz masivnega lesa, ☎ 04/53-31-015,
040/890-519

11005933

GOSPODINJSKI 
APARATI
PODARIM

HLADILNIK - še uporaben, ☎ 04/53-
31-520 11005962

OSTALO
PRODAM

GARNITURO RP posode art. BM
1679, zelo ugodno, ☎ 041/826-863

11005938

ŠPORT,
REKREACIJA
PRODAM

2 x MOŠKE drsalke št. 39 in 41 ter 2
x ženske drsalke, številka 36 in 39, kot
nove, ugodno, ☎ 040/731-350

11005948

TURIZEM
ODDAM

V PORTOROŽU in bližini 10 km od-
dam počitniško stanovanje za 2 do 10
ljudi za božične, novoletne praznike in
podaljšane vikende, ☎ 031/655-700

11005936

HOBI
KUPIM

ZNAČKE, kovance, srebrne, zlate, od-
likovanja, ure, nalivke, srebro, ☎
030/670-770 11005964

OBLAČILA IN 
OBUTEV
PRODAM

2 ZIMSKI jakni, velikosti L, ugodno, ☎
031/382-625 11005822

FANTOVSKO otroško gorenjsko na-
rodno nošo, velikost 10 let, ☎
031/790-934 11005956

OTROŠKA
OPREMA
PODARIM

LUPINICO od 0 - 13 kg ter ležalni stol
za na mizo, ☎ 041/980-687 11005944

MEDICINSKI
PRIPOMOČKI
OKULISTIČNI pregledi, očala na re-
cept, sončna očala, korekcijski okvirji
že od 29 EUR naprej,  Optika Aleksan-
dra, Qlandia Kranj in Qlandia Kamnik,
04/234-234-2, www.optika.si

11005783

ŽIVALI
IN RASTLINE
PODARIM

2 MAJHNA pisana, igriva mucka, ☎
041/979-780 11005851

KMETIJSTVO
KMETIJSKI STROJI
PRODAM

NAKLADALKO Mengele, 19-kubično
ali menjam za slabše ohranjeno, ☎
031/281-875 11005912

NAKLADALNO prikolico Sip 25, kosil-
nico Reform in suha mešana drva, ☎
031/343-177 11005950

KUPIM

ROTACIJSKO kosilnico Sip 135 cm ali
165 cm in tračne grablje, ☎
031/426-245 11005965

PRIDELKI
PRODAM

EKOLOŠKO pridelan krompir, ☎
031/399-266 11005925

HRUŠKE - krasanke, zimske, ☎
04/59-57-824 11005960

JAGNETA za zakol, možna dostava, ☎
041/566-429 11005959

NEŠKROPLJENA jabolka, ☎
041/282-808 11005955

PŠENICO, ☎ 041/335-818 11005934

SUHO koruzo v zrnju ter drobilnik vej,
☎ 041/316-617 11005966

VINO - cviček, integrirana pridelava, v
rinfuzi ali ustekleničen, z dokumentaci-
jo, ☎ 031/206-874 11005913

VINO CVIČEK zelo kakovosten z ana-
lizo, cena za liter 1,10 EUR oz. 1,30
EUR s prevozom, ☎ 041/697-815

11005879

ŽGANJE hrušk, jabolk, češpelj in če-
šenj, ☎ 04/51-88-166, 031/344-
159 11005957

VZREJNE ŽIVALI
PRODAM

14 DNI, stari ČB telički, ☎ 031/863-
490 11005927

2 BIKCA simentalca in limuzin - križan,
☎ 04/51-46-859 11005911

2 BIKCA ČB, stara 7 dni, ☎
041/657-111 11005968

2 KOZI, stari 4 mesece, ☎ 04/25-91-
449 11005946

OVNA JS, predeno volno, ovčje stroj-
ne kože, ☎ 04/51-88-725, 041/589-
894 11005952

PAŠNE telice simentalke, 7 do 8 me-
secev breje, ☎ 041/451-601 11005935

PRAŠIČA za zakol, domača krma, ☎
04/51-32-553 11005923

PUJSA za zakol ali meso, krmljen s ku-
hano domačo krmo, ☎ 040/885-502

11005909

TELICO simentalko, brejo 6 mesecev,
pašna, ☎ 04/57-25-036, 031/211-
819 11005947

TELIČKA mesne pasme, starega 7
dni, ☎ 040/607-451 11005937

TELIČKO simentalko, staro 3 mese-
ce, ☎ 04/53-31-280 11005922

TELIČKO simentalko, staro 10 dni, ☎
031/387-371 11005940

TEŽKO pašno kravo simentalko s tele-
tom po izbiri, ☎ 031/668-575

11005917

KUPIM

BIKCA mesne pasme, starega 14 dni,
☎ 041/841-632 11005932

BIKCA simentalca, starega do 10 dni,
☎ 070/713-861 11005941

BIKCE in teličke od 1 tedna do 300 kg
ter kravo za pleme, ☎ 051/372-468

11005921

ODKUPUJEMO krave, telice, bike - za
izvoz, najboljše plačilo - plačilo takoj
ter dostava krmil in vitaminov TMK črn-
ci, svetovanje na domu Smrekca cen-
ter, d. o. o., Žabnica, ☎ 04/25-51-
313 11005777

TELETA bikca simentalca, ☎
041/756-759 11005833

TELIČKA simentalca, starega 10 dni,
☎ 031/555-588 11005958

ZAMENJAM

TELIČKI LS/LIM za bikca sim. ali mes-
ne pasme z mojim doplačilom, ☎
051/352-885 11005919

OSTALO
PRODAM

SENO balirano z dostavo, ☎
031/276-930 11005967

POSLOVNI STIKI

ZAPOSLITVE (m/ž)
IŠČEM

DUO Rolo išče delo na zabavah, oblet-
nicah z zabavno in domačo glasbo, ☎
041/224-907 11005924

IŠČEM DELO - čiščenje, pomoč sta-
rejšim, Kranj z okolico, ☎ 051/605-
303 11005930

STORITVE
NUDIM

ASTERIKS SENČILA Rozman Peter,
s. p., Cesta na Loko 2, 4290 
Tržič, tel.: 59-55-170, 041/733-709;
žaluzije, roloji, rolete, lamelne zavese,
plise zavese, komarniki, markize,
www.asteriks.net 11005781

FLORIJANI, d. o. o., C. na Brdo 41,
Kranj izvaja vsa gradbena dela od te-
meljev do strehe, adaptacije, omete,
omete fasad, kamnite škarpe, tlakova-
nje dvorišč, ☎ 041/557-871

11005782

M & T TRADE, d.o.o., Predilniška c.
16, Tržič, izvaja vsa knauf dela, belje-
nje, manjša zidarska in mizarska po-
pravila - možnost plačila na obroke, ☎
04/59-23-160 11005625

OBČASNO pomoč v gospodinjstvu,
čiščenje ter pomoč starejšim, Nataša
Jenko, Zg. Brnik 85, Cerklje, ☎
040/748-204 11005914

TESNJENJE OKEN IN VRAT, uvože-
na tesnila, do 30 % prihranka pri ogre-
vanju. Prepiha in prahu ni več! Zmanj-
šan hrup, 10 let garancije. BE & MA,
d. o. o., Ekslerjeva 6, Kamnik, ☎
01/83-15-057, 041/694-229, 040/
653-373 11005778

ZASEBNI STIKI
32 LETNI resen, pošten, iz manjše
kmetije iščem resno, pošteno dekle,
staro do 30 let, ☎ 051/845-658
11005943

41 LETNIK iščem dekle za resno zve-
zo, ☎ 041/281-343 11005785

RAZNO
PRODAM

KOTEL za žganjekuho in šrotar za ko-
ruzo, ☎ 04/20-41-322, 031/202-
639 11005963

STROJENE zajčje kože, sorte čičila in
srebrca, ugodno, ☎ 051/302-866

11005931

Maistrov trg 12, 4000 Kranj
Tel. 04/202 13 53, 202 25 66

GSM 051/320 700, Email: info@k3-kern.si

d.
o.

o.

Prazen dom je in dvorišče,
zaman oko te naše išče,
ko pošle poslednje so moči,
zaprl trudne si oči.

ZAHVALA

V 80. letu starosti nas je zapustil naš dragi mož, oče, stari 
oče in tast

Miroslav Čemažar
iz Davče

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem, vaščanom, sodelavcem in znancem za izrečeno sožalje in
darovane sveče. Posebna zahvala tudi dr. Habjanu za dolgolet-
no zdravljenje, sestri Valeriji in patronažni sestri Minki. Hvala
osebju Bolnišnice Golnik in Kliničnemu centru Ljubljana,
gospodu Mirku Turku za lepo opravljen pogrebni obred s sveto
mašo, pogrebni službi Akris ter pevcem bratom Zupan za 
zapete pesmi.
Hvala vsem, ki ste se poslovili od njega in ga pospremili na 
njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Pepca, sin Miro, hčerki Danica in Alenka z
družinama
Davča, 3. decembra 2011

Male oglase sprejemamo: za objavo 
v petek - v sredo do 14.00 in 
za objavo v torek do petka do
14.00! Delovni čas: ponedeljek,
torek, četrtek, petek neprekinjeno
od 7. do 15. ure, sreda od 7. do 16., 
sobote, nedelje in prazniki zaprto.

Mali oglasi
tel.: 201 42 47
fax: 201 42 13 
e-mail: malioglasi@g-glas.si

LOTO

Rezultati 99. kroga - 11. decembra 2011
1, 8, 13, 15, 25, 31, 33 in 28

Lotko: 7 4 6 5 7 2
Loto PLUS: 3, 4, 10, 12, 20, 22, 30 in 27

Sklad 100. kroga za Sedmico: 1.280.000 EUR
Sklad 100. kroga za Lotka: 260.000 EUR

Sklad 100. kroga za PLUS: 175.000

Globoko nas je pretresla vest, 
da nas je nenadoma zapustil

Tone Pfajfar
vodja Skupne finančno-računovodske službe

Okrožnega sodišča v Kranju.

Ohranili ga bomo v lepem in trajnem spominu.

Okrožno sodišče v Kranju

Radio Triglav Jesenice, d.o.o., Trg Toneta Čufarja 4, Jesenice
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Meta Odar: 

"Vsak ima v omari stvari, ki
jih ne nosi več, ki mu niso
več všeč ali se jih je nave-
ličal. Zato se mi zdi izme-
njava oblačil koristna. Jaz jih
že vseskozi menjam tudi s
sestro."
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Maja Škufca: 

"V svetu je kupovanje rablje-
nih oblačil že navada, tudi
sama sem jih v Nemčiji ne-
kaj že kupila. To se mi zdi
tako varčno kot ekološko,
saj so mnoga oblačila, ki se
jih naveličaš, še kot nova."

Martin Hočevar: 

"Ko sem bil mlajši, sem več-
krat nosil bratova oblačila in
tudi sedaj nimam nobenih
zadržkov, če nosim kaj rab-
ljenega. Tega, da nisem prvi
lastnik, tako nihče ne ve,
glavno, da je meni všeč."

Petra Odar: 

"Trenutno imam na sebi
hlače, ki sem jih dobila na
izmenjavi v Ljubljani, ki jo je
organiziralo društvo Ekolo-
gov brez meja. To, če nosim
rabljena oblačila, me še
malo ne moti."

Samo Lesjak

Kranj - Vsako leto ob koncu
koledarskega leta Društvo
medicinskih sester, babic in
zdravstvenih tehnikov Go-
renjske organizira slovesno
prireditev, na kateri podelijo
priznanja srebrni znak svo-
jim najzaslužnejšim čla-
nom. Tokrat je prireditev po-
tekala v kranjskem Prešer-
novem gledališču, priznanja
pa so šla v roke štirim medi-
cinskim sestram, ki vsaka na
svojem področju pomagajo
bolnikom.

Jasna Klinar z Jesenic je
zaposlena v Psihiatrični bol-
nišnici Begunje, kjer svoje
bogate dolgoletne izkušnje
dopolnjuje z izobraževanji 
iz psihiatrične zdravstvene
nege, ki jih povezuje v kako-
vostni holistični pristop do
bolnika. Njeno delo je zazna-
movano z vztrajnostjo, kole-
gialnostjo, močno voljo in
trudom. Darja Rajgelj oprav-
lja svoje delo v Splošni bol-
nišnici Jesenice kot koordi-
natorka zdravstvene nege v
operacijskem bloku. S preda-
nostjo poklicu in gojenjem
dobrih medsebojnih odno-
sov si je pridobila zaupanje
med pacienti, sodelavci in
drugimi zaposlenimi. Pri
delu jo vodijo etičen in hu-
man odnos, znanje in profe-

sionalnost. Silva Valjavec s
Trstenika je zaposlena v Bol-
nišnici Golnik, in sicer na
Kliničnem oddelku za pljuč-
ne bolezni in alergijo. Med
sodelavci je cenjena kot vest-
na medicinska sestra z dol-
goletnimi bogatimi delovni-
mi izkušnjami ter znanjem,
ki ga je vedno pripravljena
deliti. Njena neposredna ko-
munikacija, dobra volja in
pozitivna energija sta pravi
balzam ob napornih trenut-
kih. Nevenka Grilc iz Kamne
Gorice sedaj že osemnajsto
leto opravlja delo srednje
medicinske sestre v Centru

za usposabljanje, delo in var-
stvo Matevža Langusa v Ra-
dovljici. Ves čas si prizadeva
za visoko strokovnost, s svo-
jim delom pa izkazuje glo-
bok etični čut. Do vseh ima
topel in human odnos.

Nagrajenkam, ki so pri-
znanja vesele, saj jim pome-
ni potrditev za dobro delo, je
iskreno čestitala predsednica
društva Judita Slak, ki se je
zahvalila tudi vsem udele-
žencem in članom za sode-
lovanje in podporo. Obenem
se je zahvalila tudi društveni
igralski skupini, ki je ob tem
dogodku na oder postavila

igro z naslovom Tašča se vra-
ča. Avtorstvo igre je kolektiv-
no, besedilo pa je poučno,
saj predstavlja problem de-
mentnosti. Predstava v režiji
Marsela Gomboca na humo-
ren način opozarja na ano-
malije in družinske proble-
me, do katerih prihaja zaradi
površnosti in nepoznavanja
te razširjene, a večkrat pri-
krite bolezni. Komedija se je
uvrstila med pet finalnih
predstav 14. festivala gorenj-
skih komedijantov, na kate-
rem je Maja Debelak v vlogi
vnukinje prejela nagrado za
najboljšo stransko vlogo.
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Napoved za Gorenjsko

Danes, jutri in v četrtek bo pretežno oblačno, jutri in v četrtek
bo občasno rahlo deževalo. Meja sneženja bo na okoli 600
metrih nadmorske višine.

Agencija RS za okolje, Urad za meteorologijo

Dora Hočevar: 

"To, da je nekdo že nosil ob-
lačilo pred menoj, zame ni
ovira, do tega nikoli nisem
imela predsodkov. Pomemb-
no je, da so obleke oprane,
zato se mi zdi dobra ideja,
da jih kje lahko zamenjamo."

Priznanja medicinskim sestram
Društvo medicinskih sester, babic in zdravstvenih tehnikov Gorenjske je v soboto v Prešernovem
gledališču v Kranju štirim nagrajenkam podelilo priznanja Srebrni znak ter uprizorilo gledališko 
predstavo Tašča se vrača.

Menjava oblačil
varčna in ekološka
Vilma Stanovnik

Pri KŠK so minulo soboto
pripravili tržnico oblačil, 
ko je vsakdo lahko prinesel,
česar ne nosi več, in vzel, če
mu je bilo kaj všeč. V tujini
je kupovanje in nošenje rab-
ljenih oblačil že navada,
zato smo tokrat spraševali,
kako je s tem pri nas.
Foto: Matej Slabe

Podkoren

Cesta na Korensko sedlo odprta

Konec prejšnjega tedna so za promet spet odprli cesto prek
Korenskega sedla, ki je bila zadnje mesece zaprta za ves
promet, saj se je zaradi dotrajanosti in zalednih voda poru-
šil del podpornega zidu. Kot so pojasnili na pristojni Direk-
ciji RS za ceste, je obilica vode izpod asfaltnega cestišča od-
nesla veliko materiala, tako da je bila polovica ceste spodko-
pana. "Na tem območju je ogromno vode, ki zaradi pomanj-
kljivega in delno uničenega odvodnjavanja spira teren pod
cesto." Izvajalec je za zdaj izvedel nujno sanacijo porušene-
ga dela zidu in propusta, tako da je cesta spet prevozna.
Delo bodo nadaljevali prihodnjo pomlad, ko bo dokončana
sanacija podpornega zidu, urejeno odvodnjavanje in zaklju-
čena rekonstrukcija ceste na dolžini 150 m. "Prav v dneh, ko
je bila cesta zaprta, se je pokazalo, kako pomembna je za
gospodarstvo direktna povezava z Avstrijo. Gostinski in tu-
ristični delavci, predvsem lastniki igralnic, takoj zaznajo vsa-
kršno "oviro" in upad gostov," je poudaril župan Kranjske
Gore Jure Žerjav. Izrazil je tudi zadovoljstvo nad sodelova-
njem z republiško Direkcijo za ceste in izvajalcem, ki so
uspešno, predvsem pa v obljubljenem roku obnovili oporni
zid in cestišče na cesti Podkoren-Korensko Sedlo. M. A.

Kranj

Nagrade tudi za Gorenjce

Minuli konec tedna so se v Portorožu sklenili Dnevi sloven-
skega turizma, kjer smo lahko slišali, da bi morala država
promociji turizma nameniti vsaj deset milijonov evrov. Ob
zaključku je Turistična zveza Slovenije za najlepše manjše
mesto razglasila Cerklje na Gorenjskem, Turistično gostinska
zbornica je pokal kakovosti podelila Hotelu Kokra kot delu
javnega zavoda Brdo. Slovenska turistična organizacija je s
sejalcem nagradila dva projekta, med njimi tudi bohinjski
projekt Mednarodni festival alpskega cvetja. Obrtna zbornica
Slovenije je za življenjsko delo v gostinstvu nagrado podelila
Francu Jezeršku iz Hiše kulinarike Jezeršek. B. B.

Priporočajo prekuhavanje pitne vode

Javno podjetje Komunala Kranj obvešča vse uporabnike 
pitne vode iz vodovodnega sistema Javornik, ki preskrbuje
naselje Javornik, Čepulje in Pševo, da je pitna voda rahlo
obarvana in zaradi tega tudi motna. Spremembo je povzro-
čila povečana koncentracija železa v vodi, kar je posledica
vzdrževalnih del v vrtini Javornik. Dokler ne bodo znani 
rezultati laboratorijskih preiskav, predlagajo preventivno
prekuhavanje vode. C. Z.

Letošnje prejemnice srebrnega znaka (z leve): Silva Valjavec, Nevenka Grilc, Darja Rajgelj in
Jasna Klinar. / Foto: Kaja Smole




